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فرمانده انتظامی استان قم:

 جرایم خشن دراستان قم 
نزدیک به صفر است
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در پی حوادث تکراری وتلخ درفضای فوتبال قم؛
ضرورت برخورد قاطع کمیته انضباطی با هنجار شکنان
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در جلسه شورای هماهنگی امور راه و شهرسازی استان قم شد:

وعده معاون وزیر راه برای حل مشکل 
کمبود اعتبار جاده پردیسان ورجان

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی:

شهرداری قم در فضاسازی مناسبت ها موفق عمل کرده است

معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی 
در سفر به قم از پیگیری برای تامین ۴۰۰ میلیارد تومان کمبود 
اعتبار برای تکمیل جاده پردیسان ورجان خبر داد. براساس 
این گزارش ،در جلسه شورای هماهنگی امور راه و شهرسازی 

استان قم  که با حضور معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی 
وزارت راه و شهرسازی برگزار شد؛ سرپرست اداره کل راه و 
شهرسازی، مدیران کل راه آهن و بنیاد مسکن گزارشی از روند 

اجرای طرح ها در حوزه مسکن، راه و حمل و نقل ریلی ارائه...

فرمانده انتظامی استان قم گفت: قم در حوزه جرایم خشن 
از استان هایی است که میزان این جرایم در آن نزدیک به صفر 
است و اگر آثاری از این جرایم می بینیم نشات گرفته از عوامل 

بیرونی است و مجرم از استان های دیگر به قم می آید و مرتکب 
جرم می شود. سردار محمدرضا میرحیدری روز سه شنبه در 

نشست خبری اظهار داشت: در عین حال و برای کنترل ...

افزایش ۷.۹ درصدی وقوع جرایم رایانه ای

در جلسه شورای هماهنگی امور راه و شهرسازی استان قم شد:

وعده معاون وزیر راه برای حل مشکل 
کمبود اعتبار جاده پردیسان ورجان

معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی در سفر به قم از 
پیگیری برای تامین ۴۰۰ میلیارد تومان کمبود اعتبار برای تکمیل جاده پردیسان 

ورجان خبر داد.
براساس این گزارش ،در جلسه شورای هماهنگی امور راه و شهرسازی استان 
قم  که با حضور معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی 
برگزار شد؛ سرپرست اداره کل راه و شهرسازی، مدیران کل راه آهن و بنیاد مسکن 
گزارشی از روند اجرای طرح ها در حوزه مسکن، راه و حمل و نقل ریلی ارائه کردند.
زنجیرانی فراهانی سرپرست اداره کل و شهرسازی استان با اشاره به برنامه های 
مرتبط با بهسازی راه های استان گفت: پارسال ۴۰۰ کیلومتر شبکه راه های اصلی 

و ۱۴۰ کیلومتر راه های فرعی و روستایی بهسازی و روکش آسفالت شده است.
وی به اجرای طرح نهضت ملی مسکن در قم هم اشاره کرد و گفت: از ۷۵ هزار 
واجد شرایط برخورداری از این طرح تاکنون ۳۵ هزار نفر با تکمیل روند ثبت نام و 
واریز وجه در فهرست نهایی قرار گرفته اند. زنجیرانی فراهانی محور های پردیسان 
ورجان، قم - نیزار و کریدور شمال به جنوب موسوم به کمربندی آزادراه شهید 
سلیمانی را از مهمترین طرح های عمرانی حوزه راه استان عنوان کرد و با تاکید 
بر اینکه قم در شاهراه مواصلاتی مرکز کشور واقع شده است گفت: تسریع در 
اجرا و تکمیل این طرح ها نیازمند نگاه ویژه و تامین اعتبار از سوی وزارت راه و 
شهرسازی است. مدیرکل راه آهن استان هم با اشاره به تردد روزانه ۸ تا ۹ هزار نفر 
در دو ایستگاه فعال ریلی قم گفت: ایستگاه های استان قم با ثبت تردد سالانه 
۳ میلیون مسافر از پرتردد ترین ایستگاه های کشور است، حل مشکلات بهسازی 

ایستگاه مرکزی شهر در بافت قدیمی را به عنوان یکی از اولویت ها خواستار شد.
اجرای  روند  از  گزارشی  ارائه  با  هم  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  کل  مدیر 
طرح های مسکن ملی مورد تعهد این بنیاد از تحویل ۷۰۰ واحد مسکونی در هفته 
دولت خبر داد. محمد علی زهره ای معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت 
راه و شهرسازی هم در این جلسه با اشاره به جایگاه قم در حوزه راه و تردد و حمل 
و نقل جاده ای، از نگاه ویژه وزارت راه و شهرسازی به این استان خبر داد و درباره 
تامین بخشی از اعتبار مورد نیاز برای تکمیل طرح های حوزه راه سازی استان، به 
ویژه طرح تعریض محور پردیسان - ورجان خبر داد. محور پردیسان - ورجان از 
راه های پرتردد درون استانی است که به واسطه کم عرضی سالانه شاهده سوانح 
رانندگی پر تعدادی است و طرح تعریض آن از پارسال آغاز شده و تاکنون ۸۰ درصد 
پیشرفت فیزیکی داشته است. اعتبار مورد نیاز برای تکمیل این طرح ۴۰۰ میلیارد 
تومان اعلام شده است. گفتنی است شورای هماهنگی راه و شهرسازی استان 
متشکل از مدیر کل راه و شهرسازی به عنوان رئیس شورا و مدیران کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای، هواشناسی، بنیاد مسکن آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک، 

بانک مسکن، راه آهن و پلیس راه به عنوان اعضا شورا است.

آیت الله وحید خراسانی:

  عزاداری های محرم هرچه باشکوه تر 
برگزار شود

آیت الله حسین وحید خراسانی از مراجع عظام تقلید در سخنانی با اشاره به در 
پیش بودن ماه محرم الحرام، بر هرچه باشکوه تر برگزار شدن عزاداری های حسینی 

در کشور تاکید کرد.
وی بیان کرد: سلام من را به تمام هیات)ها( برسانید به آنها بگویید امسال 
عزاداری محرم و عاشورا باید دوبرابر سال های گذشته باشد. دسته های عزاداری در 
هرکجای عالم باید بیرون بیاید تا مرهمی بر دل مادرش حضرت صدیقه کبری)س( 

باشد.
وی بیان کرده است: با این عزاداری هاست که خدا نظر لطفی به ما می کند. اما 
در قم خبر داده اند که عده ای از دسته های عزاداری به هر جهتی به حرم حضرت 

معصومه )س(نمی آیند. محوریت حرم باید به هر نحوی حفظ شود.

به مناسبت آغاز ماه محرم؛

راه از کربلا می گذرد
    این صدای حقیقت است که در گوش محرم شنیده می شود؛ که با نجوای ناله ای به 
عظمت تاریخ دست بر سینه عاشق نهاده و چشم های متحیر زمان را به اشک های ممتد 

موثر متصل می کند...
"حسین)علیه السلام(" این راز هستی، این باعث ِ آفرینش، این خون خدا، سوار بر محملی 
از عشق از کوی و برزن حج به قتلگاه خویش بار بسته و در زنگ آغاز محرم الحرام 6۱ هجری 
در کربلای پُر بلای ِ زمین، منزل کرده تا برای نجات، سفینه ای ابدی و برای هدایت، چراغی 
استوار و روشن بوده و باشد؛ که خدا بنا گذاشته ارزشمندترین گوهر خود را نیز برای روشنایی 

و هدایت و امید زمین قربانی ببیند...
شهادت نه در کام او که در کام قاسم ِ نوجوانش نیز احلی من العسل است؛ جان در برابر 
جمال ربش بی قیمت است هر چند جان جهانی به هر نفسش بسته است، او هزاران سال 
پیش از خود و هزاران روز بعد از خود، حسین ِ هدایت، حسینِ بخشش و حسین ِ شفاعت 
بوده و او را نه یک نسل شقاوت که یک جهان دنیاپرستی و عافیت طلبی آدمیان شیطان 

صفت به قربانگاه عشق کشاند...
و چه خاکی بر سر دنیا رفت که با عزیزترینِ پدیده خلقت، با گران بهاترین اساس ِ آفرینش، 

با حسین)علیه السلام( چنین روا داشته شد...
و اگر محرم درس دل نبستن به دنیاست، پس بترسیم که از اندک اندک دنیا، برای خود 
شمشیری به بهای بریدن سری نخریم، که آوینی نیز گفت: ای دل! نیک بنگر تا قلاده دنیا را 
بر گردنشان ببینی و سررشته قلاده را، که در دست شیطان است. آنان می انگارند که این راه 
را به اختیار خویش می روند؛ غافل که شیطان، اصحاب دنیا را با همان غرایزی که در نفس 

خویش دارند، می فریبد .
و اگر دعای مستجاب محرم طلب شهادت است، باید در جوی خون وضوی عشق گرفت 

و دست از دنیا شست،
که آوینی در نکوهش دنیای دنیاپرستان نیکو گفت: خانه، خانه الفت های دنیایی است؛ 
کوچه، کوچه تعلقات است؛ و شهر مهبط عادات، شهدا انیس حق اند و در زمین، خود را از 
خانه انس، دور افتاده می بیند و دلتنگند. اینجا، انس حضور؛ اجر آوارگی برای حق است  . . 
. آوارگی. آن ها در آسمان دنیا، همچون راه شیری کهکشان، قبله را نشان کرده اند. امّا زمین، 
وارونه آسمان است و کعبه نیز، در سیطره حرامیانی است که کمین کرده اند تا  حرمتِ حرمِ 

امن را با خون تو بشکنند و اینچنین، لا جرم . . . راه از کربلا می گذرد.
و کاش همه دست به دعایی بردارند و این بار اگر ولی خدا را به کوفه خویش دعوت 

می کنند، در امور دنیا خداترس باشند...
برای مهدی فاطمه)عج( دعوتنامه هایی از جنس وفا نوشتن، به وانهادن دنیای دنیاپرستان 

میسر است و لاغیر...

در آستانه نخستین روز از ماه محرم صورت گرفت:

اهتزار پرچم عزای حسینی برفراز حرم 
مطهر و مسجد مقدس جمکران

در آستانه نخستین روز از ماه محرم و آغاز ایام سوگواری حضرت سیدالشهدا )ع( آیین 
معنوی تعویض پرچم حرم حضرت معصومه  )س(  و مسجد مقدس جمکران عصر سه شنبه با 

حضور جمع کثیری از زائران، مجاوران، خادمان و مسئولان برگزار شد.
براساس این گزارش ، در این آیین که با نام اجتماع فداییان قرآن کریم، در صحن امام رضا 
)ع( در حرم مطهر بانوی کرامت برپا شده بود، یکی از خطیبان کشور طی سخنانی اظهار 
داشت: در سال های اخیر دشمن به این نکته رسید، که تمام نقشه های او با تمسک به قرآن و 
عترت بی اثر می شود. حجت الاسلام سید حسین مومنی همچنین افزود: دشمنان به طرق 
مختلف به اهل بیت جسارت، و تلاش کردند، با تخریب حرم های مطهر و یا ایجاد رعب و 
وحشت و دسیسه و نیرنگ، حضور مردم را کمرنگ کنند. وی در ادامه یادآور شد: در حرم 
حضرت شاه چراغ )ع( زن و مرد و پیر و جوان و خُرد و کلان را به خاک و خون کشیدند، و یا در 

حرم حضرت رضا )ع( اقدام به بمب گذاری و سوءقصد کردند.
مومنی تصریح کرد: هدف دشمنان این است که انگیزه مردم را برای حضور در حرم های 

اهل بیت و محافلی که به نام نامی این بزرگان تشکیل می شود، کاهش دهند.
این خطیب خاطرنشان کرد: دشمنان نتوانستند به هدف مطلوب و مورد نظرشان برسند، 
از این رو در روزها و ماه های اخیر در برخی کشورها، مُصحَف شریف و قرآن را مورد اهانت 
قرار دادند. وی تاکید: در هیچ دین  و آیین و مذهبی مورد قبول نیست که با سوزاندن کتاب 

مقدس، به آن جسارت کرده و یا آن را سخره و تحقیر کنید.
حجت الاسلام مومنی همچنین بیان کرد: مردم حتی در همان کشورها، در مقابل توهین 

به قرآن ایستادند و محکوم کردند.

ایام  تقلید شیعیان گفت: مبلغان در  از مراجع  یکی 
محرم با یک تحقیقات جامع درباره شبهات مطرح در 
فضای مجازی پاسخگوی ابهامات نسل جوان و نوجوان 

باشند.
 آیت الله نوری همدانی در دیدار با جمعی از فضلای 
و مبلغین حوزه علمیه با اشاره به ضرورت تبلیغ و نقش 
آن در نشر معارف اسلامی و فرهنگ اهل بیت )علیهم 
السلام( گفت: مبلغان باید عالم به زمان بودن را در نظر 
بگیرند، امروز مخاطب ما با پنجاه سال پیش از این فرق 
می کند. وی افزود: حدود شصت سال قبل در آستانه 
محرم روزی در تهران با آقای راشد ملاقاتی داشتم ایشان 
می فرمودند: به حوزویان بگویید جوری درس بخوانند که 
پاسخگوی احتیاجات مردم در پنجاه سال بعد باشند، 
طلبه ای که درس نخوانده، نمی تواند پاسخگو نیاز مردم 
باشد، به نظر من باید منبری یک فقیه باشد یا حداقل در 

این مسیر کار کرده باشد.
 روحانیت برابر مردم مسؤولیت دارد

 و باید پاسخ گو باشد
مرجع تقلید شیعیان با اشاره به فرارسیدن ایام محرم 
گفت: این ایام بهترین زمان برای تبلیغ است هم از جهت 
زمانی و هم از جهت مستمعین که با مناسبت های دیگر 

متفاوت است.
آیت الله نوری همدانی شناسایی شبهات در فضای 
افزود:  و  دانست  مهم  بسیار  را  مبلغان  توسط  مجازی 
با یک تحقیقات جامع پاسخگو نسل جوان و  مبلغان 

نوجوان باشند و این تهدید را به یک فرصت تبدیل کنند.
وی افزود: امروز دشمنان در همه زمینه ها مشغول القاء 
متأسفانه  دهد؟!  جواب  باید  کسی  چه  است  شبهات 

شبهات زود به جوان ما منتقل می شود و گاهی هم اثرگذار 
است. این وظیفه ماست برویم و جواب دهیم؛ امروز با 

شرایط موجود تبلیغ مهمترین وظیفه علماست.
مرجع تقلید شیعیان با ابراز تاسف از طرح اندیشه فرقه 
بهائیت که ساخته و پرداخته استکبار است گفت: بنده 
به خاطر دارم استاد بزگوار ما آیت الله العظمی بروجردی 
)رحمت الله علیه( پرچم دار مبارزه با بهائیت شد و به ما 
تکلیف می فرمودند نسبت به این فرقه منحرف روشنگری 
کنیم و بنده خودم در همان زمان جلساتی علمی را در 
حوزه تشکیل دادم. وی افزود: من از افرادی که این مسائل 
را مطرح می کنند می خواهم حتما دقت کنند تا حتی 
ناخواسته مطلبی مطرح نشود تا عده ای سوء استفاده 
کنند.  آیت الله نوری همدانی با بیان اینکه عده ای هم 

به دنبال سکولار کردن مجالس عزاداری هستند گفت: 
باید دقت کرد که اهل بیت )علیهم السلام( ظلم ستیز 
بودند و در مقابل انحراف و ظلم سکوت نمی کردند. امروز 
همه شاهد هستیم که دنیا استکبار چگونه به بشریت 
ظلم می کند و کشور های اسلامی را به جان هم انداخته، 
این ها باید شناسانده شود. امروز ارزش های این نظام و 
انقلاب که امام )رحمت الله علیه( بنیانگذار آن بوده باید 
مطرح شود.  وی ایجاد امکانات و زمینه های لازم برای 
تبلیغ را از مهم ترین وظایف مسئولان امر دانست و خاطر 
نشان کرد: مسؤلان تبلیغی واقعاً زمینه را فراهم کنند من 
متأسفانه مسؤلان اداره حوزه را نمی بینم، اما از همین 
جا به آن ها عرض میکنم که همانطور که رهبر معظم 
انقلاب فرمودند: شرایط تبلیغی را در همه عرصه ها جدی 
بگیرید چه در مساجد و چه در مدارس و چه دانشگاه 
ها، بروید پای سخن مردم خصوصاً جوانان بنشینید و 
پاسخگو باشید، اینکه هر روز به یک بهانه همایش و کنگره 
برگزارکنید و بعضی از مواقع خروجی مطلوب هم ندارد 

صحیح نیست باید کار عملی کرد.
مرجع تقلید شیعیان با بیان اینکه طلاب عزیز هم باید 
قدر این فرصت را بدانند و با مردم مرتبط باشند تا مردم 
حس کنند که ما در کنار آن ها هستیم گفت: در ایام محرم 
و صفر از بیان خطبه ها و سخنان سید الشهداء )علیه 

السلام( غفلت نشود که بسیار اثرگذار است.
وی افزود: در مجموع محتوای عزاداری و کیفیت انجام 
آن باید جوری باشد که هم حق مطلب در حد اعلای آن 
ادا شود و هم موجب وهن مذهب نباشد و هر کس در هر 
موقعیتی که هست باید برای عظمت عزای سیدالشهداء 

)علیه السلام( تلاش کند.

آیت الله نوری همدانی ؛

عده ای به دنبال سکولار شدن مجالس عزاداری هستند

مدیر حوزه های علمیه نشانه های هیئت تراز قم و انقلاب را تشریح کرد.
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار با مدیر، اعضا و خادمین هیئت خادم الرضا)ع(، ضمن 
تسلیت به مناسبت فرارسیدن ایام شهادت اباعبدالله)ع(، اظهار کرد: به عنوان یک شهروند 

و حوزوی از تمام شرکت هایی که پرچم امام حسین)ع( را بلند کنند، تشکر دارم.
وی ادامه داد: امیدواریم با همین شور و شوق و اخلاص و امید پیش رفته و امسال نیز 

مانند سنوات گذشته صحنه های بزرگی را خلق کنید.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه قم بیش از هزار و ۲۰۰ سال است که پرچم دار 
است، مطرح کرد: این موضوع ریشه در مهاجرینی داشت که به این شهر آمدند و مردم این 

شهر را شیفته اهل بیت)ع( کردند.
وی با بیان اینکه قم از همان قرن های نخست یک شهر اهل بیتی و قطب علم و اندیشه 

بوده است، عنوان کرد: قم یکی از شهرهای محدودی است که این جایگاه را دارد.
آیت الله اعرافی با اشاره به اینکه هیچ گاه رشته عشق و علاقه به پیامبر)ص( و نسل های 
ایشان در نسل های مردم قم قطع نشده است، خاطرنشان کرد: در طی صد سال اخیر و 

چند دهه اخیر بعد از انقلاب اسلامی جایگاه منحصر به فردی پیدا کرد.
وی با بیان اینکه انقلاب اسلامی با همت مردم و حوزه از این شهر برخاست، تصریح کرد: 

در این شهر حوزه ای رشد کرد و شکل گرفت که حوزه اول عالم اسلام است.
با اشاره به اینکه باید هویّت حسینی و انقلابی قم را در دل  مدیر حوزه های علمیه 
نسل های جدید جای دهیم، یادآور شد: این موضوع تضمین کننده امروز و فردای جامعه 

و نسل مردم قم است.
شهر قم باید الگوساز و الهام بخش باشد 

وی با بیان اینکه باید در راستای بازتاب وقایع قم اقداماتی صورت بگیرد، ابراز کرد: باید از 
فرصت سخنرانی های ماه محرم برای بیان این اقدامات استفاده شود.

آیت الله اعرافی اضافه کرد: زمانی که مردم یک شهر نسبت به هویت شهر خود مطلع 
شوند، نسبت به آن عِرق پیدا خواهند کرد و اقدامات بزرگی را رقم خواهند زد.

وی با اشاره به اینکه شهر قم باید الگوساز و الهام بخش باشد، بیان کرد: باتوجه به تمام 
هویّت هایی که مطرح شد، از این شهر انتظار می رود که تمام اقدامات را در سطح درجه یک 

انجام دهد. مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه معرفت و حماسه عاشورایی همراه یک دیگر 
هستند، اظهار داشت: یکی از نشانه های هیئت الگو و تراز نشان دادن این دو حماسه در 
کنار یکدیگر است. وی با اشاره به اینکه استفاده از هنر و دانش در هیئت بسیار مهم است، 

عنوان کرد: همچنین فعالیت مستمر و ادامه دار نیز بر اجر و ثواب کار نیز اثرگذار است.
آیت الله اعرافی با بیان اینکه باید با ابزارهای جدید شعاع اقدامات در هیئت را توسعه 
دهیم، مطرح کرد: عاشورا یک مجموعه ای است که دین در آن تجلی پیدا کرده است و تمام 
سعادت بشر در آن موجود است. وی با اشاره به اینکه هیئت تراز باید این رازهای گوناگون را 
کشف کند، خاطرنشان کرد: هیئت می تواند برای ساختن نسل جدید هرسال تعدادی از 
نکات عاشورا را برجسته تر کند. مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه کرامت عاشورایی یکی از 
نکات برجسته این ایام است، تصریح کرد: عزت، کرامت و عظمت عاشورا از جمله الهام های 

مهمی است که باید در این ایام به دست جوانان برسد.
در ادامه آیت پیمان عضو هیئت امنای هیئت خادم الرضا)ع( نیز در این جلسه با اشاره 
به اینکه امسال این هیئت برای بیست و هشتمین سال، پرچم اباعبدالله)ع( را برافراشته 
خواهدکرد، اظهار کرد: از مدت ها پیش از ماه محرم، فعالیت خادمین برای آماده سازی 

ورزشگاه شهید حیدریان آغاز شده است.
وی از برخی از هیئت های فاخر و قدمت دار قم یاد کرد و گفت: یکی از نشانه های 

مقبولیت عمل نزد خداوند، استمرار حرکت است.
عضو هیئت امنای هیئت خادم الرضا)ع( با بیان اینکه این هیئت مخاطبین خارج 
از کشور نیز دارد، مطرح کرد: گرانی و تورم در سفره اباعبدالله)ع( نتیجه نداشته است و 

هرسال این مجالس پرشورتر و پررونق تر از سال های گذشته برگزار می شود.
همچنین ناطقی مدیر هیئت خادم الرضا)ع( نیز با اشاره به اینکه در سال گذشته پذیرای 
بیش از ۱۵۰ هزار نفر به صورت حضوری بودیم، عنوان کرد: همچنین در طول دهه نیز 

میلیون ها نفر به صورت مجازی در مراسم عزاداری شرکت کرده اند.
وی با بیان اینکه از سال ۷۸ مختصر پذیرایی هایی در این هیئت انجام می شد، خاطرنشان 
کرد: در طول کرونا نیز در راستای فرمایش مقام معظم رهبری اقدامات گسترده ای در 

عرصه مواسات و همدلی انجام شد.

آیت الله اعرافی تشریح کرد:

نشانه های هیئت تراز قم و انقلاب اسلامی چیست؟

میرمحمدی نماینده مجلس: 
دولت تدبیری عاجل برای 

سفره های مردم بیندیشد
نماینــده مــردم تفــت و میبد در 
مجلس شــورای اســلامی با بیان 
اینکــه »همه افتخــارات دولت در 
سایه گرانی و کاهش قدرت خرید 
مــردم قــرار گرفتــه و کام مــردم 
انقلابــی و فــداکار به شــدت تلخ 
شــده اســت«، اظهار کرد: دولت 
اگر می خواهد برای بسط و تعمیق 
حاکمیت داخلی و خارجی خود ...

آیت الله وحید خراسانی:
  عزاداری های محرم هرچه 

باشکوه تر برگزار شود
آیت الله حسین وحید خراسانی 
از مراجع عظام تقلید در سخنانی 
با اشاره به در پیش بودن ماه محرم 
الحرام، بر هرچه باشکوه تر برگزار 
شــدن عزاداری های حسینی در 
کشــور تاکید کــرد. وی بیان کرد: 
ســلام من را بــه تمــام هیات)ها( 
برســانید به آنها بگویید امســال 

عزاداری محرم و عاشورا باید ...

آیت الله نوری همدانی ؛
عده ای به دنبال سکولار شدن 

مجالس عزاداری هستند
یکی از مراجع تقلید شــیعیان 
گفــت: مبلغــان در ایــام محــرم 
بــا یک تحقیقــات جامــع درباره 
شبهات مطرح در فضای مجازی 
پاســخگوی ابهامات نسل جوان 
و نوجوان باشــند.  آیت الله نوری 
همدانــی در دیــدار بــا جمعی از 
فضلای و مبلغین حوزه علمیه با 

اشاره به ضرورت تبلیغ و ... 1 21

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد:

هویت بصری ثابت در تبلیغات 
محیطی ایام محرم و صفر

مدیــرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری قم گفت: 
اهتمام شــهرداری قم با تشــکیل کمیته تبلیغــات، ایجاد 
و حفظ یــک هویت بصری ثابت در تبلیغــات محیطی ایام 
محــرم و صفر اســت. مهدی کلانتر زاده پیــش از ظهر روز 
سه شــنبه در نشســت خبری اقدامات شــهرداری قم به 
مناســبت فرارسیدن ماه محرم، طی ســخنانی  بیان کرد: 
ســتاد علمداران خدمت یک حرکت جهادی است و همه 
برنامه های ویژه ایام محرم و صفر توســط شــهرداری قم از 
سوی این ستاد برگزار می شود. وی افزود: شعار امسال در 

حوزه تبلیغات محتوایی و آذین بندی شهر، »در زیر ...

مدیرکل نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

صدور ۱۵۰ مجوز ویژه برپایی 
ایستگاه های صلواتی

مدیــرکل نظــارت بــر خدمــات شــهری شــهرداری قــم  
گفت:مجموعه شهرداری قم با هشت ستاد خدمات رسانی 
بــا محوریــت شــهرداران مناطــق هشــتگانه و ۱۱ کمیته 
اجرایی و پشتیبانی با محوریت اجرایی، فرهنگی، انتظامی، 
حمل ونقل، اطلاع رسانی، اسکان و زیباسازی و تأمین ارزاق 
به اســتقبال محرم  و صفر می رود. سید محسن میر هادی 
پیش از ظهر روز ســه شــنبه در نشســت خبــری اقدامات 
شــهرداری قم به مناسبت فرارسیدن ماه محرم با اشاره به 
اینکه آماده سازی شهر مقدس قم ازنظر سیما و منظر شهری 

و سیاه پوش کردن شهر با نصب پرچم ها و ریسه های ...

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم: 
2۵ کیلومتر از شبکه فرسوده 

فاضلاب بازسازی می شود 
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب اســتان از اصــلاح و 
بازســازی 25 کیلومتر از شبکه فرسوده فاضلاب شهر قم 
در سال جاری خبر داد.  مهندس "حسن بختیاری" با بیان 
اینکه حدود ۴2 درصد از جمعیت شــهر قم تحت پوشش 
شبکه فاضلاب هســتند اظهار کرد: اواخر سال گذشته بر 
اســاس مصوبه ریاست محترم جمهور هزار میلیارد تومان 
به توسعه شبکه فاضلاب قم تخصیص یافت که نیمی تعهد 
دولت و مابقی در تعهد شــرکت آب و فاضلاب است. وی با 
بیان اینکه در حال حاضر یک هزار و ۷۰ کیلومتر شــبکه و 
خط انتقال فاضلاب در شهر قم فعال است، گفت: سالانه ...
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در آستانه نخستین روز از ماه محرم صورت گرفت:
اهتزار پرچم عزای حسینی برفراز حرم مطهر و مسجد مقدس جمکران
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رئیس جمهور:

به دنبال حذف نوسانات ارزی
 در قیمت کالا های اساسی هستیم

رئیس جمهور گفت: دولت در حال تلاش برای ایجاد ثبات در سفره و معیشت مردم 
و حتی بازار و حذف تاثیرگذاری نوسانات ارزی در قیمت کالا های اساسی و کلیت بازار 

است.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ظهر روز سه شنبه در نشست خبری پایان 
سفر دو روزه دولت مردمی به کهگیلویه و بویراحمد، هدف اصلی دور دوم سفر ها را پیگیری 
مصوبات دور اول سفر ها عنوان کرد و گفت: پروژه های آب رسانی و از جمله سد چمشیر، 
تکمیل مجتمع پتروشیمی گچساران، تولید برق از سد چمشیر و جاده های مواصلاتی 
مثل جاده پاتاوه-دهدشت که ساخت آن آرزوی ۲۸ ساله مردم استان بود، جزو طرح های 
مصوب سفر اول دولت به کهگیلویه و بویراحمد بودند که با تلاش شبانه روزی تکمیل و به 

بهره برداری رسیدند.
رئیس جمهور با بیان اینکه با بهره برداری از جاده پاتاوه-دهدشت، هم خود دهدشت 
و هم ۴۰۰ روستا از بن بست خارج شده و از موهبت این مسیر بهره مند می شوند، افزود: 
مقرر شد در راستای ایجاد فرصت های شغلی برای نیرو های کار استان، ساخت باقیمانده 
این مسیر نیز با همان نیرو های فعلی ادامه یابد. آمار حاکی از کاهش کلی بیکاری در 

کهگیلویه و بویراحمد است، اما همچنان به کار بیشتر در این زمینه نیاز داریم.
رئیسی با اشاره به تاکیدات خود به مدیران استان در جلسه شورای برنامه ریزی استان که 
دیشب برگزار شد، اظهار داشت: در این جلسه تاکید کردم که اولویت در جذب نیرو، باید 
بومی گزینی باشد. همچنین تاکید کردم که عامل مدیریت صحیح و کارآمد می تواند موثرتر 

از اعتبارات و منابع، کار ها را به پیش ببرد.
رئیس جمهور همچنین تمهید مقدمات برای آغاز ساخت ۱۰ هزار واحد مسکونی در 
یاسوج را از دیگر دستاورد های این سفر عنوان و تصریح کرد: ساخت این تعداد واحد 
مسکونی در کنار اجرای نهضت ملی مسکن در شهرستان های استان باعث می شود، 
عقب ماندگی های کهگیلویه و بویراحمد در طرح ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی جبران 

شود.
رئیسی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره مصوبات سفر دوم دولت مردمی به استان، 
ضمن قدردانی از استقبال گرم مردم در شهر های مختلف از خدمتگزاران خود گفت: 
احداث فاز های جدید پالایشگاهی، پتروپالایشگاهی و پتروشیمی، اختصاص سهم ۲ 
هزار و 6۰۰ میلیارد تومانی از سهم مسئولیت های اجتماعی وزارت نفت به توسعه استان، 
تسریع در تکمیل سد تنگ سرخ و احداث سد سقاوه، تکمیل محور مواصلاتی شیراز-
سپیدان-یاسوج و راه های اصلی و فرعی دیگر، رفع تنش های آبی و آبرسانی به شهر ها 
و روستاها، توسعه راه های عشایری، تامین پنل های خورشیدی برای عشایر و تکمیل 

زیرساخت های بهداشتی و درمانی از جمله تصمیمات این سفر است.
رئیس جمهور درباره فعال تر شدن فرودگاه یاسوج و اتصال استان به خط آهن سراسری 
اظهار داشت: فرودگاه استان ظرفیت فعال تر شدن و برقراری حداقل یک پرواز روزانه به 
تهران را دارد. همچنین اینکه گفته شد در گذشته زمان لازم برای اتصال استان به خط 
آهن را 6۰ سال در نظر گرفتند، از نظر ما این زمان خیلی طولانی و دور است و با توجه 
به همجواری کهگیلویه و بویراحمد به فارس و خوزستان که به خط آهن سراسری اتصال 
دارند، این استان نیز با تلاش جهادی زودتر از این ها به شبکه سراسری ریلی کشور 

می پیوندد.
رئیسی همچنین درباره درخواست تامین مسکن برای اصحاب رسانه استان، پیشنهاد 

کرد این خواسته از طریق ایجاد یک تعاونی می تواند به شکل موثرتری پیگیری شود.
رئیس جمهور در پاسخ به سوالی درباره تامین برخی زیرساخت ها و نیاز های استان از 
جمله تکمیل سد آبریز تصریح کرد: متاسفانه در استان شاهد یک عقب ماندگی تاریخی 
هستیم. اگر چه به برکت انقلاب اسلامی کار های زیادی انجام شده، اما بسیاری کار ها در 
زمان خودش انجام نشده و امروز تبدیل به عقب ماندگی های انباشته شده است، اما مردم 

اطمینان داشته باشند که جبران این عقب ماندگی ها در اولویت کار دولت است.
 

امیرعبداللهیان:

 نباید کاری کرد روابط عمیق
 تهران- مسکو آسیب ببیند

لاوروف: درباره تمامیت ارضی  ایران تردید نداریم

وزیر خارجه روسیه در پاسخ به گلایه همتای ایرانی خود از موضع اخیر مسکو درباره 
تاکید کرد:  با شورای همکاری خلیج فارس  بیانیه مشترک  ایرانی در  جزایر سه گانه 
فدراسیون روسیه هیچ تردیدی در مورد حاکمیت و تمامیت ارضی جمهوری اسلامی ایران 

به خود راه نمی دهد و کاملا به آن احترام گذاشته و خواهد گذاشت.  
حسین امیرعبداللهیان و سرگئی لاوروف، وزیر خارجه فدراسیون روسیه در تماس تلفنی 
درباره مناسبات دوجانبه و منطقه ای و لزوم احترام به تمامیت ارضی کشورها تبادل نظر 

کردند.
طرفین در این تماس، مناسبات دو کشور را رو به رشد خواندند و بر اراده روسای جمهور 
دو کشور بر توسعه هر چه بیشتر مناسبات تاکید کردند. همچنین طرفین با اشاره بر 
تحولات قفقاز گفتگوی اخیر وزیر امور خارجه ایران و رییس جمهوری آذربایجان را مورد 
توجه قرار دادند. در این راستا چارچوب مذاکرات منطقه ای از جمله فرمت موسوم به ۳+۳ 
شامل ایران، روسیه، ترکیه و جمهوری آذربایجان، ارمنستان و گرجستان مورد تاکید قرار 
گرفت. در این گفتگو در خصوص برگزاری نشست دوم وزرای خارجه چهار کشور ایران، 
روسیه، ترکیه و سوریه رایزنی به عمل آمد. امیرعبداللهیان با ابراز تعجب از مفاد بند مربوط 
به جزایر سه گانه ایرانی خلیج فارس در بیانیه مشترک روسیه و کشورهای حاشیه جنوبی 
خلیج فارس، بر تعلق تاریخی و ابدی این جزایر به ایران تاکید کرد. وزیر امور خارجه افزود: 
استقلال، حاکمیت و تمامیت ارضی جمهوری اسلامی ایران به هیچ عنوان قابل مذاکره 
نبوده و نیست. رئیس دستگاه دیپلماسی در عین حال روابط ایران و روسیه را دارای 
پایه های محکم خواند و خاطرنشان کرد: نباید کاری صورت گیرد که به روابط عمیق دو 
کشور آسیب برساند. وزیر خارجه فدراسیون روسیه هم در این تماس با اشاره به پایبندی 
روسیه به تمامی اصول منشور ملل متحد از جمله اصول مربوط به حاکمیت و تمامیت 
ارضی کشورها تاکید کرد: فدراسیون روسیه هیچ تردیدی در مورد حاکمیت و تمامیت 
ارضی جمهوری اسلامی ایران به خود راه نمی دهد و کاملا به آن احترام گذاشته و خواهد 
گذاشت. در این تماس طرفین بر لزوم احترام و حفظ و تقویت روابط دوستانه دو کشور 
تاکید کرده و در خصوص مراحل نهایی تدوین متن توافقنامه راهبردی ایران و روسیه نیز 

به تبادل نظر پرداختند.

میرمحمدی نماینده مجلس: 

دولت تدبیری عاجل برای سفره های 
مردم بیندیشد

نماینده مردم تفت و میبد در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه »همه افتخارات دولت 
در سایه گرانی و کاهش قدرت خرید مردم قرار گرفته و کام مردم انقلابی و فداکار به شدت 
تلخ شده است«، اظهار کرد: دولت اگر می خواهد برای بسط و تعمیق حاکمیت داخلی 

و خارجی خود موفق باشد، ضرورت دارد تدبیری عاجل برای سفره های مردم بیندیشد.
سید جلیل میرمحمدی میبدی نماینده مردم تفت و میبد در مجلس شورای اسلامی در 
نطق اضطراری جلسه روز سه شنبه ۲۷ تیر ۱۴۰۲ صحن مجلس شورای اسلامی، خود 
گفت: ضمن تقدیر و تشکر از دولت به خاطر دستاوردهای متعدد داخلی و خارجی که در 
سایه اخلاص و مجاهدت دولتمردان و شخص رئیس جمهوری به دست آمده توجه ایشان 
را به این نکته جلب می کنم که همه این افتخارات در سایه گرانی و کاهش قدرت خرید 

مردم قرار گرفته و کام مردم انقلابی و فداکار به شدت تلخ شده است.
وی اظهار کرد: دولت اگر می خواهد برای بسط و تعمیق حاکمیت داخلی و خارجی 
خود موفق باشد، ضرورت دارد تدبیری عاجل برای سفره های مردم بیندیشد. مردم امروز 
گله مند هستند و حق آنها نیست که کالاهای اساسی را هر روز با قیمت بالاتری خرید 

کنند و علاوه بر آن با کمبود برخی از این کالاها در بازار نیز مواجه باشند.
این نماینده مجلس همچنین عنوان کرد: در مساله حجاب و پوشش بارها به متولیان امر 
تذکر داده شده که رها کردن برخورد با هنجارشکنان نه تنها مساله را حل نمی کند بلکه 
وسعت و عمق تنش و دو قطبی در جامعه را افزایش خواهد داد. امروز مشاهده می کنیم که 
انفعال ما باعث شد تا به سرعت عده ای هنجارشکن مرزهای حداقلی پوشش را به راحتی 
کنار بگذاند و به نظام و خانواده معظم شهدا دهن کجی کنند. میر محمدی با بیان اینکه 
»برخورد بازدارنده با الگوهای تولید ناهنجاری مانند سلبریتی ها و بلاگرها قطعا فوری 
ترین اولویت در این  زمینه است«، ادامه داد: به خودمان و دولت تذکر می دهم که عدم 
تحرک صحیح و اصولی در برخورد با این پدیده فقط و فقط تیشه به ریشه خانواده ایرانی 
خواهد زد و موتور متحرک پیشرفت کشور در همه عرصه ها را از کار خواهد انداخت. وی در 

پایان بر لزوم تکمیل پروژه های نیمه تمام حوزه انتخابیه خود تاکید کرد.

مهم ترین تصمیمی که 
حاکمان باید امروز بگیرند

ظاهرا دعوا در آن بالا بالاها حسابی بالا گرفته. یکی 
تایید می کند و دیگری تکذیب. ماجرای گشت ارشاد 

را می گویم. حقیقت ماجرا مثل همیشه بر امت همیشه در صحنه به علت پاسخگو 
نبودن حضرات پوشیده است اما چیزی که عیان است و محتاج به بیان نیست این 
که: عده ای که ظاهرا قدرتشان هم کم نیست عزمشان را جزم کرده اند تا پوست 
خربزه ای لیز تر از سال گذشته زیر پای دولت و ملت و حکومت بگذارند و همه را به 
جان هم بیندازند تا در پرتو آن همه ناامنی و شلوغ کاری چه غلطی بکنند نمی دانم.

اگر به خاطر داشته باشید پارسال هم داستان از همین جاها شروع شد. اول 
ماجرای سپیده رشنو پیش آمد و بعد ماجرای معروف ونِ  گشت ارشاد و بعد مهسا 
امینی و...الخ. قبل از ماجرای سپیده رشنو دوقطبی سازان تا می توانستند بر آتشِ  
شکافِ  بین باحجاب و بی حجاب و ارزشی و غیر ارزشی و سازشکار و مقاوم دمیدند و 
حسابی جامعه را از کینه و نفرت آبستن کردند تا به زایمان دردناک پاییز سال گذشته 
رسیدیم. اگر در همان سال گذشته- قبل از آن را فاکتور می گیریم- گوش حضرات، 
سخنان دلسوزانه منتقدان را می شنید کار به این جاها نمی کشید. آن ها ترجیح 
دادند به جای گوش سپردن به سخنان خیرخواهانه آدم هایی که تنها جرمشان 
دوست داشتن این آب و خاک بود به حرف کسانی گوش دهند که دهه هاست 
مشاوره هایشان جز افزودن بر رنج و مصیبت مردم این سرزمین حاصل دیگری در 
پی نداشته. کسانی که منفعت خود را در نزاع بین مردم و حاکمیت، حاکمیت و مردم، 
مردم و مردم می بینند و جز ریختن خون و تلنبار شدن نفرت و کینه هیچ چیز دیگری 

آن ها را به مطامع شان نمی رساند.
اتفاقا به نظرم دو راهی جالبی است و بزرگان قوم باید این جا تصمیم مهمی بگیرند. 
تصمیمی که سرنوشت آن ها و مردم را تعییین خواهد کرد. یا به نصایح مشفقانه 
منتقدان گوش بسپارند و با تامل و تدبیر راهی برای مرهم نهادن بر زخم های جامعه 
بیابند و یا به همان راهی بروند که سال گذشته رفتند و با گوش سپردن به کسانی که 
به آن ها توصیه می کردند پا پس نکشید و شدید تر و غلیظ تر برخورد کنید تکرار آن 
فجایع را کلید بزنند. و کیست که نداند این فجایع هربار هولناک تر اتفاق می افتد و 
برخلاف پیش بینی های ساده لوحانه و یا مغرضانه آن گروه خشن، یکی دو هفته ای 
جمع نمی شود. بعد از این هر اتفاقی بیفتد ناگهانی نیست. قابل پیش بینی است و 
بستگی به تصمیم حضرات در همین امروز دارد. تصمیم سختی است یا نه نمی دانم 
اما خوب می دانم تکلیف حکمرانی را برای همیشه مشخص خواهد کرد. یا این ورِ  
جو و یا آن ورِ  جو. این ورِ جو مردمی صبور و قانع قرار دارند که عاشقانه سرزمینشان 
را دوست دارند و می خواهند فارغ از حرمله بازی های اهل سیاست زندگی شان را 
بکنند. آن ورِ جو موجوداتی قرار دارند که هرچه را دوست داشته باشند سرزمینشان را 
دوست ندارند و جز به منافع سیاسی خود به هیچ چیز دیگری نمی اندیشند. تصمیم 

با شماست. یاعلی.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

فشار مجلس به وزیر کشور مصداق 
دخالت در کار قوه مجریه است

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه شکایتی 
در مورد طرز کار مجلس به کمیسیون اصل ۹۰ ارائه کردم، گفت: فشار مجلس در 
جابجایی معاون سیاسی کاملا خلاف مصلحت، عدالت و مصداق دخالت در کار قوه 

مجریه است.
جواد کریمی قدوسی در خصوص اصرار برخی از نمایندگان برای برکناری معاون 
سیاسی وزیر کشور با وجود تاکید رهبر انقلاب بر دخالت نکردن مجلس در عزل و 
نصب مدیران دولتی گفت: قوای سه گانه باید مستقل از هم و بدون دخالت در کار 
یکدیگر اصل تفکیک قوا را رعایت کنند و وظایف خود را در چارچوب این اصل انجام 
دهند، اما متاسفانه ذات برخی از مسوولان قوا این است که از حیطه ای که قانون 

برای آنها مشخص کرده، راضی نیستند و در کار بقیه قوا سَرَک می کشند.
نماینده مردم مشهد در مجلس با بیان اینکه نسبت به طرز کار مجلس اعتراض 
دارم، گفت: به این جمع بندی رسیدم که اصل تفکیک قوا رعایت نمی شود و لذا 
شکایتی در مورد طرز کار قوه مقننه به کمیسیون اصل ۹۰ مجلس ارائه کردم که البته 

رسیدگی نمی شود چون پاسخی ندارد.
برکناری معاون سیاسی، ظلم در حق وی است

کریمی قدوسی با اشاره به جلسه غیر علنی نمایندگان با وزیر کشور بیان داشت: 
در این جلسه برخی نمایندگان برافروخته شدند من در جمع آنها بودم وسط جلسه 
غیرعلنی داد کشیدم و فریاد من بر سر وحیدی این بود که آقای وحیدی گوش به 
اعتراضات و هیاهوهای نمایندگان ندهید اگر معاون سیاسی را برکنار کنید، در حقش 
ظلم کردید در این مورد هم توییت زدم که نباید این کار را انجام دهید چون وی خلاف 
قانون و حکمت کاری انجام نداده  است. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس اضافه کرد: فشار مجلس در جابه جایی معاون سیاسی کاملا خلاف 
مصلحت، عدالت و مصداق دخالت در کار قوه مجریه است. آمدن وحیدی به جلسه 

غیر علنی هم مناسب نبود و در کل جلسه خوبی نبود.
 

فرمانده کل ارتش:

توان و آمادگی رزمی خود را متناسب
 با تهدیدات ارتقا می دهیم

فرمانده کل ارتش گفت: با اشراف اطلاعاتی به تهدیدات و متناسب با رشد فناوری، 
توان و آمادگی رزمی خود را ارتقا می دهیم.

امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی در حاشیه بازدید رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح از یکان های مستقر در آذربایجان شرقی اظهار داشت: این برنامه یکی از 
بازدیدهای دوره ای ریاست ستاد کل است که معمولًا برای ارزیابی توان و آمادگی 

رزمی و نحوه تعامل نیروهای لشکری و کشوری به صورت دوره ای صورت می گیرد.
فرمانده کل ارتش افزود: خوشبختانه در بازدیدی که از یگان های زمینی، پدافند 
و هوایی انجام دادند، انگیزه، روحیه و آمادگی رزمندگان آجا موجب سربلندی شد. 
آمادگی و روحیه بالای همرزمان ما در این منطقه شایسته شکر به درگاه خداوند و 

تشکر و قدردانی از همه این عزیزان و خانواده های محترم آن هاست.
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی ادامه داد: اگر چه آمادگی در بالاترین 
سطح ممکن است اما چون دشمنان متوقف نیستند ما نیز با رصد تهدیدات و اشراف 
اطلاعاتی و بهره گیری از فناوری های به روز و تجهیزات بومی، دائم آمادگی رزمی خود 
را ارتقا می دهیم. فرمانده کل ارتش در پایان گفت: نیروهای مسلح در دفاع مقدس، 
دفاع از حرم و همه ماموریت های محوله توان و قدرت خود را نشان داده اند، اما باید به 
حدی از توان و آمادگی برسند که در مقابل هر تهدیدی از منافع ملی، تمامیت ارضی 

و نظام جمهوری اسلامی و آرمان های انقلاب اسلامی با قدرت دفاع کنند.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس:
 درِ اتاق مسئولان باید به روی مردم باز باشد

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: هیچ مسئولی حق 
ندارد از جیب مردم و با پول بیت المال با محافظ در بین مردم حاضر شده و دفاتر و 

ماشین های لوکس داشته باشد اما گره ای از مشکلات مردم باز نکند.
کمال حسین پور در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی روز سه شنبه مجلس، 
بیان کرد: مسئولان باید بدانند مردم خادم مسئولان نیستند، بلکه مسئولان خادم 
مردم هستند. با وجود مردم است که مسئولیت ها معنا پیدا می کند. درِ اتاق مسئولان 
باید به روی مردم باز و روی آنها گشاده باشد و مردم حق عطاب و خطاب به مسئولان 

را دارند. 
وی در ادامه اظهار کرد: مسئولان دولتی در هر سطحی که باشند، حق ندارند به 
مردم وعده و وعید داده و بعد فراموش کنند. هیچ مسئولی حق ندارد از جیب مردم 
و با پول بیت المال با محافظ در بین مردم حاضر شده، دفاتر و ماشین های لوکس 

داشته باشد و گره ای از مشکلات مردم باز نکند. 

رئیس قوه قضاییه گفت: نباید میان قوه قضاییه و رسانه ملی مرزی وجود 
داشته باشد؛ ما و صداوسیما اهداف کلان مشترکی داریم که همان تحقق 

آرمان های نظام جمهوری اسلامی است. 
سازمان  معاونین  و  رئیس  با  دیدار  در  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام 
صداوسیما، ضمن بیان اینکه ارتباط بیشتر قوه قضاییه و رسانه ملی و بالا 
رفتن اگاهی های حقوقی مردم به نفع کشور و مردم است، اظهار کرد: ضرورت 
دارد کارگروهی مشترک و تخصصی میان قوه قضاییه و رسانه ملی تشکیل 
شود و این کارگروه ضمن احصاء مشکلات و ظرفیت ها، به تعیین اولویت ها و 
راهکار ها درخصوص مسائل فی مابین مبادرت ورزد؛ همچنین ضروری است 
کمیته هایی زیرمجموعه این کارگروه نیز تشکیل شوند تا در آن کمیته ها، 
مسائل و موضوعات حوزه های مختلف قضا و رسانه، با جزئیات و بصورت 

تخصصی بررسی و کاوش شوند.
نباید میان قوه قضاییه و رسانه ملی مرزی وجود داشته باشد

مرزی  ملی  رسانه  و  قضاییه  قوه  میان  نباید  گفت:  قضا  دستگاه  رئیس 
وجود داشته باشد؛ ما و صداوسیما اهداف کلان مشترکی داریم که همان 
تحقق آرمان های نظام جمهوری اسلامی است؛ اعتقاد من آن است که یک 
مسئول نباید از رسانه بهراسد؛ باید این فضا شکسته شود؛ من در مقاطع و 
مسئولیت های مختلف که با رسانه ملی و سایر رسانه ها گفتگو و مصاحبه 

داشتم تاکید و تمایلم آن بود که سوالات چالشی از من پرسیده شود.
سرمایه اصلی نظام و دستگاه های مختلف نظام مردم هستند

رئیس عدلیه بیان داشت: سرمایه اصلی نظام ما و دستگاه های مختلف نظام 
از جمله قوه قضاییه و صداوسیما، مردم هستند؛ نتایج کاسته شدن از اعتماد 
مردم نسبت به مسئولان و کارگزاران، واضح و مشخص است؛ در مسائلی مهم 
نیز ما با دوگانگی هایی مواجه ایم؛ مهم آن است که میان این دوگانگی ها چگونه 
اجماع ایجاد کنیم که از یکطرف به افزایش عدالت اجتماعی بینجامد و از 

سویی دیگر منتهی به کار های خلاف واقع و ظاهرسازی نشود.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: داده های موجود در قوه قضاییه متکثر و 
متنوع است؛ این داده ها هم بصورت دیجیتالی است و هم بصورت مکتوب؛ 
برخی قضات و حتی کارمندان ما نیز دارای اطلاعات و تجربیات ذی قیمتی 
هستند که ممکن است با گذشت زمان از ارزش این اطلاعات کاسته شود؛ 
لذا ضروری است به شیوه های هنرمندانه از این اطلاعات و داده ها در راستای 
افزایش آگاهی های حقوقی و قضایی مردم در جهت پیشگیری از وقوع جرم و 
سایر جهات، بهره گرفته شود؛ ما در این زمینه نیز آمادگی داریم تا با صداوسیما 
همکاری های خود را گسترش دهیم و شما در رسانه ملی نیز برای بهره گیری و 

بکارگیری هر چه مطلوبتر این اطلاعات و داده ها، راهکار ارائه دهید.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای بیان داشت: من همواره تاکید 
داشته ام که باید در چارچوب قانون، مسائل را شفاف و روشن بیان کرد.هیچگاه 

نگاه بخشی به موضوعات نداشته ام و بر کلان نگری تاکید دارم.
برخی موضوعات مبتنی بر قانون اساسی جلو نرفته ایم 

رئیس  قوه قضاییه تصریح کرد: ما در برخی موضوعات مبتنی بر قانون 

اساسی جلو نرفته ایم و محدودیت هایی را در طول دهه ها و سال ها ایجاد 
کرده ایم که تصور داریم این محدودیت ها به نفع ماست، اما به اعتقاد من اگر 
نگوییم این محدودیت ها به ضرر ما بوده، حداقل باید بگوییم به نفع ما نیز 
نبوده است؛ برای نمونه قانون اساسی تاکید دارد به غیر از چند مورد استثناء، 
دادگاه ها و محاکمات، علنی باشد؛ اما در این زمینه قانون دست ما را بسته 
است؛ گفته می شود که دادگاه علنی باشد، اما مفاد آن انتشار پیدا نکند؛ من 
بعنوان قاضی ای که تجربه برگزاری دادگاه های علنی را دارم می توانم بگویم که 
برپایی محاکمات علنی و انتشار مفاد آن ها به نفع منِ قاضی و دستگاه قضایی 
و استدلالات  برپایی دادگاه های علنی، ضعف ها  اثر  در  وقتی  بوده است؛ 
مشخص شود، می توانیم در راستای رفع و تقویت آن ها گام برداریم؛ از سویی 
دیگر دادگاه های علنی برای مردم هم از جهت آگاهی بخشی و سایر جهات 
مؤثر بوده و برای بسیاری از افرادِ مورد محاکمه نیز بازدارندگی بیشتری از اعمال 

مجازات داشته است.
رئیس دستگاه قضا در ادامه با بیان اینکه قوه قضاییه باید ملجاء و پناه همه 
مظلومان و دادخواهان باشد، این سؤال را از مدیران رسانه ملی مطرح کرد که 
چنانچه فردی متخلف یا مجرم، در قضیه ای ذیحق باشد و تظلم خواهی کرده 
باشد، آیا دستگاه قضایی نباید به استیفای حق او مبادرت ورزد؟ آیا چنانچه 
قوه قضاییه در خصوص فرد مورد اشاره تحت تاثیر فضاسازی ها قرار گرفت و 
حق او را استیفا نکرد، ظلم رخ نداده است؟ رسانه در این زمینه چه تکلیف و 

مسئولیتی دارد؟
قاضی القضات اظهار داشت: عدالت مفهوم و مقوله ی بسیط و گسترده ای 
است؛ باید در همه عرصه ها و ساحت ها از جمله در توزیع و تقسیم فرصت ها، 
عدالت را برقرار سازیم؛ گاهی تصور می کنیم که مشغول گسترش و بسط 
عدالت هستیم، اما در واقع در حال ظلم کردن می باشیم؛ لذا باید در این قبیل 

امور نهایت دقت و حساسیت را به خرج دهیم.

رئیس قوه قضاییه :

برپایی محاکمات علنی به نفع دستگاه قضایی خواهد بود 

سیدعبدالجواد موسوی*

سخنگوی قوه قضائیه آخرین وضع برخی پرونده های 
مفاسد اقتصادی را تشریح کرد.

مسعود ستایشی روز سه شنبه در جمع خبرنگاراندرباره 
جمله  از  کلان  محکومان  پرونده های  وضعیت  آخرین 
امامی، حسین هدایتی، بابک زنجانی، حسین فریدون، 
جمهوری  مقدس  نظام  افتخار  گفت:  ایروانی  عباس 
اسلامی ایران و قوه قضاییه این است که همواره به مر 
موازین شرعی و قانون عمل کرده است و سعی کرده ایم 

خروجی عملکردمان مطلوب، موثر و ملموس باشد.
وی ادامه داد: در تلاشیم به موفقیت کامل در این زمینه 
برسیم و با به تمسک موازین، سیاست های کلی، توسل 
به بیانیه گام دوم انقلاب، سیاست های ابلاغی در فرامین 
مقام معظم رهبری که در هفته قوه قضاییه خدمت ایشان 
شرفیاب می شویم ایشان نکاتی سازنده، موثر، کارشناسی 
و کامل در جهت برون رفت از مشکلات و حرکت رو به جلو 
ابلاغ فرمودند که ما توجه، تبعیت کرده و می کنیم و قطعا 
این موضوعات باید در رسیدگی های ما دیده شود و ایجاد 

شاعبه و ابهام نکرده و شفاف باشد.
اتخاذ  متهمان  با  ارتباط  در  آنچه  هر  افزود:  ستایشی 

می شود بر اساس نظر مرجع قضایی ذی ربط است.
آخرین وضعیت پرونده محمد امامی

ستایشی اظهار کرد: محمد امامی فرزند احمد به اتهام 
سال   ۲۰ تحمل  به  محکوم  اقتصادی  نظام  در  اخلال 
 ۲۵۱ و  هزار   ۷ مبلغ  به  نقدی  جزای  پرداخت  حبس، 
میلیارد و ۸۴۱ میلیون و 66۰ هزار و ۲۴ ریال و رد مال و 
انفصال از خدمت است که در جریان رسیدگی اموالی از 
وی نیز توقیف شده است. هنر مقام رسیدگی کننده در 
دادگاه و دادسرا این بود که نسبت به اموال توقیفی از وی 
در راستای رد مال اقدام کند. این فرد در حال حاضر زندان 

و بازداشت است.
آخرین وضعیت پرونده حسین هدایتی

حسین  گفت:  هدایتی  حسین  درباره  همچنین  وی 
هدایتی دولابی فرزند علی اکبر در مورخ ۸ خرداد ۹۷ از 
سوی بازپرس شعبه ۳ ناحیه ۳۹ جرایم اقتصادی به عنوان 
اتهامی اخلال در نظام اقتصادی به صورت عمده و کلان 
از طریق اخلال در نظام پولی و خیانت در امانت به زندان 
معرفی شد و در تاریخ ۳۰شهریور ۱۴۰۱ با صدور حکم 

قعطی به ۱۲ سال حبس، شلاق تعزیری، رد مال به مبلغ 
۴۸۰ میلیارد تومان و انفصال از خدمت محکوم شده است 
و وی هم اکنون در ندامتگاه تهران بزرگ است. پایان حبس 

این فرد ۱۴۰۸ است.
ستایشی در ادامه گفت:این افراد حکم رده مال دارند 
و هنر مدعی العموم این است که در ابتدا اموال آن ها را 
توقیف کند تا از دست خارج و حیف و میل نشود تا بتواند 
تادیه شود. این محکومان در زندان هستند، اما اگر تماما 
در زندان باشند مالی به دست نمی آید باید این افراد تحت 
مراقبت و تحت تدابیر قضایی به هر شکل و با تضمین 
گاهی بتوانند بیرون بیایند تا اموال را تادیه کنند. حالا 
اینکه برخی می آیند طی این دوره عکسی را با فتوشاپ از 
آن ها منتشر می کنند و می گویند این افراد بیرون هستند 
که این موارد درست نیست چون از ابتدا تا انتها همه چیز 

روشن است.
وی گفت:طی دوره حضور حسین هدایتی در زندان وی 
از مرخصی قانونی همانطور که همه استفاده می کنند، 
استفاده کرده است. ستایشی گفت: طبق گزارش مدعی 
العموم، وی اقدامات مناسبی برای رد دیون خود داشته 
است فرایند های دادرسی رسیدگی هنر، علم و فن است، 
وی ۲۴۲ میلیارد تومان به صورت نقد پرداخت کرده است 
که معادل نیمی از رد مال است و در خصوص مابقی دیون، 
اموال مکفی توقیف و معرفی و در حال پیگیری اقدامات 

است.
آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی 

وی درباره بابک زنجانی گفت: وی به اتهام اخلال در 
نظام اقتصادی به اعدام و رد مال محکوم شده و از بدو 
بازداشت تاکنون در زندان است و اقدامات مربوط به تسریع 
رد مال وی بدون وقفه در حال انجام است و حتی از یک روز 

مرخصی هم استفاده نکرده است.
آخرین وضعیت پرونده حسین فریدون

گفت:  فریدون  حسین  درباره  قضائیه  قوه  سخنگوی 
حسین فریدون فرزند اسدالله در تاریخ ۲۴ مهر ماه سال 
اوین شد و محکوم به تحمل ۵ سال  ۱۳۹۸ وارد زندان 
حبس گردیده است و ۱۵۵ میلیارد ریال جریمه و انفصال 

از خدمت محکوم شده است.
وی گفت: با توجه به شرایط بیماری حسین فریدون و 

مورخ  در  کیفری  دادرسی  آیین  ماده ۵۲۲  اعمال  لزوم 
۲۲ تیر ماه ۱۴۰۲ با تشخیص پزشک و هماهنگی مرجع 
از زندان اعزام و در حال  به مرکز درمانی خارج  قضایی 

حاضر بستری و تحت درمان است.
آخرین وضعیت پرونده عباس ایروانی

ستایشی درباره عباس ایروانی گفت: وی به همراه ۸ نفر 
از کارکنان گمرک به اتهام اخلال عمده در نظام اقتصادی 
محکوم شده و حکم وی صادر در مرحله ابلاغ است و پس 

از ابلاغ، اطلاع رسانی خواهد شد.
در  که  افراد  این  از  کدام  هر  اینکه  بیان  با  ستایشی 
مجموعه هایی  زیر  متولی  بودند  اقتصادی  فرایند های 
هستند کارگران و مستخدان متعدد دارند و تمام تلاش 
این است که در اجرای احکام این افراد )نه اینکه موجبات 
سوء استفاده این محکومین فراهم شود( تولید و اشتغال 

مخدوش نشود.
آخرین وضعیت پرونده هادی رضوی

ستایشی در مورد سید محمد هادی رضوی نیز گفت: 
سید محمد هادی رضوی فرزند سید سلیم که به تحصیل 
مال نامشروع و مشارکت در اخلال عمده در نظام اقتصادی 
کشور از طریق اخلال عمده در نظام پولی و بانکی کشور 
به ۲۰ سال حبس و رد ۷۲ میلیارد تومان مال محکوم شده 
است وی از تاریخ ۱۴مرداد ماه سال ۹۸ در زندان بوده 
است و در تاریخ ۹ ابان ماه سال ۱۴۰۰ اعاده دادرسی وی 
مستند به ماده ۴۷۴ قانون آیین دادرسی کیفری پذیرفته 

شده یعنی تجویز عالی دادرسی صورت گرفته است.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در قبال این موضوع وی 
اعاده دادرسی کرده است و به مرجع عالی نیز رفته است 
که در دیوان عالی کشور و قضات عالی رتبه و مجرب مسلط 
در آنجا به این تشخیص رسیدند که این اعاده دادرسی 
پذیرفته شود و زمانی که پذیرفته شود به حکم ماده ۴۷۸ 

می تواند توقف اجرای عملیات را صادر کند.
وی گفت: در حال حاضر پرونده در شعبه هم عرض در 
حال رسیدگی است و در خصوص رد مال وی مقادیری به 
صورت نقد پرداخت شده است و مابقی به صورت معرفی 
اموال بوده است که توقیف شده است. این فرد فعلًا به 
موجب قانون آزاد است و منتظر نتیجه نهایی در شعبه هم 

عرض هستیم.

سخنگوی قوه قضائیه تشریح کرد :

آخرین وضعیت پرونده های ۶ مفسد اقتصادی

یک جامعه شناس و استاد دانشگاه گفت :به لحاظ سیاسی هم دارای نظام سیاسی 
یکدستی هستیم که صدای منتقدین را برنمی تابد. علاوه بر این ها به صورت موازی برخورد 
با بخشی از جامعه هم آغاز شده که بیشتر این برخورد، مبتنی بر شیوه های انتظامی، 

امنیتی و نظامی است.
تقی آزاد ارمکی در گفت و گوبا خبرآنلاین اظهارداشت کآن چیزی که در واقعیت امر یعنی 
در خیابان، خانه، اداره، و محله جاری است، فشار بسیار بالا و مطلق اقتصادی است. که در 
آن نابرابری به صورت وحشتناک دارد گسترش می یابد. از آن طرف، دلزدگی، ناآرامی، و 
خستگی اجتماعی مشاهده می شود، که برایش راه حلی نیافتیم تا بتوانیم جامعه ای آزاد و 
شاد داشته باشیم. به هر روی در حال حاضر جامعه ای داریم که در خود فرو رفته است. به 
لحاظ سیاسی هم دارای نظام سیاسی یکدستی هستیم که صدای منتقدین را برنمی تابد. 
علاوه بر این ها به صورت موازی برخورد با بخشی از جامعه هم آغاز شده که بیشتر این 

برخورد، مبتنی بر شیوه های انتظامی، امنیتی و نظامی است.
وی افزود :محصول این روند، نارضایتی است تا کاهش نارضایتی. این وضعیت همه را 
معترض می کند. کسانی که مخالف نبوده اند هم مخالف می کند. در نهایت این شرایط ما 
را به وضعیت جدیدی می برد که در آن، احتمال برخوردهای رادیکال بین مدافع و مخالف 

به شدت افزایش می یابد.
وی ادامه داد: در گذشته بحث حجاب بیشتر با تذکر و امثالهم پیش می رفت که بخشی 
می پذیرفتند، و بخشی هم نمی پذیرفتند. یا برخی کوتاه می آمدند. اما در صورت ادامه 
شرایط کنونی، اوضاع به سمت جنگ خیابانی منتقل خواهد رفت و این، ادامه فضای 

سیاسی ۱۴۰۱ است که همان الگو در حال تکرار است.
مشارکت بالای انتخاباتی، بعید است

این جامعه شناس دربخش دیگری از سخنان خود گفت :آرزوی ما و لیدرهای مان در 
روزهای نزدیک به انتخابات این است که مردم در انتخابات با مشارکت بالا شرکت کنند. ولی 
به نظرم این بار این آرزو محقق نخواهد شد. زیرا ما بیشتر به سمت اعتراض و عدم مشارکت 

رفته ایم. ۴ میلیون رای سفید در انتخابات ۱۴۰۰ موضوعی بسیار عجیب است. تا این زمان 
جمهوری اسلامی ایران در انتخابات با چنین حجمی از رای سفید مواجه نبوده است.

وی ادامه داد :اما با این شرایط، در آینده ، بعید است مشارکت بالا داشته باشیم. دو راه 
حل سیاسی برای آن وجود دارد: یکی تن دادن به مشارکت پایین، وکنار گذاشتن بقیه با این 

استدلال که جز ما ، دیگران فاسد و ناصالح هستند و باید حذف شوند.
وی بیان داشت :راه حل دوم این است که حاکمیت سیاسی در خط مشی ای که در پیش 
گرفته، تجدیدنظر و راه ایجاد فضا برای مشارکت مردم را انتخاب کند. من راه دوم را خیلی 
آسان و مهیا نمی دانم و معتقدم راه دوم ، به علت نفوذ تندروها، پیگیری نخواهند شد و فعلا، 

شواهد موجود نیز ایجاد چنین فضاهایی را تایید نمی کنند.
باید فضا را باز و امکان مشارکت را برای مردم فراهم کرد 

وی تصریح کرد :بازگشت به نقطه صفر راه حل اساسی است. منظور این است که باید فضا 
را باز و امکان مشارکت را برای مردم فراهم کنند. از این رو مشارکت اجتماعی و به رسمیت 
شناختن »دیگران بسیار«، در این شرایط بسیار حائز اهمیت است. در قدیم ما یک دیگری 
داشتیم، و بیرونی و غربی بود. مشکل جمهوری اسلامی این است که اکنون دیگری اش 
مردم شده اند. از این رو باید دیگری مردم را به رسمیت بشناسند. تنوع علایق و سلیقه ها 
و نمادهای اصلی آنان را یعنی احزاب، روشنفکران، دموکراسی، مشارکت و امثال این ها را 
به رسمیت بشناسند.  تقی آزاد ارمکی خاطرنشان کرد :این خیلی بد است که مطرح شود 
اراده کردیم آقای رئیسی رئیس جمهور شود، و بعد هم اراده شود که ایشان مراتب بالاتر را 
طی کند. این وضعیت به طور کامل فشل است. بنابراین باید به نقطه صفر برگردیم، و تحت 
قانون قرار بگیریم. در صورتی که این روند آغاز شود، در چند سال نخست ۳۰ تا ۴۰ درصد 
مشکلات ما را برطرف می کند. تا ۱۰ سال آینده این مقدار به ۵۰ درصد می رسد. تا ۲۰ 
سال آینده حل این دست از مشکلات به 6۰ درصد می رسد. بنابراین در مرحله نخست 
این گونه نیست که به سرعت وضعیت مان به سامان برسد، ولی اوضاع از اینی که هست 

خراب تر نمی شود.

تقی آزاد ارمکی جامعه شناس:

نظام سیاسی یکدست، صدای منتقدین را برنمی تابد
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متخصص تغذیه و رژیم درمانی :

سبزی زنگ زده را بخوریم یا نخوریم؟
استاد تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت:کاهو، گردو و آبغوره از جمله 
مواد غذایی پرمصرف هستند که بسته به شرایط نگهداری ممکن است رنگ آنها تغییر 

کند.
براساس این گزارش،رنگ میوه ها و سبزیجات نیز عامل مهمی در انتخاب نوع میوه 
مصرفی است، دلیل اهمیت این موضوع این است که هر کدام از رنگ های مختلف 

میوه و سبزیجات نشان دهنده مواد مغذی مختلفی است که در آنها وجود دارد.
بسیاری از میوه ها، و سبزیجات نظیر سیب، گلابی،  موز، هلو یا سیب زمینی دارای 
آنزیمی به نام پلی فنول اکسیداز هستند که با اکسیژن موجود در هوا و همچنین 
فنول های حاوی آهن که در این نوع محصولات وجود دارد واکنش می دهند. واکنش 

اکسیداسیون سبب ایجاد نوعی زنگ زدگی در سطح این محصولات می شود.
با برش میوه  یا ایجاد هر گونه خراشی در سطح آن، سلول های تشکیل دهنده بافت 
درونی میوه آسیب  دیده و در نتیجه اکسیژن موجود در هوا با آنزیم و دیگر فرآورده های 
شیمیایی موجود در این سلول ها که به سطح میوه راه یافته اند واکنش می   دهد و پس از 
انجام این واکنش شیمیایی، رسوبات قهوه ای رنگ زنگ مانندی در سطح برش خورده 

یا خراشیده شده دیده خواهد شد.
اگر بخواهیم از انجام این واکنش جلوگیری کنیم، باید بتوانیم سرعت آن را کاهش 

دهیم و آنزیم واکنش دهنده را غیر فعال کنیم
یکی از این روش های جلوگیری، پخت ماده غذایی است. فرآیند پخت سبب غیرفعال 

شدن آنزیم موجود در سلول آسیب دیده در سطح میوه خواهد شد.
غزاله اسلامیان، متخصص تغذیه و رژیم درمانی دانشگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی، 
اظهار کرد: رنگ سبز غوره به دلیل وجود رنگدانه کلروفیل است، وقتی غوره در معرض 
نور خورشید قرار می گیرد و به انگور تبدیل می شود، کلروفیل با رنگدانه های کاروتئوئید 
یا آنتوسیانین جایگزین می شود؛ به همین دلیل وقتی آبغوره را در معرض نور خورشید 

قرار می دهیم تغییر رنگ می دهد.
وی خاطرنشان کرد: اگر آبغوره را داخل ظرف پلاستیکی در معرض نور مستقیم 
Sb((عنصر و  فتالات هات  بیشتر  شدن  آزاد  باعث  نور  و  دما  دهیم  قرار  خورشید 
Antimony از بطری به داخل آبغوره می شود که خطرات زیادی را متوجه سلامت بدن 
می کند. متخصص تغذیه و رژیم درمانی دانشگاه با بیان اینکه نور خورشید باعث کاهش 
مقدار ویتامین  C موجود در آبغوره می شود، تاکید کرد: بهترین روش نگهداری آبغوره، 

استفاده از ظروف شیشه ای کوچک و داخل یخچال است.
اسلامیان توضیح داد: غوره ها را تمیز بشویید، بین یک تا دو روز اجازه دهید تا کاملا 
خشک شوند و بعد از آبگیری پاستوریزه کرده و ظرف شیشه ای را هم داخل آبجوش به 
صورت افقی بجوشانید تا استریل شده و از کپک زدن آبغوره جلوگیری شود. در نهایت 

در شیشه ها را به طور کامل ببندید و داخل یخچال نگهداری کنید.
مغز گردوی سیاه ما را بیمار می کند؟

متخصص تغذیه و رژیم درمانی دانشگاه در ادامه گفت: مهمترین دلیل سیاه شدن 
مغز گردو، آبیاری کم یا نامناسب، گرمای بیش از حد هوا در فصل تابستان، کمبود 
از درخت، دیر  برخی عناصر مثل روی و آهن در خاک، برداشت دیر هنگام گردو 
جدا کردن پوسته سبز رنگ، خشک کردن گردو در آفتاب و یا نگهداری آن در شرایط 
نامناسب در انبار است. وی با اشاره به اینکه اکسیداسیون ترکیبات در پوست مغز گردو 
باعث سیاه شدن آن می شود،گفت: علاوه بر این موارد ژنوتیپ گردو و یا زودرس بودن 

گردو هم ممکن است باعث این امر شود.
 اسلامیان با اشاره به اینکه برخی آفت ها، باکتری ها، قارچ  ها و یا مگس پوست 
گردو هم می تواند باعث سیاه شدن مغز گردو و البته غیرقابل مصرف شدن آن شود، 
خطرنشان کرد: در مجموع اگر مغز گردو فقط کمی سیاه است ولی طعم آن عوض 

نشده، بوی بدی نمی دهد و لزج نشده مشکلی برای استفاده ندارد.
کاهوی زنگ زده را دور بریزیم؟

متخصص تغذیه و رژیم درمانی دانشگاه با اشاره به اینکه برای هر کدام از ما ممکن 
از  بعضی  ببینیم  می گذاریم  یخچال  در  را  کاهو  وقتی  که  باشد  آمده  پیش  است 
قسمت های برگ یا ساقه به رنگ قرمز یا مسی درآمده باشد، افزود: این اتفاق عمدتا 
دو علت دارد، علت اول این که وقتی کاهو برش می خورد یا آسیب می بیند، آنزیمی به 
نام پلی فنل اکسید از آن آزاد می شود که  در مجاورت اکسیژن وارد شده و به سلول های 
کاهو باعث پلی مریزاسیون ترکیباتی به اسم o-quinone ها می شود که در نهایت باعث 

تولید رنگدانه های قرمز و قهوه ای در کاهو می شود.
وی افزود: علت دوم این است که از بعضی سبزیجات و میوه جاتی که در کنار کاهو 
نگهداری می کنیم گاز اتیلن آزاد می شود که قرار گرفتن در معرض این گاز هم می تواند 
باعث قرمز شدن کاهو شود، در نهایت بهتر است بدانید مصرف این کاهوهای تغییر 

رنگ داده، هیچ مشکلی برای سلامت ما ایجاد نمی کند.

هزینه درمان ۱۰ برابر یارانه شیر ؛

تبعات حذف لبنیات از سبد غذایی
شیر و لبنیات، بخش مهم سبد غذایی افراد هر جامعه ای را تشکیل می دهد که حذف آنها 

به هر دلیلی، تبعات ناگواری برای سلامت جامعه دارد.
براساس این گزارش ،مصرف روزانه شیر و لبنیات و قرار دادن این محصولات خوراکی در 
سبد غذایی، می تواند به سلامت جسمی و روانی آحاد مردم جامعه کمک کند و عکس این 
موضوع هم می تواند اتفاق بیافتد. یعنی اگر مصرف شیر و لبنیات از سفره مردم حذف شود، 
در آینده ای نه چندان دور، افرادی را خواهیم دید که دچار ضعف جسمانی و ذهنی هستند.

نتایج مطالعات پزشکی نشان می دهد که مصرف لبنیات پرچرب از قبیل پنیر، ماست و 
شیر کامل به پیشگیری از حملات قلبی، سکته مغزی و دیگر بیماری های قلبی و عروقی 
کمک می کند. شاید همین مطالعه از صدها و هزاران مطالعه دیگر، کافی باشد که به اهمیت 

مصرف شیر و لبنیات پی ببریم.
قطعاً، هزینه های درمان بیماری ها به مراتب بیشتر و سنگین تر از سرمایه گذاری بر روی 

تغذیه سالم جامعه است.
توصیه متخصصان تغذیه، مصرف روزانه شیر و البته سایر مواد لبنی است. البته، اولویت با 
خوردن شیر پاستوریزه است که بدن در برابر میکروب ها و…، مقاوم باشد. اما، واقعیت امر، 
نمی توان جرأت کرد و روزی یک لیوان شیر خورد. در آن صورت باید از سایر هزینه های روزانه 

زندگی چشم پوشی کنیم که ممکن نیست.
این مشکلات در حالی مطرح می شود که دست اندرکاران صنعت لبنیات نیز از شرایط 
پیش آمده راضی نیستند و معتقدند هزینه های تولید محصولات لبنی، با درآمد آنها همخوانی 
ندارد. علی عسگری رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: امنیت غذایی یکی از مباحث 
جدی جوامع بشری است که به امنیت ملی گره خورده و چنانچه تمامی کشورها نقشه راه 

بر مبنای برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت حرکت نکنند، دچار آسیب می شوند.
وی افزود: امروز اگر در حوزه مصرف لبنیات به عنوان غذای سالم ۱۰۰۰ تومان پول بدهیم 
یعنی ۱,۰۰۰ تومان بیشتر برای تولید هزینه کنیم، نیازی نیست که ۱۰ برابر برای حوزه درمان 

هزینه کنیم.
شهیاد آبنار مدیرکل بازرگانی داخلی وزارت جهاد کشاورزی، با اشاره به اینکه تأمین امنیت 
غذایی پایدار یکی از با اهمیت ترین پروتکل ها در تمامی کشورها است، گفت: تأمین امنیت 
غذایی پایدار شامل موجودی کالا، موجودی غذا، در دسترس بودن غذا، اقتصادی بودن و 

سلامت است و اینها صرفاً توجیه مداخله گری دولت در بحث بازار نیست .
وی با اشاره به اینکه در توزیع یارانه خطا و ایراداتی وجود دارد، افزود: در جلسه ای که با 
انجمن مواد لبنی داشتیم، پیشنهاداتی در خصوص قیمت گذاری دستوری داده شد چرا 
که دولت به واسطه تأمین کالاهای اساسی میلیاردها دلار هزینه می کند که تمامی دهک های 
جامعه از آن بهره مند می شوند که در نهایت به واسطه خطا و ایرادات توزیع یارانه، دولت مکلف 

به هدفمندی یارانه ها است .
آبنار گفت: سیاست وزارت جهاد کشاورزی به عنوان متولی امنیت غذایی، حمایت از 
بخش تولید است که بنا بر پیشنهادات انجمن مواد لبنی، باید در مباحث حکمرانی موضوع 

حذف قیمت گذاری دستوری مطرح شود تا در قالب طرح جامع اجرا شود.
سید احمد مقدسی دست اندرکار صنعت لبنیات، در واکنش به پرداخت یارانه به ۸۵ میلیون 
نفر گفت: اکنون طبقات بالا بیشترین یارانه را از محصولات لبنی به واسطه قدرت خرید و 
فرهنگسازی دارند، در حالی که با آزادسازی نرخ ارز، مابه التفاوت ۱۲ میلیارد دلار می تواند 

در توزیع شیرمدارس، پرداخت یارانه به دهک های ضعیف و مشوق صادراتی استفاده کند.
وی با تاکید بر حذف قیمت گذاری دستوری تصریح کرد: دولت به واسطه تخصیص ارز در 
امر قیمت گذاری دخالت کرده است، در حالی که ما خواستار حذف قیمت و پرداخت مابه 

التفاوت نرخ ارز توسط دولت به اقشار آسیب پذیر هستیم.
غلامعلی سلیمانی عضو هیأت مدیره صنایع لبنی، اقتصاد دستوری را عامل رانت و توسعه 
فقر دانست و افزود: اکنون نمی دانیم چقدر یارانه در داخل و چقدر در خارج مصرف می شود. 
به عنوان مثال در خصوص شیرخشک بچه از اوکراین و قزاقستان با نرخ ۱۰ دلار می رود، اما 

از ایران با ۲ دلار صادر می شود.
علی مروی فعال اقتصادی، با اشاره به اینکه جمعیت خط فقر مطلق در کشور ۳۰ درصد را 

رد کرده است، گفت: یارانه کالا و سرکوب قیمت کالاها تنها به نفع پرمصرف ها است.
حذف شیر و لبنیات از سبد غذایی مردم، به ویژه طبقه کم درآمد و محروم جامعه، تبعات و 
آسیب های ناگواری در پی خواهد داشت؛ به گونه ای مجبور خواهیم شد چندین برابر یارانه 

شیر و لبنیات را صرف درمان بیماران کنیم که گرفتار بیمارستان ها خواهند شد.
شاید اگر امروز برای تهیه شیر و لبنیات، به مردم یارانه ندهیم، فردا باید ۱۰۰۰ برابر آن را 

بابت درمان بیماری ها هزینه کنیم.
احمد اسماعیل زاده مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، در دومین همایش 
صنعت لبنیات ایران، گفت: پایین بودن سرانه مصرف شیر و لبنیات در کشور برخلاف 
توصیه های تغذیه ای از سوی وزارت بهداشت است. درحالی که سه واحد مصرف لبنیات در 

روز توصیه شده، اما میزان و میانگین مصرف فعلی کشور، یک واحد در روز است.
وی با اشاره به هدفگذاری وزارت بهداشت برای افزایش سرانه مصرف لبنیات در کشور که 
می بایست در ۱۴۰۵ نسبت به ۱۴۰۲ حداقل ۲۵ درصد رشد داشته باشد، افزود: استراتژی 
دوم وزارت بهداشت، برای افزایش سرانه مصرف لبنیات در کشور، دسترسی به شیر و لبنیات 

ارزان است که باید به سادگی فراهم باشد.

 نگه داشتن طولانی مدت ادرار چه خطراتی دارد؟

بدن درد یعنی احساس درد و ناراحتی در تمام بدن. بیماری های ویروسی مثل 
آنفلوانزا دارای علائمی هستند که معمول بوده و تقریباً همه ما با آنها آشناییم. اگر 
بیماری مثل سرماخوردگی و آنفلوانزا دلیل بدن دردتان باشد، به احتمال زیاد تب 
هم خواهید داشت؛ اما در برخی موارد ممکن است دچار بدن درد باشید؛ اما تب 

نداشته باشید.
استرس

استرس می تواند باعث بدن درد شود؛ اما این درد با درد ناشی از بیماری هایی مثل 
آنفلوانزا فرق می کند.

بدن دردی که ریشه در استرس دارد معمولًا درگردن ، شانه ها و کمر احساس 
می شود. البته ممکن است بدن درد ناشی از استرس در دیگر قسمت های بدن نیز 
وجود داشته باشد، مثل پاها، شکم یا قفسه سینه. بدن دردهای ناشی از بیماری های 
ویروسی معمولًا در تمام بدن احساس می شوند، فوراً بروز می کنند، در عرض مدت 
کوتاهی شدت می گیرند و معمولًا ساعت ها یا روزها طول می کشند؛ اما دردهای 

عضلانی ناشی از استرس معمولًا کم کم بروز می کنند.
ریلکس  وقتی  شوند.  گرفته  و  منقبض  شما  عضلات  می شود  باعث  استرس 
می کنید، عضلات رها و شل می شوند؛ اما استرس های مداوم و مزمن می توانند 

دوره های تنش عضلات را طولانی تر کنند.
مطالعه ای در سال ۲۰۱۵ دریافت بین استرس و عملکرد بسیاری از سیستم های 
بدن مثل ساختار عضلانی اسکلتی، عصبی، تنفسی و غدد درون ریز ارتباط وجود 
دارد. طبق مطالعات استرس می تواند اثر منفی بر این سیستم ها بگذارد و خود را 

به صورت دردهای فیزیکی مثل درد عضلانی و سردرد نشان دهد.
دیگر علائم استرس شامل موارد زیر می شود:

. مشکل در خواب
. تهوع

. اسهال
. افزایش یا کاهش ناگهانی وزن

. بی رمقی
کنید  سعی  است  بدن دردتان  دلیل  است  ممکن  استرس  می کنید  فکر  اگر 

تکنیک های آرام سازی را هر روز بکار ببرید، مثل مدیتیشن، تنفس عمیق یا یوگا.
کمبود خواب

خواب برای بازسازی سلولی لازم است. بازسازی سلولی فرایندی است که طی 
آن سلول ها و بافت های آسیب دیده بازسازی شده یا جایگزین می شوند. نداشتن 
خواب کافی بر توانایی بدن در تولید سلول های جدید اثر می گذارد و می تواند منجر 
به احساس درد و خستگی بدنی شود. علائم کمبود خواب علاوه بر بدن درد شامل 

موارد زیر هم می شوند:
. مشکل در دقت و تمرکز

. تغییرات خلقی مثل احساس افسردگی یا اضطراب
. علائم گوارشی مثل تهوع یا اسهال

. مشکلاتی در تصمیم گیری و انتخاب یا هماهنگی بدن
اگر شب ها نمی توانید هفت تا هشت ساعت بخوابید:

. حداقل یک ساعت پیش از خواب در معرض نور آبی مثل لپ تاپ و موبایل و 
تلویزیون نباشید.

. یک روتین شبانه داشته باشید تا برای خواب آماده شوید. داشتن یک تمرین یا 
عادت آرامش بخش مثل دوش آب گرم یا مطالعه کتاب عالی است.

. هر روز سر ساعت مشخصی بخوابید و بیدار شوید. این کار سیکل طبیعی خواب 
بدنتان را تنظیم می کند.

سندرم خستگی مزمن
سندرم خستگی مزمن عارضه ای است که باعث خستگی مفرط و خواب آلودگی 
می شود که در زندگی روزمره اختلال ایجاد می کنند. خیلی از افراد به این عارضه 
دچارند. بدن درد در افرادی که سندرم خستگی مزمن دارند بسیار معمول است؛ اما 

شدت آن در هر کسی می تواند متفاوت باشد.
درد قرار است نقش یک مکانیسم دفاعی را در بدن داشته باشد؛ اما در مورد 

سندرم خستگی مزمن یا هر عارضهٔ دیگری که درد مزمن دارد، درد به عنوان یک دیو 
مهارنشدنی عمل می کند. در این نوع عارضه معمولًا فرد درد و فعالیت را جور دیگری 
تفسیر می کند و انجام حتی ساده ترین کارها مثل بازکردن یک در هم می تواند بدون 

هیچ دلیل خاصی برای دست دردناک باشد.
دیگر علائم سندرم خستگی مزمن:

. مشکل در حافظه و تمرکز
. سردرد

. ضعف عضلانی
. گلودردهای مکرر

سندرم خستگی مزمن هیچ درمانی ندارد؛ اما خیلی از علائم آن را می توان با 
دارو و تغییراتی در سبک زندگی کنترل کرد. اگر فکر می کنید شما هم دچار سندرم 
خستگی مزمن هستید به پزشک مراجعه کنید تا بهترین درمان را به شما توصیه 

کند.
فیبرومیالژیا

می شود.  بدن  تمام  در  گرفتگی  و  درد  باعث  که  است  عارضه ای  فیبرومیالژیا 
ریسک فاکتورهای فیبرومیالژیا شامل یک بیماری خودایمنی مثل لوپوس یا آرتریت 
روماتوئید، سابقهٔ حوادث استرس برانگیز یا ضربه روحی و سابقهٔ این بیماری در 

خانواده می شود. فیبرومیالژیا در میان زنان دوبرابر مردان شایع می باشد.
علائم فیبرومیالژیا شامل موارد زیر می شود:

. سردرد . گزگز یا بی حسی دست ها و پاها . خستگی . مشکل در تمرکز . مشکلاتی 
در حافظه . افسردگی و اضطراب

این عارضه با دارو، تکنیک های مدیریت استرس و درمان رفتاری شناختی کنترل 
می شود.

داروها
برخی از داروها نیز می توانند موجب بدن درد شوند که معمول ترین آنها به شرح 

زیرند:
. داروهای استاتین که برای کاهش کلسترول خون به کار می روند

. فلوتیکازون که برای درمان آسم به کار می رود
. کارودیلول که یک داروی فشارخون است

اگر دارویی مصرف می کنید که فکر می کنید ممکن است علت بدن دردتان باشد 
در مورد علائمی که دارید با پزشکتان مشورت کنید.

دهیدراته شدن بدن
آب کافی به بدن نرساندن، توانایی بدن برای حذف مواد شیمیایی التهابی از 

بافت ها را کاهش داده و باعث درد و ناراحتی در بدن می شود.
علائم کم آبی بدن:

. سرگیجه . احساس گیجی . بی رمقی و بی حال . تشنگی مفرط . تیره بودن ادرار
یکی از بهترین راه های پیشگیری از دهیدراته شدن بدن این است که همه جا 
بطری آب همراهتان باشد و مرتباً آب بنوشید. اگر متوجه علائم کم آبی شدید، 
نوشیدن نوشابه های ورزشی که مقداری قند و الکترولیت دارند می تواند کمک کند 

سریع تر از زمانی که فقط آب می نوشید بدنتان را هیدراته کنید.
کمبود مواد مغذی

کمبود ویتامین و مواد مغذی دیگر هم می تواند سبب بدن درد شود. کمبود مواد 
مغذی زیر در افراد شایع است:

. ویتامین D . پتاسیم . کلسیم . آهن
بدن ما نیاز به میزان مناسبی از ویتامین ها و املاح دارد تا عملکرد خوبی داشته 

باشد و کمبود این مواد می تواند نحوهٔ تعامل بافت های بدن با همدیگر را تغییر داده 
و موجب درد و ناراحتی شود.

هر انقباض عضلانی نیاز به مقدار مناسبی کلسیم و پتاسیم و سدیم دارد. اگر 
میزان این مواد مغذی در بدن کم باشد می تواند منجر به اسپاسم های عضلانی، 

کاهش کنترل انقباض عضله و گرفتگی عضله شود.
اما فوراً هم نباید سراغ مکمل ها بروید. کارشناسان عقیده دارند بیشتر مکمل هایی 
که در بازار وجود دارند فقط جنبه تجاری داشته و مؤثر نیستند. اگر نگران کمبود مواد 
مغذی در بدنتان هستید، بهتر است با پزشک مشورت کرده و آزمایش دهید. سپس 
طبق دستور پزشک عمل کنید. بیشتر افراد می توانند با یک رژیم غذایی سالم و 

متعادل، ویتامین ها و املاح ضروری بدن خود را تأمین نمایند.
اختلالات خودایمنی

یک اختلال خودایمنی زمانی رخ می دهد که سیستم ایمنی بدن به خودش 
این اختلالات خودایمنی سبب بدن درد می شوند.  از  حمله ور می شود. بعضی 
اختلالات خودایمنی انواع گوناگونی دارند که برخی از معمول ترین آنها که بدن درد 

ایجاد می کنند شامل موارد زیر می شوند:
. لوپوس: عارضه ای که در آن بدن به بافت های سالم حمله می کند. لوپوس بیشتر 
مفاصل، پوست و اندام های درونی را درگیر می کند و می تواند باعث بدن درد و درد 

مفاصل شود.
. ام اس: ام اس عارضه ای است که در آن سیستم ایمنی بدن به فیبرهای محافظ 
عصب در مغز و نخاع حمله ور می شود. ازدست رفتن این لایه محافظ می تواند باعث 
گزگز، بی حسی و ضعف در دست ها و پاها و درد ناگهانی در زمان حرکت دادن گردن 

شود.
. درماتومیوزیت: عارضه ای است که باعث ضعف عضلات شده و در نتیجه درد 

مفاصل ایجاد می نماید.
درمانی برای بیماری های خودایمنی وجود ندارد؛ اما داروها می توانند به کاهش 

درد و التهاب مرتبط با این اختلالات کمک کنند.
بیماری لایم

بیماری لایم یک بیماری ناشی از گزیدگی کنه های آلوده به باکتری است. علائم 
بیماری لایم شامل موارد زیر می شود:

. بدن درد . سردرد . تورم غدد لنفاوی . بثورات پوستی . خستگی . لرز . تب
بیماری لایم همه جا شایع نیست. این بیماری با آنتی بیوتیک درمان می شود و 

بیشتر افراد به درمان جواب می دهند و کاملًا خوب می شوند.
یک عفونت ویروسی

هم بدن درد و هم تب از علائم معمول عفونت های ویروسی اند اما این احتمال هم 
وجود دارد که یک عفونت ویروسی مثل آنفلوانزا بدون تب باشد. دیگر عفونت های 
ویروسی نیز ممکن است بدون تب باعث بدن درد شوند، مثل سرماخوردگی معمولی 

و حتی کووید – ۱۹. علائم یک عفونت ویروسی شامل موارد زیر می شود:
. آبریزش بینی . گرفتگی بینی . سردرد . خستگی . سرفه . عطسه . گلودرد

یک عفونت ویروسی می تواند یک تا دو هفته طول بکشد؛ اما داروهای بدون نسخه 
مثل ایبوپروفن می توانند به تسکین بسیاری از علائم کمک کنند تا دوره بهبودی 

طی شود.
چه زمانی لازم است به پزشک مراجعه کنید؟

اگر بدن دردتان شدید است، بیشتر از چند روز طول کشیده و بر زندگی روزمره تان 
اثر گذاشته، پس باید به پزشک مراجعه کنید و بررسی پزشکی شوید. پزشک می تواند 
علت علائمی که دارید را مشخص کرده و در صورت نیاز درمان مناسب را تجویز کند.

چه زمانی باید به علت درد بدن به پزشک مراجعه کرد؟

10 علت شایع بدن درد بدون تب
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دبیر ستاد امر به معروف استان قم، تصریح کرد: 
شایسته است که سخنرانان ما در این دهه ضرورت 
و اهمیت امر به معروف و نهی از منکر را برای جامعه 
تبیین کنند؛ رسانه ها و خادمین در هیات ها، مداحان 
و نهادهای حاکمیتی باید در تمام سال و به ویژه در 
این هفته برای احیای فرهنگ امر به معروف و نهی 
از منکر در جامعه بسیج شوند چرا که امنیت و مبارزه  
با فسادها در سایه امر به معروف و نهی از منکر اقامه 

می شود. 
حجت الاسلام والمسلمن گرجی دبیر ستاد امر به 
معروف استان قم در نشست خبری که روز ۲۷ تیرماه 
با حضور اصحاب رسانه در سالن جلسات این ستاد 
برگزار شداظهارداشت:شایسته است که سخنرانان ما 
در این دهه ضرورت و اهمیت امر به معروف و نهی از 
منکر را برای جامعه تبیین کنند؛ رسانه ها و خادمین 
در هیات ها، مداحان و نهادهای حاکمیتی باید در 
تمام سال و به ویژه در این هفته برای احیای فرهنگ 
امر به معروف و نهی از منکر در جامعه بسیج شوند چرا 
که امنیت و مبارزه  با فسادها در سایه امر به معروف و 

نهی از منکر اقامه می شود.
دبیر ستاد امر به معروف استان قم با بیان اینکه 
شعار محوری این هفته "امر به معروف و نهی از منکر؛ 
نهضت حسینی جامعه متعالی" است، افزود: امر به 
معروف و نهی از منکر سلامت سازمانی و افزایش بهره 

وری، امر به معروف و نهی از منکر مسئولیت پذیری و 
نظارت همگانی، امر به معروف و نهی از منکر عفاف و 
حجاب تحکیم خانواده، امر به معروف و نهی از منکر 
آموزش عمومی جامعه سالم، امر به معروف و نهی 
از منکر شهروند مسئول بهبود سرمایه اجتماعی، 
امر به معروف و نهی از منکر تشکل های مردمی و 
کنش گری موثر و امر به معروف و نهی از منکر قانون 
گرایی و نظم اجتماعی را به ترتیب شعار روزهای این 

هفته معرفی کرد.
فرهنگ  برای  هفته  این  در  اینکه  بیان  با  گرجی 
و  معروف  به  امر  زمینه  در  رسانی  اطلاع  و  سازی 
نهی از منکر برنامه هایی در نظر گرفته شده است، 
تاکید کرد: رونمایی از اپلیکیشن ستاد من، برگزاری 
معروف  به  امر  شوراهای  دبیران  و  روسا  همایش 
نهادهای حاکمیتی در حرم مطهر بانوی کرامت با 

حضور آیت الله سعیدی رئیس شورا و استاندار قم، 
سخنرانی پیش از خطبه دبیران ستادها امر به معروف 
در نماز جمعه سراسر استان، برگزاری میز خدمت در 
مصلی، اجرای مسابقه رادیویی معارف به صورت ملی 

را از برنامه های هفته امربه معروف معرفی کرد.
وی در ادامه برگزاری جلسه روسا و دبیران ستادهای 
امر معروف سراسر استان، تجدید میثاق با حضرت 
معصومه سلام الله علیها و همچنین با حضرت ولی 
عصر)عج(، برنامه های آموزشی، دیدار با علما و مراجع 
تجمع  شهدا،  خانواده های  با  دیدار  تقلید،  عظام 
تشکل های مردمی با هدف هم افزایی این تشکل ها به 
عنوان بدنه مردمی ستاد، تقدیر از چهره های شاخص 
از منکر، برگزاری گردهمایی  به معروف و نهی  امر 
توجیهی برای مداحان و مسئولان هیات های مذهبی 

را از دیگر برنامه ها دانست.
دبیر ستاد امر به معروف استان قم، تاکید کرد: امر 
به معروف و نهی از منکر دو بخش دارد؛ پیگیری، 
سازماندهی و سیاست گذاری و ابلاغ برنامه ها که به 
عهده ستاد است و عملیات میدانی امر به معروف و 
نهی از منکر که یک وظیفه عمومی و بر عهده آحاد 

مردم جامعه و گروه دوم نهادهای دولتی است.
 وی ادامه داد: برای اجرای امر به معروف و نهی 
از منکر در بوستان های قم شهرداری فعالیت های 

خوبی را در 6 بوستان اصلی آغاز کرده است.

دبیر ستاد امر به معروف استان قم خواستار شد:
بسیج همه نهادها برای احیای فرهنگ امر به معروف و نهی از منکر 

با حضور جمعی از علماء، فضلاء و فرهیختگان  صورت گرفت:

رونمایی از آثار آیت الله سید اصغر
 ناظم زاده قمی 

آیین رونمایی از آثار آیت الله سید اصغر ناظم زاده قمی با حضور جمعی ازعلماء، فضلاء 
و فرهیختگان  برگزارشد. 

براساس این گزارش ،آیین رونمایی از آثار آیت الله سید اصغر ناظم زاده قمی، روز 
پنجشنبه ۲۲ تیر ۱۴۰۲، در ستاد دفتر تبلیغات اسلامی واقع در خیابان معلم شهر قم 
با حضور جمعی از حضرات آیات، علماء، فضلاء و فرهیختگان از جمله حضرت آیت 
الله العظمی کریمی جهرمی، آیت الله سیدجواد شهرستانی )نماینده تام الاختیار آیت 
الله العظمی سیستانی(، آیت الله فقیهی و نمایندگانی از بیوت مراجع مرحوم آیت الله 

العظمی فاضل لنکرانی و مرحوم آیت الله العظمی علوی گرگانی برگزار شد.
سخنرانان این جلسه جناب آقای دکتر انصاری رییس محترم انتشارات دفتر تبلیغات، 
استاد فرهیخته آقای ابوالفضل طریقه دار و حجت الاسلام و المسلمین آقای دکتر مهدوی 
راد بودند که از تالیفات ایشان به عنوان آثار فقهی بدیع و آثار تاریخی مورد نیاز قدردانی 
کردند. آیت الله ناظم زاده نیز طی سخنان کوتاهی ضمن قدردانی از شرکت بزرگان و 
علمای حاضر در جلسه، موهبت نویسندگی اشان را مرهون الطاف خداوند و توجه خاص 
حضرت علی ابن موسی الرضا دانستند و برای حضرات اساتید درگذشته خود طلب 
مغفرت کردند. در انتهای جلسه،  هفت کتاب فقهی جدید آیت الله ناظم زاده به نام های 
"تلقیح مصنوعی"، "جراحی پلاستیک"، "شبیه سازی انسان"، "تغییر جنسیت"، "دو 
جنسیتی ها"، "بیت المال" و "فقه الربا" توسط برخی از علمای حاضر در جلسه از جمله 

آیت الله سید جواد شهرستانی رونمایی شد.
گفتنی است کتاب های آیت الله سید اصغر ناظم زاده قمی عبارتند از:  به زبان عربی: 
 ـالفصول المائه فی حیاه ابی الائمه به زبان عربی )۲ جلد( که حضرات آیات صافی  ۱ و ۲ 
 ـاصحاب الامام  گلپایگانی، سبحانی، مومن قمی و معرفت بر آن تقریظ نوشته اند. ۳ و ۴ 
 ـفقه الربا )در ۱۰ فصل(، احکام معاملات  علی علیه السلام به زبان عربی )۲ جلد(  ۵ 
 ـحیاه   ـصلاه المسافر و الخوف و المطارده ۸   ـقاعده لا ضرر و لا ضرار ۷  و بانک ها  6 
 ـتجلیات حکمت )کلمات قصار امیر  امیرالمومنین من طرق اهل السنه  به زبان اردو: ۹ 
 ـمناقب امیرالمومنین علی علیه السلام به زبان فارسی: ۱۱  المومنین علیه السلام( ۱۰ 
 ـتغییر جنیست و دو جنسیتی ها از نگاه فقه ۱۴   ـتلقیح مصنوعی از نگاه فقه ۱۲ و ۱۳ 
 ـاصحاب امام علی   ـجراحی پلاستیک و شبیه سازی انسان از نگاه فقه ۱6و ۱۷  و ۱۵ 
علیه السلام )۱۱۱۴ نفر( )۲ جلد( ۱۸ . تجلی امامت )تحلیلی از حکومت امام علی علیه 
 ـعلی علیه   ـمظهر ولایت، علی علیه السلام از دامن مادر تا رحلت خاتم ۲۰  السلام(  ۱۹ 
 ـسیمای پرفروغ، فضائل و مناقب علی  السلام آئینه عرفان، عرفان نظری و عملی ۲۱ 
 ـجلوه های حکمت، کلمات قصار علی علیه السلام به صورت موضوعی  علیه السلام۲۲ 
 ـبیت المال   ـاصحاب امام حسین علیه السلام از مدینه تا کربلا ۲۴  به ترتیب الفباء ۲۳ 

 ـآئین سفر )اهمیت، منابع مالی، شرایط ناظران، عوامل بازدارنده و کیفر خائنان( ۲۵ 
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

27 نقطه حاشیه ای قم زیرچتر کامل 
خدمات بهداشتی قرار می گیرد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:  ۲۷ نقطه حاشیه ای شهر قم زیرچتر کامل 
خدمات درمانی و بهداشتی قرار می گیرد.

مهدی مصری درجلسه معاونین این دانشگاه افزود:  باید ارائه خدمات بهداشتی و 
درمانی به روستاها و نقاط حاشیه ای شهر قم مورد توجه جدی قرار بگیرد.

وی اظهار داشت:  پای کار آمدن تمامی معاونت های دانشگاه علوم پزشکی و توجه به ۲۷ 
نقطه حاشیه ای شناسایی شده شهری در قم از منظر کالبدی حائز اهمیت است که باید 

مسئولان امر راستا تلاش گسترده ای در این راستا داشته باشند.
وی گفت:  همچنین بیمه سلامت خدمات درمانی به دنبال ارائه خدمات دندانپزشکی 

در نقاط روستایی و در مرحله بعدی در نقاط شهری به بهترین شکل ممکن است
طبق سرشماری عمومی نفوس و مسکن در سال ۱۳۹۵، قم دارای ۱۲۷ روستا با 
جمعیت بالای ۲۰ خانوار است؛ جمعیت ساکن مناطق روستایی این استان بیش از ۵۵ 

هزار و ۸6۵ تن است که در قالب ۱۷ هزار و ۳۸۵ خانوار زندگی می کنند.
وی اظهار داشت:  توسعه در خدمات در مناطق محروم و توجه به سلامت خانواده از 

مهمترین اولویت ها و ماموریت های ارکان مختلف نظام سلامت است
مصری در ادامه با تأکید بر اینکه مسئولان و اعضای هیئت علمی دانشگاه باید در حوزه 
پژوهشی به سمت طرح سلامت خانواده بروند، عنوان کرد: از منظر علمی این موضوع 
باید در شورای پژوهشی، شورای دانشگاه یا کمیته راهبردی دانشگاه مطرح و باید ۵۰ 

درصد کارهای پژوهشی از منظر علمی به این موضوع اختصاص یابد.
مصری اضافه کرد: همچنین اعضای هیئت علمی باید یک یا دو برنامه علمی و پژوهشی 
خود را به موضوع سلامت خانواده اختصاص دهند و معاونت توسعه، مجموعه فنی 
مهندسی دانشگاه و حتی خیرین سلامت دانشگاه به موضوع سلامت خانواده توجه 
داشته باشند وی در پایان با تأکید بر لزوم داشتن پیش بینی های لازم برای مواجهه با 
فراگیری سویه دلتا و آنفلوانزا در فصل پاییز دراستان قم اظهار کرد: ان شاءالله با در نظر 

گرفتن پیش بینی ها مشکلی در این رابطه نداشته باشیم.

به میزبانی فرماندهی نیروی انتظامی استان قم  برگزارشد؛

نشست مشترک فرماندهان سپاه و 
فرماندهی انتظامی استان قم

نیروی  با فرماندهی  ابی طالب )ع(  امام علی بن  نشست مشترک فرماندهان سپاه 
انتظامی استان قم در سالن ثامن الحجج سازمان عقیدتی سیاسی نیروی انتظامی شهر 

مقدس قم برگزار شد.
سردار محمدرضا موحد، فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب علیه السلام نشست 
مشترک سپاه و نیروی انتظامی استان با اشاره به اقدامات اثرگذار قرارگاه فرهنگی و 
اجتماعی ۱۹ دی استان قم در ارتقای سطح فرهنگ عمومی و مقابله با آسیب های 
اجتماعی، بر تداوم و تقویت مشارکت و همدلی بین بسیج و نیروی انتظامی در تأمین 

امنیت پایدار و افزایش رضایتمندی عمومی و احساس امنیت تأکید کرد.
سردار محمدرضا میرحیدری، فرماندهی انتظامی استان قم نیز با اشاره به اهمیت 
همراهی و مشارکت بین نیروی انتظامی و بسیج و سپاه در حفظ و ارتقای امنیت پایدار، 

گفت: بستر و فضای بسیار مطلوبی بین ارکان نظامی و انتظامی استان قم وجود دارد.
نیروی  و  سپاه  مختلف  بخش های  فرماندهان  نشست،  این  ادامه  در  است  گفتنی 

انتظامی استان، گزارشی از روند اقدامات خود از ابتدای سال جاری ارائه کردند.
 

مسئول فرهنگی هنری اداره کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

اجرای تئاتر دانش آموزی به
 »اشک مشک« در دهه اول محرم

مسئول فرهنگی هنری اداره کل آموزش و پرورش استان قم اعلام کرد: تئاتر دانش 
آموزی به عنوان »اشک مشک« در دهه اول محرم بر روی صحنه می رود.

علی اوسط کریمی اظهارداشت: تئاتر دانش آموزی به عنوان اشک مشک در دهه اول 
محرم بر روی صحنه می رود.

تئاتر دانش آموزی اشک مشک به کارگردانی علی اصغر ایمانی زاده و با نویسندگی 
فریدون ولایی از اول محرم تا دهم محرم در مجتمع فرهنگی تربیت بر روی صحنه می رود.
کارشناس مسئول فرهنگی هنری اداره کل آموزش و پرورش گفت: این نمایش روایت 
واقعه ظهر عاشوراست که با بهره گیری از بازی ۱۰ دانش آموز مقطع ابتدایی از اول تا دهم 

محرم بین ساعت ۸ تا ۱۲ اجرا خواهد شد.
وی افزود:برای تماشای این تئاتر دانش آموزان فعال در کانون های تابستان آموزش و 

پروش و کانون های مساجد میتوانند مراجعه کنند.
کریمی افزود: شرایط، تماشای عمومی این تاتر متعاقباً اعلام خواهد شد.

در  شهر  فضاسازی  در  قم  شهرداری  گفت:  مذهبی  کارشناس  و  خطیب 
مناسبت ها عملکرد موفقی دارد که در این زمینه انعکاس احادیث ائمه اطهار)ع( 

نیز بسیار مهم است.
براساس این گزارش ،روز سه شنبه گردهمایی »پویش بزرگ مردمی سیاهپوشی 
محله های شهر مقدس قم« با عنوان »خیمه ای به وسعت شهر« که برگرفته از شعار 
امسال با عنوان »زیر خیمه امام حسین)ع( همه یک خانواده ایم« است، در سالن 

مرکز همایش های بین المللی شهرداری قم برگزار شد.
سپس  و  بودیم  عاشور  زیارت  قرائت  شاهد  همایش  این  ابتدای  در 
روضه خوانی  و  سخنرانی  به  دقایقی  رفیعی  ناصر  حجت الاسلام والمسلمین 

پرداخت.
وی از مشکلات موجود ازجمله تحریم ها و جنگ ترکیبی علیه جمهوری اسلامی 
یاد کرد و گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبری در چنین شرایطی نیاز 

بسیاری به امیدآفرینی داریم.
این سخنران برجسته با اشاره به اینکه یکی از اسباب امید در جامعه امام 
حسین)ع( است، اظهار کرد: امروز دشمن سخت ترین شرایط را ایجاد کرده 

است.
وی با بیان اینکه باید از عاشورا عبرت بگیریم و روزنه های امید را ایجاد کنیم، 
مطرح کرد: شهرداری در طول سال خدمات مختلفی را به زائران و شهروندان ارائه 

می کند که در ایام محرم و صفر این خدمات گستردگی قابل توجهی دارد.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی تأکید کرد: باید از فرصت محرم برای افزایش 

خدمت رسانی استفاده شود.
وی با اشاره به اینکه شهرداری قم در فضاسازی تبلیغی مناسبت های مذهبی 
موفق عمل کرده است افزود: در تبلیغات محیطی باید به کاربرد احادیث ائمه 

اطهار)ع( ازجمله کلمات زیبای امام حسین)ع( بیشتر توجه کرد.
این کارشناس مذهبی با اشاره به اینکه دشمن درصدد ایجاد ناامیدی در جامعه 
است گفت: محرم و صفر فرصت خوبی برای امیدآفرینی و بازگو کردن جلوه های 

امید در سیره ائمه اطهار)ع( است.
رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم:

تغییر حال و هوای شهر قم در مناسبت ها محسوس است
رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم  نیزدراین مراسم با اشاره 
به اینکه شهر قم در مناسبت ها رنگ وبوی تازه می گیرد گفت: بحث مردمی سازی 

مناسبت ها و مراسم ها در راس امور قرار گرفته است. 
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسن ذاکری رئوف، با اشاره به دوره جدید 
فعالیت شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با حکم رهبر معظم انقلاب به حجت 
الاسلام و المسلمین موسی پور گفت: این شورا، رویکرد جدیدی داشته و بحث 

مردمی سازی مناسبت ها و مراسم ها در راس این امور قرار گرفته است. 
وی با تقدیر و تشکر از مدیریت شهری گفت: با توجه به ارزیابی هایی که صورت 
گرفت، سال گذشته در مجموعه مناسبت ها و آیین ها، شاهد این موضوع هستیم 
که قم رنگ و بوی تازه ای در مناسبت ها گرفته است.   وی افزود: امسال، سال 
متفاوتی را در گرامیداشت عید سعید غدیر خم در قم داشتیم و پرچمدار این 
حرکت مردمی با حمایت شهرداری قم صورت گرفت که به نوبه خودم، به ویژه از 
شهردار محترم قم تقدیر و تجلیل می کنم که احیای امر اهل بیت)ع( به خوبی 
انجام گرفت.   ذاکری با اشاره به این که الان انقلاب و نظام نیاز به حضور، همدلی 
و مشارکت در برپایی کلیه مراسم ها دارد، تصریح کرد: ماه محرم فرصت خوبی 
است تا این همدلی را افزایش دهیم و اقدامات شهرداری قم نیز در راستای فراهم 

کردن زمینه مشارکت، برای ایجاد »خیمه ای به وسعت شهر« است. 
وی افزود: در برگزاری جشن های ایام عید سعید غدیر خم مشاهده کردید که 
اگر بستر لازم برای حضور مردمی فراهم شود، مردم جلوتر و بهتر از ما حرکت و 
مدیریت می کنند.  وی ادامه داد: ما به عنوان مسوولان فرهنگی شهر وظیفه 

داریم که بستر را برای این حرکت های عظیم مردمی فراهم کنیم.   
ذاکری با اشاره توطئه های دشمنان بر هوشیاری متولیان مساجد و هیات 
ها تاکید و بیان کرد: به فرموده شهید سردار سلیمانی، خیمه امام حسین)ع( 
نظام مقدس جمهوری اسلامی است و باید در امر جهاد تبیین در این زمینه به 
خوبی عمل کنیم.  وی به نقش شهرداری در برگزاری مناسبت ها و تلاش بی 
وفقه نیروهای جهادی شهرداری قم اشاره کرد و گفت: لازم است که برای مباحث 

ترافیکی بلوار پیامبر اعظم)ص( نیز تدبیر شود. 
وی در بخش دیگر سخنان خود، با اشاره به برگزاری باشکوه جشن های ایام دهه 
ولایت و امامت، از زحمات مسوولان و دست اندرکاران برگزاری برنامه های این ایام 
از جمله حجت الاسلام و المسلمین طباطبایی نژاد دبیر ستاد بزرگداشت دهه 

امامت و ولایت تقدیر و تشکر کرد. 
شهردار قم: 

برگزاری مجالس عزاداری با جدیت دنبال شود 
شهردار قم ب نیز دراین مراسم  با بیان اینکه یکی از عبرت های عاشورا انقلاب 
اسلامی است، گفت: پیروزی در جنگ تحمیلی و مقاومت در برابر تمام دشمنی ها 

و تحریم ها جز با عبرت های عاشورا محقق نمی شد. 
سید مرتضی سقائیان نژاد در آئین رونمایی از پویش مردمی »خیمه ای به وسعت 
شهر« که در سالن همایش های شهرداری قم برگزار شد، اظهار کرد: حرکت امام 
حسین)ع( در مسیر حق بود و به همین دلیل هر سال عزاداری اباعبدالله)ع( 
با خون خود و  اینکه امام حسین)ع(  به  با اشاره  پرشورتر برگزار می شود. وی 
اهل بیت)ع( اسلام را حفظ کردند، مطرح کرد: عاشورا عبرت های بسیاری دارد 
که باید از تمام آن ها درس بگیریم. شهردار قم با بیان اینکه یکی از عبرت های 
عاشورا انقلاب اسلامی است، عنوان کرد: پیروزی در جنگ تحمیلی و مقاومت در 

برابر تمام دشمنی ها و تحریم ها به جز با عبرت های عاشورا محقق نمی شد.
وی با اشاره به اینکه باید با سیاه پوشی و برگزاری مجالس عزاداری با جدیت 
دنبال شود، خاطرنشان کرد: شهرداری در این مسیر تنها می تواند بستر مناسب 
را ایجاد کند. سقائیان نژاد با بیان اینکه مباحث ایمنی، نظافت شهری، حفظ 
محیط زیست و ... در دستور کار شهرداری قم قرارداد، تصریح کرد: باید مراقب 

باشیم مزاحمت های غیرضروری برای دیگران ایجاد نکنیم.
اهدای۱۷۰بسته به مساجد برای سیاهپوشی محلات در محرم

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم نیز دراین مراسم 
گفت: برای فضاسازی بیرون مساجد در ماه محرم بسته هایی تهیه شده است 
که در اختیار هیات امنای حدود ۱۷۰مسجد شهر قم قرار می گیرد و همچنین 

کارکنان شهرداری در نواحی آماده همکاری با مساجد هستند 
به گزارش ندای قم به نقل از روابط عمومی شهرداری، حجت الاسلام والمسلمین 
سیاهپوشی  مردمی  بزرگ  »پویش  گردهمایی  در  طباطبایی نژاد  احمد  سید 
محله های شهر مقدس قم« اظهار داشت: همه کارکنان شهرداری تمام تلاش 
به بهترین شکل خدمت  تا در ماه های محرم و صفر  به کار می گیرند  را  خود 

صادقانه ای برای شهر کریمه اهل بیت)ع( داشته باشند. 
وی افزود: شهرداری قم در طول سال به مناسبت های گوناگون اقدام های 
مختلفی را انجام می دهد و تلاش دارد، آن چه را که انجام می دهد، باعث شود 
تا شهر مقدس قم، شهری در اندازه و نامش که شهر کریمه اهل بیت)ع(است، 
باشد.    وی ادامه داد: کارکنان شهرداری قم در مناسبت های مختلف در بخش 
های گوناگون شهرداری، تمام تلاش خود را به کار می گیرند تا به بهترین شکل 
خدمات خود را به زائران و مجاوران حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( ارایه 
کنند.   طباطبایی نژاد با اشاره به تجربه سال گذشته و نظر شهردار محترم قم در 
این رابطه که مساجد، محور اقدامات شهری و محلات هستند، گفت: برای دهه 
فجر سال گذشته یک فراخوان و هم اندیشی صورت گرفت و بنا شد تا بسته های 

تزیینی را خدمات مساجد ببریم تا محله پیرامون مسجدها نیز آذین بندی شوند.
وی با بیان این که فضای عمومی شهر و معابر توسط شهرداری قم تزیین و آذین 
بندی می شوند، افزود: با بررسی که صورت گرفت آن طرح به خوبی انجام شد و 

مساجد پایِ کار بودند و در این زمینه دغدغه ایجاد و فضای شهری مناسب شد. 
وی ادامه داد: پس از دهه مبارک فجر نیز، از جمله جشن نیمه شعبان شهر قم 
فوق العاده ظاهر شد و علاوه بر محلات، در بلوار پیامبر اعظم)ص( شاهد اجتماع 
عظیم مردم بودیم، اما در جشن عید سعید غدیر خُم، حضور پرشکوه مردم به اوج 
خود رسید و می توان گفت که شهر قم برای شادی اهل بیت)ع( قیام کرد و در 
۱۷۰ نقطه شهر آذین بندی و جشن و در ۵۰ نقطه شهر نورافشانی انجام شد و در 

این زمینه شهرداری قم در کنار مردم شهر بود.   
طباطبایی نژاد اعلام کرد: در سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
قم در ایام عید سعید غدیر خم بیش از ۱.۵ میلیارد تومان هزینه کردیم تا بتوانیم 
یک جشن باشکوه ملی در این زمینه در شهر قم داشته باشیم و بخش های دیگر 
شهرداری قم نیز در این جشن مشارکت داشتند.  وی نصب تصویر شهدای 
سادات را در بلوار پیامبر اعظم)ص(، از جمله برنامه های انجام شده در عید غدیر 
نام برد و گفت: همچنین در آن ایام پویشی با عنوان »به عشق مولا علی)ع(« راه 
اندازی شد.   وی با بیان اینکه انجام این برنامه ها تجربه خوبی برای برگزاری آیین 
های ماه محرم شده است، اظهار داشت: ان شاءالله در ماه محرم نیز همچنان در 
خدمت مساجد و مردم خواهیم بود. طباطبایی نژاد تصریح کرد: برای فضاسازی 
بیرون مساجد در ماه محرم بسته هایی تهیه شده است که در اختیار هیات امنای 
حدود ۱۷۰ مسجد شهر قم قرار می گیرد و همچنین کارکنان شهرداری در نواحی 
آماده همکاری با مساجد هستند. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری قم، برگزاری این گردهمایی را نیز یک تعظیم شعائر برای ماه محرم 
دانست. در ادامه این همایش نیز، حاج رضا عاصی برای حاضرین در جلسه که 
جمعی از مدیران استانی، مدیران شهری، پیر غلامان امام حسین)ع( و کارکنان 

بخش های مختلف شهرداری قم بودند، مدیحه سرایی کرد.
همچنین در این همایش به صورت نمادین شال های عزاداری اباعبدالله)ع( 
تقدیم حضار شده و در پایان نیز، اکیپ های خودرویی برای تکمیل فضاسازی های 

شهری و سیاه پوش کردن شهر، به حرکت درآمدند.
در پایان این گردهمایی یک »بسته« )شامل پرچم، پلاکارد و ...( برای سیاهپوش 
کردن مساجد به حدود ۱۷۰ تَن از روسای هیات امنای مساجد شهر قم اهدا شد. 
قم«  مقدس  شهر  محله های  سیاهپوشی  مردمی  بزرگ  »پویش  گردهمایی 
با عنوان »خیمه ای به وسعت شهر« که برگرفته از شعار امسال با عنوان »زیر 
خیمه امام حسین)ع( همه یک خانواده ایم« است، در سالن مرکز همایش های 
بین المللی شهرداری قم با مشارکت شهرداری قم و سازمان فرهنگی، اجتماعی و 
ورزشی شهرداری قم برگزار شد.   بر اساس این گزارش، از روز سه شنبه ۲۷ تیرماه 
جاری سیاهپوش کردن مساجد، تکایا، حسینیه ها، معابر و محلات شهر قم شروع 
می شود و مناطق هشت گانه شهرداری قم و سازمان های مرتبط شهرداری قم، در 

این زمینه مشارکت و همکاری لازم را با مردم دارند. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم: 

25 کیلومتر از شبکه فرسوده فاضلاب 
بازسازی می شود

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان از اصلاح و بازسازی ۲۵ کیلومتر از شبکه 
فرسوده فاضلاب شهر قم در سال جاری خبر داد. 

مهندس "حسن بختیاری" با بیان اینکه حدود ۴۲ درصد از جمعیت شهر قم تحت 
پوشش شبکه فاضلاب هستند اظهار کرد: اواخر سال گذشته بر اساس مصوبه ریاست 
محترم جمهور هزار میلیارد تومان به توسعه شبکه فاضلاب قم تخصیص یافت که نیمی 
تعهد دولت و مابقی در تعهد شرکت آب و فاضلاب است. وی با بیان اینکه در حال 
حاضر یک هزار و ۷۰ کیلومتر شبکه و خط انتقال فاضلاب در شهر قم فعال است، 
گفت: سالانه ۴۰ میلیون مترمکعب پساب در  تصفیه خانه های فاضلاب قم تولید 
می شود که ۱۸ میلیون مترمکعب آن به آبیاری فضای سبز خارج از شهر و بخش 
صنعت تخصیص یافته است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به 
وجود ۲۴۰ کیلومتر شبکه فاضلاب فرسوده در شهر گفت: سالانه بخشی از اصلاح 
شبکه فرسوده در دستور کار قرار دارد که در سال جاری برنامه ریزی ها برای اصلاح ۲۵ 
کیلومتر از این شبکه صورت گرفته است. وی با اشاره به ضرورت توسعه شبکه فاضلاب 
در مناطقی که از شهر که بلندمرتبه سازی انجام می شود، یادآور شد:  این موضوع به 
صورت جدی مورد توجه قرار دارد و در نظر داریم از ظرفیت بخش خصوصی نیز در 
این زمینه استفاده کنیم. بختیاری تغییر شرایط استان در استفاده از پساب را از دیگر 
اهداف سال جاری برشمرد و تأکید کرد: تمام سعی ما این است که به تدریج وابستگی 

صنایع را به آب شبکه را کاهش داده و پساب را جایگزین آن کنیم.

رئیس اداره ایمنی راهها و حریم راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

اجرای طرح خط کشی محورهای
 فرعی- روستایی استان قم

رئیس اداره ایمنی راهها و حریم راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از اجرای 
عملیات خط کشی محورهای فرعی- روستایی استان قم به منظور افزایش ضریب 

ایمنی خبرداد.
به گزارش ندای قم ،سید حسن خلیلی نیا افزود: با عنایت به نقش خطوط ترافیکی 
درتامین ایمنی راهها، بویژه محورهای فرعی- روستایی که از ترافیک ترکیبی و عبور 
هماره  شده،  امحا  خطوط  احیا  و  اجرا  طرح  برخوردارند،  روستایی  نقلیه  وسائط 
دردستور کار این ادراه قراردارد. خلیلی نیا درادامه به اجرای طرح خط کشی محورهای 
فرعی- روستایی استان اشاره کرد و گفت: دراین طرح که به صورت امانی و توسط 
اپراتور و دستگاه مارکر) خط کش( اداره کل متبوع انجام شد، ۳۰۰ کیلومتر خط 

ترافیکی درسطح راههای فرعی- روستایی انجام شد.
وی درخصوص مشخصات فنی- اجرایی این طرح اظهار کرد: خطوط ترافیکی اجرا 
شده به صورت سرد و درقالب احیا خطوط امحا شده و اجرا ی خطوط جدید صورت 
گرفت. رئیس اداره ایمنی راهها و حریم راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
دربخش دیگری از اظهارات خود به هزینه های اجرایی طرح اشاره کرد و گفت: افزون 
بر ۲۰ میلیارد ریال جهت تهیه رنگ و دیگر ملزومات طرح که به صورت امانی انجام شد 
هزینه شده است. سید حسن خلیلی نیا درتوضیحی تکمیلی اضافه کرد: باید توجه 
داشت که اگر این پروژه درقالب طرحهای پیمانی اجرا می شد بالغ بر۵۵ میلیارد ریال 
هزینه آن بود. وی با یادآوری این مهم که ماندگاری خطوط ترافیکی منوط به همکاری و 
تعامل رانندگان است عنوان کرد: عدم عبور خودرو از روی خطوط، بخصوص درساعات 

اولیه بعد اجرا، موجب افزایش ضریب کیفی خط و همچنین ماندگاری آن می شود.
خلیلی نیا تاکید کرد: باید به یاد داشت خطوط ترافیکی نقشی حیاتی درهدایت 
ترافیک به ویژه در طول شب و ایام بارش و مه گرفتگی دارد. خلیلی نیا درخاتمه 
ازتمامی کاربران، بخصوص مترددین محورهای روستایی، درخواست کرد ضمن 

رعایت جوانب ایمنی درنگهداری خطوط ترافیکی موارد موضوعه را لحاظ کنند.
 

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم خبرداد:

پوشش هیئت های بزرگ مذهبی قم
 با حضور130 امدادگر

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم گفت: ۱۳۰ امدادگر، نجاتگر، پزشک و 
پرستار هئیت های بزرگ مذهبی استان را در دهه اول ماه محرم پوشش امدادی می 
دهند. محمد رضا بهرامی با اشاره به آغاز مراسم عزاداری و سوگواری سید و سالار 
شهیدان در سراسر شهر قم اظهار کرد: جمعیت هلال احمر استان افتخار این را دارد 
که امسال نیز خادم عزاداران حسینی در مراسم سوگواری اباعبدالله الحسین علیه 
السلام بوده و همزمان با شب اول ماه محرم به مدت ده شب خدمات امدادی و درمانی 
به عزاداران ارائه می دهد.  وی افزود: طبق سنوات گذشته تیم های امدادی به همراه 
تجهیزات  در دهه اول محرم، در هیات های بزرگ مذهبی استان  همچون کف العباس 
علیه السلام، فاطمیون، رزمندگان اسلام و خادم الرضا)ع( در دو قسمت خواهران و 
برادران برای ارائه خدمات امدادی و درمانی مستقر خواهند شد. وی ادامه داد: ۱۳۰ 
امدادگر، نجاتگر و پزشک و پرستار با به کارگیری ۴ دستگاه آمبولانس در این پوشش 
امدادی مشارکت خواهند داشت.  مدیر عامل هلال احمر قم بیان کرد: در این هیئت 
ها پست موقت امداد و درمان اضطراری تجهیز خواهد شد و خدمات اولیه درمان 
اضطراری و انتقال مصدومین احتمالی به مراکز درمانی برنامه ریزی شده است. بهرامی 
گفت:  در روز تاسوعا و عاشورای حسینی نیز پوشش امدادی دسته های عزاداران 

حسینی در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه سلام الله را برعهده خواهیم داشت.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد:

ذخیره سازی حدود پنج هزار تُن برنج و شکر 
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم گفت: ۲ هزار و ۴6۳ تُن برنج خارجی و ۲ هزار و 
۲۹۲ تُن شکر در انبارهای کالاهای اساسی این استان ذخیره سازی شده  و موجود 
است.  سعید محمدی روز سه شنبه در گفت وگوی پیرامون این موضوع بیان داشت: 
وضعیت موجودی کالاهای اساسی در استان به صورت مستمر رصد و برای تامین و 
تدارک کالاهای مورد نیاز مردم برنامه ریزی های لازم صورت می گیرد و در این زمینه 
هیچگونه محدودیت و کمبودی نداریم. وی افزود: همچنین اداره کل غله و بازرگانی 
قم برنامه حمل ۲ هزار تُن شکر،  ۵۰۰ تُن برنج خارجی و ۱6 هزار تُن گندم را به استان 
دنبال می کند تا شاهد افزایش هرچه بیشتر موجودی کالاهای اساسی در استان 
باشیم و مردم قم با سهولت بیشتری بتوانند این نوع از کالاها را از بازار تهیه کنند. وی 
با اشاره به وضعیت مطلوب ذخیره سازی گندم مورد نیاز برای تامین نان مصرفی مردم 
قم نیز گفت: اداره کل غله و خدمات بازرگانی قم همواره با دقت فراوان سطح ذخیره 
سازی گندم در سیلوی ملکی استان را مورد پایش قرار می کند تا در هر زمان موجودی 

آن حداقل برای چند ماه جلوتر به منظور تامین نان مردم کافی باشد. 
گندم مورد نیاز استان قم در سیلوی بِتُنی ۱۱۰هزار تُنی شهید آصف نخعی که در 
 ـسلفچگان قرار دارد، ذخیره می شود؛ این سیلو  جنوب غربی شهر قم در محور قم 
دارای ظرفیت ذخیره سازی ۱۰۸هزار تُن گندم و ۳6 کندو می باشد، این سیلو با توان 
تخلیه و بارگیری ۲۰۰ تُن در ساعت، در زمینی به مساحت ۹۰هزار مترمربع ساخته 

شده و از امکانات و تجهیزات کامل تخلیه و بارگیری گندم برخوردار است.
گفتنی است حدود ۹۰۰ نانوایی  فعال در استان در هر ماه به طور میانگین به ۱۲ هزار 
تُن گندم برای پخت نان مصرفی مردم نیاز دارند که اداره کل غله و خدمات بازرگانی قم 

این میزان گندم را تامین می کند و در این زمینه کمبودی وجود ندارد.
 

با حضورمدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم  صورت گرفت:

رونمایی از کتاب »بی سیم چی تخس« 
از  عموحسینی  ابوالقاسم  شفاهی  خاطرات  حاوی  تخس«  »بی سیم چی  کتاب 
بی سیمچی های دوران دفاع مقدس، روزسه شنبه با حضور عموزاده مدیرکل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی استان قم رونمایی شد.
براساس این گزارش،کتاب »بی سیم چی تخس« خاطرات شفاهی ابوالقاسم عمو 
حسینی بی سیمچی فرماندهان ۸ سال دفاع مقدس را به قلم زهره سعادتمند روایت 
ابوالقاسم عموحسینی در دوران جنگ تحمیلی هشت ساله وظیفه در  می کند. 
کسوت بیسیمچی فرماندهان جنگ از جمله شهید مهدی زین الدین فرمانده لشکر 
۱۷ علی بن ابیطالب علیه السلام خدمت کرده است. این کتاب در ۳۰۰ صفحه  
خاطرات این بی سیمچی از فراز و نشیب های ۸ سال دفاع مقدس را با زبانی ساده 
و روان روایت می کند. کتاب »بی سیم چی تخس«  را موسسه حماسه یاران در قطع 

وزیری منتشر کرده است.

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی:

شهرداری قم در فضاسازی مناسبت ها موفق عمل کرده است
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وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد:

برنامه وزارت راه برای مهار
 قیمت افسارگسیخته مسکن

وزیر راه و شهرسازی گفت: یکی از اقدامات خوب انجام شده در حوزه مسکن 
نظارت بر بازار مسکن است.

مهرداد بذرپاش از اقدامات وزارت راه و شهرسازی در خصوص مهار افسارگسیخته 
قیمت مسکن تاکید کرد: یکی دیگر از اقدامات خوب انجام شده در حوزه مسکن 
نظارت بر بازار مسکن است که در گذشته رها شده بود و دستگاهی متولی امر 
قیمت بازار مسکن نبود که با دستور رئیس جمهور مدر چند بخش ورود کردیم که 
اثرات این ورود در بازار مشخص است. وی اقدامات انجام شده در خصوص کنترل 
قیمت زمین و مسکن را طبق آمار رسمی از مراجع مختلف کشور را تاثیرگذار عنوان 
کرد و اظهار داشت :  هنوز رضایت کامل ما جلب نشده است که امید داریم ظارت 

بر بازار مسکن شدت بیشتری بگیرد.
وی با انتقاد از برخی سودجویان حوزه مسکن گفت : در برخی موارد مشاورین 
املاک رعایت نمی کردند و همین الان هم رعایت نمی کنند و متاسفانه به 
سوداگری در این بخش دامن مضاعفی زده بودند که با ورودهای اخیر بیش از 

هزار واحد مشاور املاک پلمب شده است ، این مسیر ادامه خواهد داشت .
بذرپاش تصریح کرد: املاکی های فاقدین مجوز نسبت به اخذ مجوز اهتمام 
کنند و مجوز دارهایی که قانون و مقررات را رعایت نمی کنند حتما رعایت کنند چرا 
که با اموال مردم ،حقوق و بازار مسلمین سروکار دارند ، نباید بخاطر سوداگری یک 

سری افراد بازار مسکن مورد سواستفاده قرار گیرد.
وی از مالیات بر خانه ها و زمین های خالی خبر داد و گفت :بخش دیگر اقدامات 
راه و شهرسازی در زمینه کنترل قیمت مسکن و زمین مالیات بر خانه های خالی 
است که ما مصمم هستیم خانه هایی که احتکار شده است هر چند که نمی توان 

گفت خانه های بدون سکنه همگی با نیت احتکار و کسب سود خالی هستند . 
بذرپاش خطاب به مالکین زمین و خانه های خالی گفت : مالکین این خانه ها 
بدانند وقتی خانه ای می سازند و یا برای زمینی مجوزی با کاربری مسکونی اخذ 
می کنند اگر نسازند و یا اینکه خانه بسازند اما عرضه نکنند این احتکار است و به 
نوعی بازار را تحت شعاع قرار می دهد و اثر مستقیم در افزایش قیمت ها دارد که 
در همین ارتباط هفته گذشته اولین دادگاه مالیاتی برگزار شد که دادگاه حق را 
به راه و شهرسازی داد . وی اضافه کرد: برای زمین های خالی ، در شورای عالی 
شهرسازی دو ماه پیش مصوبه بسیار خوبی را گذراندند که زمین های که کاربری 
مسکونی داشته باشد و حدود ده سال از زمان این کاربری گذشته باشد چنانچه 
نسبت به درخواست صدور پروانه اقدام نکرده باشند شورای عالی راه و شهرسازی 

می تواند تغییرکاربری دهد که این اقدام بخاطر مقابله با احتکار زمین است.
 

شورای رقابت:

قیمت خودروهای مونتاژی تغییر نمی کند
شورای رقابت با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد که قیمت خودروهای مونتاژی نه بر 
اساس نظر خودروسازان بلکه بر اساس بررسی اسناد و داده های حسابداری مورد 

تایید سازمان حمایت تعیین شده است.
پیرو تذکر رئیس جمهور در مورد افزایش قیمت خودروهای مونتاژی، شورای 
رقابت امروز جلسه ای برگزار و در خصوص مصوبه ۵۸۴ این شورا مبنی بر اصلاح و 

اعلام قیمت خودروهای مونتاژی نکاتی را اعلام کرد.
۱- پیش از از ورود شورای رقابت و تشخیص انحصار در بازار خودرو، قیمت گذاری 
محصولات تولیدی خودروسازان مونتاژی بر اساس تصمیمات هیئت مدیره شرکت 
خودروساز انجام می گرفت و با توجه به انحصار ایجاد شده در بازار خودرو که عمدتاً 
به دلیل قوانین و مقررات حاکم بر بازار بوده است، قیمت هایی بسیار بالاتر از 
مصوبات کنونی شورا به مشتریان ارائه می گردید )به صورت فروش مستقیم و یا از 

طریق عرضه در بورس کالا(.
۲- حفظ، تداوم و تحقق تولید که یکی از ارکان اصلی شعار سال توسط مقام 
معظم رهبری است، مستلزم ایجاد انگیزه برای استمرار تولید بر اساس برنامه های 
ارائه شده و رفع مشکلات بر مبنای هدف مذکور بوده و عدم سودآوری یا تحمیل 
زیان، قطعاً این بخش از تولید را که عمدتاً توسط بخش خصوصی انجام می شود، 

دچار مخاطره و توقف خواهد نمود.
۳- اصلاح قیمت ها نه بر اساس نظر خودروسازان، بلکه صرفاً بر اساس بررسی 
اسناد و داده های حسابداری و صورتهای مالی مورد تأیید حسابرسان قانونی که 
توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان به عنوان مرجع رسمی، 
تخصصی و حاکمیتی محاسبه قیمت، بررسی و نهایی شده است. کما اینکه 
در حال حاضر برخی شرکت های تولیدکننده، قیمت های بیشتری را نسبت به 
قیمت های اعلامی شورای رقابت، متقاضی هستند، لیکن صرفاً درخواست ها 

بر اساس مستندات مورد تأیید سازمان های مذکور ملاک عمل قرار گرفته است.
۴- تأکید می گردد: قیمت های مصوب شورای رقابت در جلسه ۵۸۴، نسبت به 
قیمت های مورد عمل شرکت های خودروساز کاهش داشته که این موضوع در بازار 
خودرو کاملًا محسوس است و انتظار می رود با استمرار در تولید و افزایش عرضه 
و تحقق برنامه واردات که مورد مطالبه مجلس و دولت محترم بوده و در چارچوب 
دستورالعمل ۵۴۳ مصوب شورا مورد تأکید قرار گرفته و در حال پایش است، ثبات 

در بازار کنونی استمرار یابد.
۵- نهایتاً یادآور می شود: شورای رقابت از هر گونه بررسی کارشناسی و فنی در 
خصوص مبانی و دلایل افزایش قیمت محصولات تولیدی مذکور و هر اقدامی که 
باعث رقابت پذیری بیشتر در بازار خودرو و رفاه مصرف کنندگان است، استقبال 

نموده و همواره پشتیبان سیاست ها و برنامه های ریاست جمهور و دولت است.

تسریع در اجرای طرح نهضت ملی مسکن؛

تزریق 100 هزار میلیارد تومان اعتبار
 به صندوق ملی مسکن

با تزریق بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار به صندوق ملی مسکن، روند 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن شتاب می گیرد.

به گزارش صندوق ملی مسکن رئیس هیأت عامل این صندوق با اعلام این خبر 
گفت: اعتبار یاد شده از طریق مجاری پیش بینی شده در قانون جهش تولید 
مسکن برای واریز به این صندوق به عنوان تأمین کننده مالی انحصاری بخش 

مسکن تأمین می شود.
محمدرضا مهدیاراسماعیلی از ورود بیش از ۸,۰۰۰ میلیارد تومان به منابع 
صندوق ملی مسکن تا کنون خبر داد و افزود: این میزان اعتبار از محل بازگشت 
وام های مسکن مهر، واریزی سازمان ملی زمین و مسکن و تملک زمین به استناد 

بند الف تبصره ۱۱ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ تأمین شده است.
وی با قدردانی از سازمان ملی زمین و مسکن برای واریز مبلغ ۴۳۳ میلیارد 
تومان تا کنون به حساب صندوق ملی مسکن، اظهار داشت: با تسریع فرآیند واریز 
وجوه پیش بینی شده از سوی سازمان های ذی ربط، امکان حمایت بیشتر این 
صندوق از پروژه های نیمه تمام مسکن مهر و عملیات آماده سازی طرح نهضت 
ملی مسکن فراهم می شود. رئیس هیأت عامل صندوق ملی مسکن با بیان 
اینکه به استناد مواد پیش بینی شده در قانون جهش تولید مسکن، در انتظار 
واریز ۵۹ هزار میلیارد تومان تکلیف بانک ها و مؤسسات اعتباری غیر بانکی به 
حساب صندوق هستیم، گفت: با تسریع در واریز وجوه یاد شده، امکان حمایت 
از خانوارهای کم درآمد از جمله ارائه تضمین های لازم جهت دریافت تسهیلات 
از سامانه بانکی برای ایشان فراهم می شود. مهدیاراسماعیلی با اشاره به تدبیر 
هوشمندانه دولت سیزدهم در راستای سیاست عدالت توزیعی و اخذ مالیات های 
مرتبط با حوزه زمین و مسکن تصریح کرد: با همکاری سازمان امور مالیاتی کشور 
تا کنون ۱۲ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان از این محل اخذ و به خزانه واریز شده است 
که با حمایت سازمان برنامه و بودجه کشور و واریز به موقع به حساب صندوق ملی 
مسکن، در راستای سیاست های حمایتی مسکن از قبیل مسکن خانوارهای کم 
درآمد و پرداخت هزینه خدمات نظام مهندسی مددجویان، معلولان، ایثارگران با 
معرفی نهادهای ذی ربط برای یک بار در وجه سازمان نظام مهندسی ساختمان، 

هزینه خواهد شد.

سخنگوی اقتصادی دولت از صدور برگه های مالیاتی برای ۴۵ هزار خانه لوکس 
خبر داد و گفت: وزارت اقتصاد هم اکنون سهامدار هیچ بانک خصوصی نیست.

سید احسان خاندوزی در نشست خبری سخنگوی اقتصادی دولت اظهار 
داشت: یکی از شاخص هایی که هم وضعیت بنگاه ها و تولیدکنندگان کشور را 
و هم چشم انداز کوتاه مدت آتی را حکایت می کند شاخص مدیران خرید است 
که در خردادماه ۵۳.۲۸ را تجربه کرد. همچنان بالای ۵۰ است؛ یعنی اقتصاد 
همچنان در منطقه رونق اقتصادی قرار دارد و اگر کمتر از ۵۰ شود احتمال رکود را 

افزایش می دهد. این شاخص در صنایع ۵۵.۳۰ بود.
تولید شرکت های بزرگ صنعتی در  افزود: برای  سخنگوی اقتصادی دولت 
خرداد امسال نسبت به خرداد پارسال ۲.۱ درصد رشد ثبت شد. تجهیزات ۱۰.۵ 

درصد رشد کرد.
۷2۸ هزار نفر به جمعیت شاغلان کشور افزوده شد

وی ادامه داد: نرخ بیکاری فصل بهار به ۸.۲ درصد رسید. در بهار امسال نسبت 
به بهار پارسال ۷۲۸ هزار نفر به جمعیت شاغلین کشور اضافه و از جمعیت بیکاران 
۱۲۷ هزار نفر کم شده است. نرخ مشارکت اقتصادی نیز ۰.۳ درصد افزایش 
یافت. پس وقتی نرخ بیکاری کاهش می یابد و همزمان مشارکت اقتصادی 

افزایش می یابد یعنی اتفاق مبارکی افتاده است.
وی تصریح کرد: با توجه به تعاملات بین المللی و کنترل تورم از طریق سقف 
رشد نقدینگی که اعمال می شود و سایر اقدامات در مورد اکثر بازارهای اصلی 
کشور به طور مشخص بازارهای دارایی کشور هم ارز، هم مسکن و هم خودرو در 

تیر ماه شاهد ثبات قیمتی بهتر نسبت به خرداد و اردیبهشت خواهیم بود.
وزیر اقتصاد افزود: تلاش های دیگری هم صورت گرفت برای اینکه به کاهش 
سوداگری در بازارهای اقتصادی کمک کند از جمله برگه های مطالبه مالیاتی 
که برای خانه های خالی با سرعت زیادی صادر شد. در این خصوص بیش از 6۳ 

هزار برگه مطالبه خانه خالی را برای صاحبان این خانه ها صادر شد که ارزششان 
۱,۴۰۰ میلیارد تومان بود. تمرکز بر کسانی بود که ۲ واحد خالی به بالا دارند و 
سایر کسانی که احتکار مسکن می کنند. تأثیر این اتفاق را بر بازار مسکن شاهد 

بودیم.
آنجا که  از  تأمین مالی پروژه ها  از مهم ترین اهرم های  وی اضافه کرد: یکی 
می خواهند از نرخ ترجیحی بانک ها کمک بگیرند به تبصره ۱۸ معروف است که 
برای اولین بار در امسال برای ۳۱ استان حساب های ویژه پیشرفت و عدالت ایجاد 
کردیم. دستورالعمل این تبصره باید به تأیید هیأت امنا با ریاست رئیس جمهور 

می رسید که این اقدام انجام و به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد.
خاندوزی گفت: در این راستا برای سال جاری ۱۰۰ همت از ظرفیت تبصره ۱6 
برای اشتغال حمایتی تخصیص خواهد یافت. بیش از این عدد هم تسهیلاتی 

است که برای بنگاه های اقتصادی و اشتغال اتفاق خواهد افتاد.
وی افزود: نرخ بیکاری در ۲۵ استان کشور کاهش پیدا کرده و در ۲۴ استان تک 
رقمی شده است. نرخ بیکاری جوانان کشور، یعنی بازه سنی ۱۵ تا ۲۴ سال نیز 

نرخ بیکاری از ۲۴ درصد به ۲۱.6 درصد کاهش پیدا کرده.
با  نیز  التحصیلان  فارغ  بیکاری در  نرخ  اظهار داشت: همچنین  خاندوزی 

کاهش ۱.۱ درصد به ۱۲.۱ درصد رسیده است.
در بازارهای جدید صادراتی به روی ایران باز شد

وی با اشاره به تجارت خارجی کشور گفت: سفر رئیس جمهور به سه کشور 
آفریقایی باعث شد که در بازارهای جدیدی که تا پیش از این کمتر مورد توجه 
سرزمین  آفریقا  بازار  شد.  گشوده  پیش  از  بیش  بود  ایرانی  اقتصادی  فعالان 
فرصت های جدید است. از این بازار غفلت ۱۱ ساله ای شده بود. بازار آفریقا بیش 
از ۱۲۰۰ میلیارد دلار ظرفیت و فرصت در دل خود دارد که سهم تجارت ایران از 
این بازار بزرگ در پایان دولت قبل فقط 6۰۰ میلیون دلار بود. این عدد در دولت 

سیزدهم یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار شد که امیدواریم در ماه های آتی شاهد 
رشد بیشتر باشیم. حجم تجارت فرانسه ۲۷ برابر، آمریکا ۴۰ برابر، ترکیه ۱۹ برابر 

بیشتر از ایران -با این قاره- است.
خاندوزی به سفر اقتصادی ایران به چین اشاره کرد و گفت: کمیسیون های 
اقتصادی ایران و چین برگزار شد و توافقات مشخصی بین وزارتخانه ها و طرف های 
چینی که قبلًا انجام شده بود، مورد بررسی قرار گرفت و در ماه های آینده با اجرای 

بسته پروژه های فاینانس ایرانی و چینی شاهد رونق در این بخش باشیم.
تخصیص ۶۰۰ میلیارد تومان برای سهام متولدین ۱۴۰۱

سخنگوی اقتصادی دولت در مورد سهام متولدین ۱۴۰۲ اظهار داشت: برای 
قانون جوانی جمعیت که مصوب آبان ۱۴۰۰ بود در قانون بودجه ۱۴۰۰ هیچ 
منبعی برای اجرای این بند در نظر گرفته نشده بود. در قانون بودجه ۱۴۰۱ معادل 
۱,۵۰۰ میلیارد تومان منبع برای این بند در نظر گرفته شد که تاکنون بیش از 6۰۰ 

میلیارد تومان تخصیص یافته است.
خاندوزی افزود: وزارت اقتصاد برای متولدین بهار و تابستان ۱۴۰۱ فراخوان 
داده است و تا امروز ۴۹۳ هزار و 6۹۱ نفر از والدین ثبت نام را قطعی کرده اند. 

بعد از اتمام این فراخوان ها، فراخوان ۳ ماهه سوم )پاییز ۱۴۰۱( شروع می شود.
وی تصریح کرد: برای متولدان ۱۴۰۲ هیچ منابعی برای این بند در نظر گرفته 
نشده که ما رایزنی کردیم تا تأمین اعتبار صورت گیرد. برای اجرای این قانون در 
سال جاری حدود ۲ هزار میلیارد تومان منابع نیاز داریم که پس از تأمین اعتبار 

فراخوان ها ارسال می شود.
مدیریت سوداگری در بازار دارایی ها

وزیر امور اقتصادی و دارایی در مورد اینکه دولت می خواهد با سیاست انقباضی 
تورم را کنترل کند، اظهار داشت: هنری نیست که دولت به بهای ایجاد رکود و 
قفل زدن به بخش های تولیدی تورم را کنترل کند. دستور و نام گذاری امسال 
هم دقیقاً این است که دو بعد مهار تورم و رشد تولید را بتوانیم به مثابه دو سیاست 

توأمان پیش ببریم.
خاندوزی گفت: با بسته ای که اردیبهشت ماه تدوین شد توازنی را برای رشد 

تولید و مهار تورم و رونق اقتصاد ایجاد می کنیم.
وی افزود: در بخشی که مربوط به بازار دارایی های کشور همچون مسکن، ارز، 
طلا، سکه و … می شود سیاست دولت این است که نوسانات سوداگری و سفته 
بازی را مدیریت کند و اتفاقاً از خلال ایجاد ثبات کمک کند که نقدینگی ها ترجیح 

داند که وارد فعالیت های اقتصادی و سودآور شوند.
صدور برگه مالیاتی برای ۴5 هزار خانه لوکس

خاندوزی ادامه داد: بر اساس آماری که بازار سرمایه ارائه داد در بهار امسال 
ارزش جذب و تجهیز منابعی در بازار سرمایه ۷۳ هزار میلیارد تومان شد که پارسال 
۳۹ هزار میلیارد تومان بود. همچنین تأمین مالی شرکت های خصوصی از طریق 
انتشار اوراق اسلامی ۱6 درصد رشد کرد که از ۷.۸ همت به ۹.۲ همت رسید. 
همچنین از ابتدای امسال ۹ عرضه اولیه سهام بورس را داشتیم. بنابراین تأمین 

مالی غیر تورمی را شاهد بودیم.
وی در مورد مالیات سلبریتی ها و لوکس نشینان گفت: ۵۵۰ کاربر رسانه های 
اجتماعی که درآمدهای تبلیغاتی بالا داشتند و شناسایی شدند که از این میزان 

۱۲۳ نفر ۲,۳۰۰ میلیارد تومان درآمد واریزی در حساب های بانکی داشتند.
خاندوزی افزود: همچنین برای ۴۵ هزار خانه لوکس برگه مطالبه مالیاتی صادر 
شد. هدف دولت از این سیاست ها افزایش درآمد مالیاتی خود نیست بلکه بیشتر 

جنبه اجتماعی را در نظر دارد.

 سخنگوی اقتصادی دولت:

نرخ بیکاری در 24استان کشور تک رقمی شده است

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۷ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه ۴ اجرای 
احکام مدنی قم به شماره ۴/۱۴۰۱ج/۱۰۳۵ ثبت گردیده له محسن آقامحمدی علیه بین 
المللی بالار صنعت خاوران محکوم علیه محکوم است به پرداخت ۵۵۱/۲۵۹/۷۸6ریال 
در حق محکوم له و مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ریال نیم عشر در حق صندوق دولت ، محکوم له در 
قبال بدهی محکوم علیه دستگاه توقیف نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده 
است. با سلام و احترام ، پیرو ابلاغ اجرای قرار کارشناسی در خصوص پرونده به شماره 
بایگانی ۰۱۰۱۰۳۵ به استحضار می رساند در تاریخ ۱۴۰۱/۱۲/۲۵ ساعت ۱۲/۴۰ 
از دستگاه تحت توقیف توسط پاسگاه انتظامی شکوهیه در معیت آقای علیرضا لطفی 
نگهبان کارخانه و با آقای محسن آقای محمدی )خواهان( به آدرس قم – شهرک شکوهیه 
– بلوار غدیر – کوچه ارش – انتهای کوچه سمت راست – شرکت بالار صنعت خاوران بازدید 
به عمل آمد که نتیجه ارزیابی به شرح ذیل تقدیم حضور می گردد. شایان ذکر است که 
ارزیابی براساس وضع موجود ، تاثیر استهلاک ، به عنوان بهای پایه مزایده صورت گرفته 
است. دستگاه مزبور خواهان و خریدار خاص داشته و بالطبع وضعیت بازار و رکورد یا عدم 
رکورد آن تاثیرات بسزائی در نرخ آن خواهد داشت. ۱- دستگاه کمپرسور هوا )سیلندر ، 
پیستونی( با الکتروموتور سه فاز به قدمت ۲۲KW با مخزن ذخیره هوا آبی رنگ به ظرفیت 
تقریبی ۲/۱  مترمکعب )به بهای کل ۷۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال( معادل هفتاد و پنج میلیون 
تومان ارزیابی می گردد. مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۴۰۲/۵/۸ ساعت ۱۰ الی 
۱۰/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد 
اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که 
قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی 
این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت 
پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی 
عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند 

پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را 
فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه 
تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده 
پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از 

روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

-----------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۰ دادگاه حقوقی شهرستان قم که در شعبه ۱۱ 
اجرای احکام مدنی قم به شماره ۱۱/۱۴۰۱ج/۸۹۸ ثبت گردیده له کاوه کیانی پناه 
علیه حسن کرمی و بازرگانی الیاس نگین آسیا محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
عشر  نیم  مبلغ ۴۸۴/۰۸۸/۸۰۹ریال  و  له  محکوم  حق  در  ۹/6۸۳/۰۷6/۱۹۲ریال 
در حق صندوق دولت ، محکوم علیه در قبال بدهی خود فرش معرفی و توقیف نموده 
که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است. ضمنا از اموال به میزان بدهی محکوم 
علیه در روز مزایده به فروش خواهد رسید. ارزیابی فرش های دستباف : ۱- قالیچه 
 : روزگزد  مارک  ای  سرمه  زمینه  گلفرنگ  نقشه  قم  دستباف  ابریشم  تمام  متری   ۳
غلط  لچک  ترنج  قم  دستباف  ابریشم  متری  قالیچه ۳  ۲/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال ۲- 
زمینه مشکی مارک ارمی : ۲/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال جمع کل ارزیابی ۲ تخته فرش 
دستباف مبلغ : ۴/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ریال تعیین می گردد. ارزیابی فرش های ماشینی 
طرح ابریشم ۱۵۰۰ شانه به شرح ذیل : الف ( تعداد ۲۵ تخته فرش 6 متری ماشینی 
با نقشه های : ۱- ورساچه مشکی)6 تخته( ۲- هندسی  ابریشم ۱۵۰۰ شانه  طرح 
مشکی)۴تخته( ۳- ترنج لچک مشکی جمشیدی)۳تخته( ۴- مشکی افشان)۲ تخته( 
۵- لچک ترنج لاکی گلریز)۲ تخته( 6- گنبدی آبی)یک تخته( ۷- ترنجی بند اسلیم 
مشکی)یک تخته( ۸- نقشه کاشان کرم)یک تخته( ۹- ترنجی جمشیدی کرم)یک 
تخته( ۱۰- ورساچه کرم فرشته دار)یک تخته( ۱۱- ترنج لچک خورشیدی کرم)یک 

تخته( ۱۲- نقشه غلط ۳ تار الماسی افشان )یک تخته( ۱۳- نقشه ۳ تار سرمه ای ترنج 
دار )یک تخته( جمعا به متراژ ۱۵۰ مترمربع از قرار هر مترمربع ۳۵/۰۰۰/۰۰۰ریال 
مبلغ ۵/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال قیمت هر تخته فرش ۲۱۰/۰۰۰/۰۰۰ریال می باشد. 
ب( تعداد ۲ تخته قالیچه ماشینی طرح ابریشم ۱۵۰۰ شانه با نقشه های جمشیدی 
زمینه مشکی و نقشه اصفهان زمینه تربتی جمعا به متراژ 6/۷۵ متر از قرار هر مترمربع 
۳۵/۰۰۰/۰۰۰ریال مبلغ ۲۳6/۲۵۰/۰۰۰ریال ج( تعداد ۲ تخته ذرع و نیم ماشینی 
طرح ابریشم ۱۵۰۰ شانه با نقشه های جمشیدی مشکی و نقشه غلط ترنج لچک جمعا 
به متراژ ۳ مترمربع مبلغ ۱۰۵/۰۰۰/۰۰۰ریال لذا با عنایت به اینکه تمامی فرش های 
معرفی شده به شرح جدول پیوست توسط محکوم علیه سهل الفروش می باشند ، جمع 
کل مبلغ کارشناسی فرش های مبلغ ۱۰/۰۹۱/۲۵۰/۰۰۰ریال معادل با یک میلیارد 
و نه میلیون و یکصد و بیست و پنج هزار تومان تعیین می گردد. مقرر گردید موارد فوق 
الذکر در تاریخ ۱۴۰۲/۵/۱۰ ساعت ۱۰ الی ۱۰/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، 
جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق 
مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می 
توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در 
صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به 
کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست 
مبلغ پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص 
باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده 
قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به 
قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی 
که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به نفع 
دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم با بیان اینکه احتمالا تخصیص اعتبارات استان ها ظرف دو 
هفته آینده قطعی خواهد شد، افزود: فرآیند معرفی متقاضیان 
برای دریافت تسهیلات بانکی را آغاز کردیم و تا امروز بیش از 
۲۰ مورد با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیارد تومان برای دریافت 

تسهیلات بانکی معرفی شدند. 
افزایش  اظهارداشت:  گفت وگویی  در  فرد  طاهری  حسین 
اشتغال، افزایش تولید و جذب مواد خام، افزایش ضریب تبدیل 
و کاهش ضایعات محصولات کشاورزی از وظایف اصلی صنایع 

تبدیلی و غذایی است.
مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی قم، 
ادامه داد: استان قم در زمینه صنایع تبدیلی و غذایی جزء 
راستا  همین  در  و  است  کشور  سطح  در  پیشرو  استان های 
تسهیلات مناسبی را برای تسریع در صدور مجوزهای تاسیس، 

توسعه و بازسازی برای متقاضیان صنایع غذایی فراهم کردیم.

وی تصریح کرد: با توجه به موقعیت خاص جغرافیایی قم و 
نزدیکی به پایتخت، شرایط مناسب به لحاظ جذب مواد خام 
از استان های همجوار و به تبع فرآوری و ارائه محصول به بازار 

مصرف، در استان قم وجود دارد.
طاهری فرد با اشاره به چرخه تولید در استان اظهار کرد: در 
باغات پسته شرایطی فراهم شده که فرآوری محصول در مزرعه 
انجام شود؛ لذا بیش از ۳۰ پروانه بهره برداری و بیش از ۲۰ جواز 
تاسیس را با هدف رعایت استانداردهای فرآوری پسته در محل 

تولید )باغات و مزارع پسته( صادر کردیم.
مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی قم، 
اضافه کرد: ۱۳۰۰ کد آیسیک محصول از جمله خوراک دام، 
بسته بندی انواع حبوبات، بسته بندی گوشت طیور، خوراک 
انواع  فرآوری  با  رابطه  در  بنابراین  داریم؛  استان  در  را  آبزیان 

متنوعی از محصولات کشاورزی مجوز صادر می کنیم.
طاهری فرد تاکید کرد: با توجه به شناور بودن میزان تسهیلات 

مبلغ قطعی به ما اعلام نشده است؛ البته ما برای شرکت های 
نوفناور که توان استقرار در روستاها و مزارع را با هدف ارائه ایده 
جدید و حل مشکلات حوزه صنایع تبدیلی و غذایی دارند و 
همچنین برای متقاضیان جواز تاسیس به عنوان سرمایه ثابت و 
یا حتی واحدهای فعال نیازمند به نقدینگی و سرمایه در گردش 
برای تداوم فعالیت هایشان، ارائه تسهیلات در قالب وام را مدنظر 
داریم. وی با بیان اینکه احتمالا تخصیص اعتبارات استان ها 
ظرف دو هفته آینده قطعی خواهد شد، افزود: فرآیند معرفی 
متقاضیان برای دریافت تسهیلات بانکی را آغاز کردیم و تا امروز 
بیش از ۲۰ مورد با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ میلیارد تومان برای 
دریافت تسهیلات بانکی معرفی شدند اما هنوز سقف اعتباری 
استانی تعیین نشده تا بانک ها بتوانند نسبت به پرداخت وام ها 

اقدام کنند.
طاهری فرد ادامه داد: از ابتدای سال جاری تاکنون ۷ پروانه 
بهره برداری با ظرفیت اشتغال ۱۲۷نفر در استان قم صادر شده 

است؛ همچنین بر اساس آمار ثبت شده به طور کلی در حوزه 
صنایع تبدیلی و غذایی ۱6۲ پروانه بهره برداری صادر شده و 

بالغ بر ۴ هزار و ۲۷۱ نفر اشتغال ایجاد شده است.
و غذایی سازمان جهاد کشاورزی قم  تبدیلی  مدیر صنایع 
با اشاره به اینکه پتانسیل ایجاد سه هزار اشتغال دیگر نیز در 
حوزه صنایع تبدیلی و غذایی وجود دارد، عنوان کرد: با توجه 
به صدور مجوزها پتانسیل ایجاد سه هزار اشتغال دیگر نیز وجود 
دارد؛ اما هنوز این مجوزها منتهی به پروانه بهره برداری و تولید 
نشدند و امیدواریم با راه اندازی این واحدها ظرفیت ایجاد این 
میزان اشتغال محقق شود. وی بیان کرد: صنایع تبدیلی رکن 
مهمی است که می تواند در کنار زراعت، باغات، شیلات و دام 
زنجیره تولید را کامل کند؛ بنابراین با تسهیل در صدور مجوزها 
و ارائه تسهیلات کمک خواهیم کرد واحدهای نیمه تمام به بهره 
برداری برسند و واحدهای فعال در صورت مشکل نقدینگی 

بتوانند فعالیت های خود را تداوم ببخشند.

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی قم خبرداد :

تخصیص 200 میلیارد تومان تسهیلات بانکی برای واحدهای صنایع تبدیلی و غذایی 

رئیس سازمان ملی استاندارد گفت: مطابق هدفگذاری انجام شده، تا پایان سال ۱۴۰۲ تعداد استانداردهای اجباری برای 
قطعات خودرو به یک هزار قطعه می رسد.

مهدی اسلام پناه اظهار کرد: زمانی که کار تعیین استاندارد اجباری برای قطعات خودرو شروع شد، کمتر از ۵۴ قطعه 
استانداردسازی شده بود، در حالی که خودرو متشکل از چند هزار قطعه است. بنابراین هدفگذاری شده تا پایان سال ۱۴۰۲ 

تعداد استانداردهای اجباری برای قطعات خودرو به ۱۰۰۰ قطعه برسد.
وی درباره استانداردهای اجباری ۸۵ گانه خودرو که مهلت اجرای آن ها تا پایان تیر است نیز گفت: این استانداردها جزو 
استانداردهای ایمنی و عملکردی است که طبق دستور رئیس جمهوری و قانون باید اجرایی شود. کیفیت خودروهای داخلی 

باید بالا برود و این خواست و حق مردم است. اگر این مسیر در سال های گذشته پیموده می شد، شاهد مسائل و مشکلات 
کنونی در صنعت خودرو نبودیم. رئیس سازمان ملی استاندارد ایران با بیان اینکه تعدادی از خودروسازها الزامات ۸۵ گانه را بر 
تولیداتشان منطبق کرده اند، تصریح کرد: فرصت لازم برای اجرای استانداردهای ۸۵ گانه به خودروسازان داده شده و امیدوارم 
که بقیه خودروسازان هم این استانداردها را رعایت کنند. اگر خودروسازان استانداردها را رعایت نکنند برابر قانون با آن ها عمل 

می شود، به کمیسیون ماده ۴۲ قانون فراخوانده می شوند و به آنها تذکر داده می شود.
وی در پاسخ به اینکه آیا خط تولید خودرویی متوقف می شود یا خیر؟ تصریح کرد: من به جهت جایگاهی که دارم اگر صحبتی 

کنم شاید آثاری را بر بازار بگذارد؛ اجازه دهید خط قرمز را همان طور که قانون تعریف کرده، قرار دهیم.

رئیس سازمان ملی استاندارد:

هزار قطعه  خودرو مشمول استاندارد اجباری می شود
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رئیس کمیته برگزاری مسابقات سازمان لیگ فوتبال: 

برنامه 5 هفته اول لیگ را تا قبل از فیفادی 
اعلام می کنیم

رئیس کمیته برگزاری مسابقات سازمان لیگ فوتبال گفت: اگر بخواهم کامل در 
این خصوص صحبت کنم برنامه ۵ هفته اول لیگ را تا قبل از فیفادی اعلام خواهیم 
کرد تا هم برنامه تیم ملی در فیفادی عملی شود و هم قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا 

صورت بگیرد و تکلیف نمایندگان آن در آسیا مشخص شود.
سهیل مهدی رییس کمیته داوران در سمینار دانش افزایی پیش فصل داوران 
اظهار داشت: از جامعه داوری تشکر می کنم که همیشه صادقانه در کنار مسئولین 
از  خود  سازمانی  حوزه  در  برتر  لیگ  داوران  از  خیلی  بودند.  مسابقات  برگزاری 
مقام های بالاتری برخوردار هستند، اما در لیگ برتر فوتبال به ما کمک می کنند تا 

مسابقات برگزار شود و بابت این موضوع از آن ها تشکر می کنم.
مهدی ادامه داد: کار داوری لیگ برتر فوتبال به خوبی پیش می رود و ۲۱ درصد 
خطای انسانی داوران لیگ برتر در فصل گذشته نشان می دهد که این موضوع 
رفته رفته در حال بهبود است. امیدواریم کیفیت داوری بهتر شود و این آمار برای 
فصل جاری کمتر شود. هر چند نمی دانیم که چقدر برای فصل آینده می توانیم این 
موضوع را بهبود بخشیم اما به نظر من اعلام آمار خطای داوران قدمی مثبت بوده 

است چرا که می تواند مسیر و بهبود داوران در لیگ را مشخص کند.
وی درباره اعلام برنامه های لیگ خاطر نشان کرد: درباره برنامه های لیگ ما چند 
آیتم داشتیم که تا الان هنوز حل نشده است و ناچار شدیم که چند هفته اول را اعلام 
کنیم. با توجه به اینکه دوم شهریور ماه قرعه کشی لیگ قهرمانان قرار است برگزار 
شود و وضعیت چهار نماینده ما مشخص نیست، این شرایط در فصل پیش روی ما 
اثرگذار است. ما سعی می کنیم تا قبل از فیفادی شهریور ماه برنامه چهار یا پنج هفته 
از لیگ را اعلام کنیم و تا آن زمان نیز قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا انجام شده است 

و پس از آن برنامه های بعدی را اعلام می کنیم.
رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ در خصوص هفته لیگ برتر فوتبال کشور 
گفت: برنامه های لیگ برتر فوتبال به دلیل مشکلاتی که وجود داشت نتوانستیم 
برنامه  نیم فصل اول را اعلام کنیم اما برنامه سه هفته اول لیگ را تا دو سه روز آینده 
اعلام خواهیم کرد. از طرفی دوم شهریور ماه قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا برگزار 
خواهد شد و ۴ نماینده کشورمان تکلیف شان با حریفان خود در این رقابت ها 
مشخص خواهد شد و در واقع به همین دلیل ما نمی دانستیم که برنامه نمایندگان 
ایران در آسیا به چه شکل خواهد بود و اگر از پیش برنامه ریزی می کردیم در ادامه 
بهم ریزی برنامه تأثیر زیادی را روی لیگ برتر می گذاشت. در حال حاضر برنامه ما این 
است که مسابقات تا قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا مشخص کنیم و پس از مشخص 
شدن شرایط نمایندگان برنامه های هفته های آینده را مشخص کنیم. اگر بخواهم 
کامل در این خصوص صحبت کنم برنامه ۵ هفته اول لیگ را تا قبل از فیفادی اعلام 
خواهیم کرد تا هم برنامه تیم ملی در فیفادی عملی شود و هم قرعه کشی لیگ 

قهرمانان آسیا صورت بگیرد و تکلیف نمایندگان آن در آسیا مشخص شود.

این مسابقات به میزبانی مالزی برگزار می شود؛
کاراته کاهای قمی راهی مسابقات آسیایی شدند

محمود نعمتی و امیر مهدی زاده ۲ کاراته کای قمی عضو تیم ملی راهی نوزدهمین 
دوره مسابقات قهرمانی آسیا شدند.

به گزارش ایمان، نوزدهمین دوره مسابقات کاراته قهرمانی آسیا به میزبانی مالزی 
با حضور ۴۰۰ ورزشکار از ۳۰ کشور در بخش آقایان و بانوان در سبک های کاتا، 

کمیته انفرادی و تیمی از ۳۰ تیرماه الی ۱ مردادماه برگزار خواهد شد.
محمود نعمتی و امیر مهدی زاده ۲ کاراته کای موفق قمی همراه با کاروان تیم ملی 
کشورمان روزسه شنبه راهی محل مسابقات شدند. ملی پوشان ایرانی از تهران به 

عمان خواهند رفت و بعد از وقفه ای ۲ ساعته راهی مالزی شدند.
لازم به ذکر است دومین دوره مسابقات پاراکاراته قهرمانی آسیا نیز همزمان با 

برگزاری این رقابت ها به میزبانی مالزی برگزار خواهد شد.
مهدی زاده کاراته پرافتخار قمی سابقه کسب مدال طلای سال های ۲۰۱۲ و 
۲۰۱6 قهرمانی جهان، مدال طلای بازی های آسیایی اینچئون ۲۰۱۴ و مدال نقره 

۲۰۱۸ جاکارتا ، مدال طلای قهرمانی آسیا ۲۰۱۵ و... را در کارنامه اش دارد.
همچنین محمود نعمتی کاراته کای نوظهور قمی که سابقه کسب مدال طلای 
مسابقات کاراته وان ترکیه را در کارنامه اش دارد به عنوان دیگر نماینده قمی در این 

رقابت ها حضور خواهد داشت.
 

این مسابقات به میزبانی سریلانکا برگزار می شود؛

اعزام  تنیسور قمی به مسابقات
 دیویس کاپ 2023

امیرحسین بادی تنیسور ملی پوش قمی همراه با سایر ملی پوشان به مسابقات 
دیویس کاپ ۲۰۲۳ به میزبانی سریلانکا اعزام شد.

و  ورزشکار  با ۵  روزسه شنبه  تنیس کشورمان  ملی  تیم  این گزارش،  براساس 
کادرفنی برای حضور در مسابقات دیویس کاپ ۲۰۲۳، تهران را به مقصد کلمبو 

سریلانکا ترک کرد.
امیرحسین بادی تنیسور موفق قمی با نظر محمدرضا توکلی سرمربی تیم ملی 

ایران در این مسابقات حضور خواهد داشت.
تیم ملی تنیس ایران قبل از اعزام به این مسابقات اردوی مشترکی را به مدت ۱۰ 
روز در تهران همراه با ۴ تنیسور روسیه ای در جهت حضور قدرتمند در این مسابقات 

برگزار کرده است.
عربستان، اردن، سریلانکا، اقیانوسیه، ویتنام، مالزی، کامبوج و ایران تیم های 
حاضر در این رقابت ها هستند و سوم تا هفتم مردادماه برگزاری مسابقات به طول 

خواهد کشید.
 

در رشته اسپرت مدرن کیک بوکسینگ قهرمانی؛

 درخشش رزمی کاران قمی
 در رقابت های کشوری

کیک  مدرن  اسپرت  رقابت های  در  رنگارنگ  مدال   ۲۰ با  قمی  کاران  رزمی 
بوکسینگ قهرمانی کشور خوش درخشیدند.

براساس این گزارش ،در رده سنی بزرگسالان محمد مهدی مشهدی، ابوالفضل 
ایزدی و محمد هادی امینی صاحب نشان طلا شدند.

محمد بیگدلی، احمد عابدینی و امیرحسین نظری به نشان نقره رسیدند و 
مجتبی محمودی، مهدی صدری، امیرحسین زارعیان و کیا صادق در جایگاه 

سومی قرار گرفتند.
در رده جوانان محمد مهدی غلامی شعبانی قهرمان شد، محمد مهدی یعقوبلو 
و عباس شفیعی بر سکوی نایب قهرمانی ایستادند و امیر محمد یعقوبلو، ابوالفضل 
شهبازی و شایان هاشمی سه مدال برنز برای تیم اعزامی قم به ارمغان آورند؛ و در 
نوجوانان علی اصغر زند و مجتبی سبزی به عنوان قهرمانی دست یافتند و علیرضا 

یعقوبلو و علی اصغرحیدریان هم صاحب نشان برنز شدند.
6۰۰ رزمی کار در قالب۲۰ در مسابقات اسپرت مدرن کیک بوکسینگ قهرمانی 

کشور و به میزبانی تهران با یکدیگر رقابت کردند.

رئیس کمیته تخصصی ورزش کمیسیون تلفیق و عضو فراکسیون ورزش مجلس 
به ارائه توضیحاتی درباره گنجاندن حکم حق پخش تلویزیونی مسابقات ورزشی در 
لایحه برنامه هفتم توسعه پرداخت. پرونده حق پخش تلویزیونی فوتبال با درخواست 
رئیس فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ از مجلس و دولت دوباره به جریان افتاده 
است و اهالی فوتبال امیدوارند تا بتوانند پس از ۳ دهه این حق قانونی شان که یکی از 

فاکتورهای اصلی درآمدزایی در فوتبال دنیا است را به دست بیاورند.
احمد راستینه، رئیس کمیته ورزش و جوانان مجلس درباره برنامه مجلس برای حق 
پخش تلویزیونی، گفت:حق پخش، درآمدهای تبلیغاتی است که از محل قراردادهایی 
که در باشگاه ها و سطوح مختلف بسته می شود به دست می آید و به عنوان یک منبع 
درآمدی پایدار برای باشگاه های ورزشی در دنیا شناخته شده است. در ایران هم در 
برنامه ششم توسعه این مسئله دیده شد و در بودجه های سنواتی سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
این حکم گنجانده شد و مقرر شد درآمدهای حاصل از پخش برنامه های ورزشی به 
نسبت ۳۰ درصد برای وزارت ورزش و جوانان و ۷۰ درصد برای صداوسیما تقسیم 

شود.
راستینه با بیان اینکه عدم شفافیت درآمدهای تبلیغاتی مانع پرداخت این حق در 
سال گذشته شد، ادامه داد: وزارت ورزش با نظارت بر باشگاه ها و فدراسیون ها باید 
قراردادهای تبلیغاتی آنها را شفاف کند اما به دلیل عدم شفافیت و عدم انجام وظایف 

قانونی وزارت ورزش و جوانان نسبت به واریز این درآمدها به حساب مشخصی که در 
حکم قانون آمده است،عملا این حکم تا امروز اجرایی نشده است.

نماینده مردم شهرکرد در مجلس با اشاره به دلایل عملی نشدن پرداخت حق پخش، 
یادآور شد: به دو دلیل انجام این حکم متوقف شده است؛ اول اینکه دستگاه ها تمایلی 
به شفافیت درباره میزان درآمدهایشان از محل قراردادهای تبلیغاتی ناشی از پخش 
تلویزیونی ندارند، دوم اینکه آئین نامه اجرایی این حکم که باید توسط دولت با همکاری 

صداوسیما نوشته شود، هنوز تدوین نشده است.
وی در ادامه با اشاره به نقش وزارت ورزش در اجرایی شدن حق پخش تلویزیونی، 
اظهار کرد: مقصر عدم اجرای این حکم که سال های قبل هم در قانون گنجانده شده 
در مرحله اول مسئولان ورزش بوده اند. عدم نظارت وزارت ورزش بر فدراسیون ها با 
توجه قانون شرح اهداف، وظایف و اختیارات، سبب شده است فدراسیون ها نسبت به 
شفاف کردن قراردادها اقدام نکنند و عملا در یک فضای غیرشفاف درآمدی هستیم و 
این عدم شفافیت منابع درآمدی سبب فساد اقتصادی می شود.این در حالی است که 

وزارت ورزش بر اساس قانون مکلف بر نظارت بر این موضوع است.
وی درباره درخواست رئیس فدراسیون فوتبال از مجلس و دولت برای حق پخش 
تلویزیونی، یادآور شد: منابع درآمد تبلیغاتی فدراسیون ها و باشگاه ها باید شفاف 
اعلام شود و الان در اجرایی نشدن حکم حق پخش، مقصر فدراسیون فوتبال است. 

مسئولان فدراسیون فوتبال تا امروز چقدر از درآمدهای تبلیغاتی فدراسیون فوتبال 
را شفاف در اختیار عمومی قرار داده  است؟ عدم شفافیت قراردادهای مالی، وجود 
روابط ناسالم و شبکه های رانتی در انعقاد قراردادها، عدم انتشار عمومی قراردادهای 
مالی فدراسیون، باشگاه ها و اسپانسرها و درآمدهای حاصل از آن سبب شده تا حق 

پخش هم به نتیجه نرسد.
راستینه با اشاره به گنجاندن حق پخش تلویزیونی در لایحه برنامه هفتم توسعه، 
گفت: در کمیته تخصصی ورزش کمیسیون تلفیق که مسئولیتش با من است، در 
لایحه برنامه هفتم حکم اجرایی شدن تقسیم درآمدهای تبلیغاتی ناشی از حق پخش 
مسابقات ورزشی کشور گنجانده شده است.در این حکم پیشنهاد شده است وزارت 
ورزش به عنوان نماینده فدراسیون ها و باشگاه  ها، همه درآمدهای کسب شده از 
محل تبلیغات محیطی و روی لباس تیم ها که تصاویر آن در قالب برنامه های مختلف 
از صداوسیما پخش می شود را به ردیف درآمدی مشخص در خزانه داری کل کشور 

واریز کند.
عضو فراکسیون ورزش مجلس تصریح کرد: صداوسیما نیز باید همه درآمدهای 
کسب شده از پخش مسابقات ورزشی را به این حساب واریز کند تا با سهم های 
برای  شود.  تقسیم  صداوسیما  و ۷۰درصدی  جوانان  و  ورزش  وزارت  ۳۰درصدی 
اجرایی شدن این حکم، در تبصره ای وزارت ورزش و جوانان مکلف شده است کلیه 
قراردادهای درآمدی فدراسیون ها و باشگاه های ورزشی ذیصلاح دارای مجوز را جهت 
شفاف سازی به صورت عمومی منتشر کند.با شفاف سازی قراردادها و انتشار عمومی 

آن، راه فرار از گزارش منابع درآمدی حاصل از تبلیغات باید بسته شود.
رئیس کمیته تخصصی ورزش کمیسیون تلفیق با بیان اینکه آیین نامه اجرایی این 
حکم هم تدوین خواهد شد، گفت: در یک حکم سازمان برنامه و بودجه با همکاری 
وزارت ورزش و سازمان صداوسیما، دیوان محاسبات و سازمان بازرسی کل کشور 
موظف شده است آیین نامه اجرایی این حکم را بنویسد و ظرف سه ماه پس از اجرای 

برنامه هفتم توسعه، به تصویب هیئت وزیران برساند.
راستینه تاکید کرد: در صورت تائید این حکم در کمیسیون تلفیق، صحن علنی 
و شورای نگهبان به یک حکم مشخصی برای تعیین درآمدهای حاصل از پخش 
رقابت های ورزشی در صداوسیما خواهیم رسید و امیدواریم که با اجرای این حکم، 

مشکل حق پخش ورزشی برطرف شود.
عضو فراکسیون ورزش مجلس درباره اینکه چه زمانی حق پخش تلویزیونی به 
باشگاه ها خواهد رسید، گفت:همان طور که اشاره کردم در حکمی که در برنامه 
هفتم توسعه آمده است سازمان برنامه و بودجه با همکاری نهادهای ذی ربط مکلف 
به تنظیم آیین نامه اجرایی برای چگونگی جذب این منابع و بازتوزیع آن بین باشگاه ها 

شده است.
بودجه ۱۴۰۲ هم ردیف  در  تلویزیونی  آیا حق پخش  اینکه  درباره  پایان  در  وی 
مشخصی دارد، تصریح کرد: در بودجه امسال هم حکم حق پخش دیده شده است، 
البته اجرایی شدن این حکم منوط به نظارت وزارت ورزش بر درآمدهای تبلیغاتی 

است که با توجه به عدم اجرای این وظیفه، این حکم تحقق پیدا نکرد.

گفت وگو با احمد راستینه عضو فراکسیون ورزش مجلس؛

سیر تا پیاز قانون حق پخش تلویزیونی فوتبال در لایحه برنامه هفتم توسعه

رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: از برخی مسئولان ورزش کشور وعده و وعید 
می شنویم اما با این حرف ها ورزش درست نمی شود. می خواستیم در یکی از شهرها 
پیست درست کنیم، اما دوستان چوب لای چرخ ما گذاشتند و اجازه ندادند این کار 

انجام شود. 
علیرضا سهرابیان درباره اعزام تیم دراگون بوت به بازی های آسیایی، اظهار داشت: 
ستاد عالی بازی ها نه تنها با اعزام دراگون بوت موافقت نکرد، بلکه مخالف اعزام 

تیم های ملی هندبال، بسکتبال و والیبال زنان بود و این رشته ها هم جزو اعزامی ها 
نیستند. من چهار بار اعتراض کردم و هر بار ستاد بازی ها ارزیابی کرد و با اعزام 
دراگون بوت موافقت نکرد. وی در پاسخ به این سوال که اردوی تیم ملی روئینگ در 
هانگژو به کجا رسید، گف: به دلیل نبود پیست استاندارد تصمیم داشتیم تا اردوی 
تیم ملی را در چین برگزار کنیم، اما کمیته ملی المپیک اعلام کرد چون بلیت چارتر 
برای ما گرفتند، نمی توانند بلیت ها را کنسل و از یک ایرلاین دیگر اقدام کنند، زیرا 
ضرر زیادی متحمل می شوند. رئیس فدراسیون قایقرانی افزود: بنابراین تصمیم 
گرفتیم تا اردو را در روسیه برگزار کنیم و در رایزنی هایی که انجام دادیم حداقل یکماه 
تا ۴۵ روز تیم به روسیه می رود و دو روز قبل از اعزام به ایران باز می گردد تا به هانگژو 
اعزام شود. هیچ برنامه ای در داخل کشور قطعی نشده اما با تامین بودجه تیم را به 
روسیه اعزام خواهیم کرد. وی درباره کسب مدال برنز هدیه خیرآبادی در مسابقات 
جهانی، خاطرنشان کرد: در اسپرینت برای اولین بار بود که به مدال جهانی رسیدیم 
و این موضوع باعث اقتخار است. با برنامه ریزی مربیان، ورزشکاران را به مسابقات 
فرستادیم و پنج نفر از آنها به فینال راه یافتند. هدیه خیرآبادی توانست مدال باارزش 
برنز را برای اولین بار تقدیم ملت عزیز ایران کند. سهرابیان گفت: افتخار می کنم که 
وی با کسانی جنگید که یک سر و گردن از او بالاتر بودند. منتقدان بدانند پرچم هایی 

که در این مسابقات پایین تر از پرچم ایران قرار گرفتند، در المپیک حرف برای گفتن 
داشتند. همچنین الناز شافعیان در ۲۰۰ متر شاهکار کرد و او با هزارم ثانیه از مدال 
جا ماند و ششم شد. خیرآبادی در ۲۰۰ متر در رده چهارم ایستاد و در ۵۰۰۰ متر 
کانوی دونفره نهم شدیم. فشار زیادی روی ملی پوشان بود و رقبای ساده ای نداشتیم. 
عملکرد ملی پوشان نویدبخش آینده روشن قایقرانی ایران است. وی درباره عملکرد 
تیم ملی قایقرانی یادآور شد: ۵ سال پیش گفتم که تعداد مدال های ما در هانگژو 
از ۱۰ به بالا خواهد بود. هنوز هم روی حرفم هستم. قول دادن سخت است، اما 
برنامه ریزی صورت گرفته و باید به نتیجه برسیم. شرایط برای تمرین قایقرانان ایران در 
مسافت ۱۰۰۰ متر با پایین آمدن آب دریاچه سخت شده است. نبود پیست استاندارد 
برای روئینگ مانند این است که تیم ملی فوتبال، زمین فوتبال برای تمرین نداشته 
باشد و به آنها بگویند در سالن فوتسال بازی کنند. رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: 
از مسئولان ورزش کشور وعده و وعید می شنویم اما با این حرف ها ورزش درست 
نمی شود. می خواستیم در یکی از شهرها پیست درست کنیم، اما دوستان چوب لای 
چرخ ما گذاشتند و اجازه ندادند پیست بسازیم. برخی به ظاهر به پرچم ایران عرق 
دارند اما در عمل رفتار دیگری نشان می دهند. با همه این مشکلات پاروزنان تمرینات 

خود را به خوبی انجام می دهند و حرف خود را در میادین ورزشی می زنند.

سهرابیان:

 با وعده و وعید، ورزش به جایی نمی رسد

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک ۹۳۱ فرعی از ۱6 فرعی از ۱۰۴۸۷ اصلی 
واقع در بخش یک ثبت قم به آدرس قم ، نو قطار ، بعد از اتوبان کاشان، ۸ متری پنجم ، فاقد پلاک شهرداری که بنام امیر تفتی 
فرزند اکبر میباشد در جریان ثبت است بعلت تبصره ۳ ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف به عمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده وارده به شماره ۱۰۲۳۳۰۳ – ۱۴۰۲/۰۴/۲۱ تحدید حدود 
پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۲۹ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله 
به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور 
بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت 
پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا" تبصره ماده ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 

می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ )م الف ۱6۵۸۱(
تاریخ انتشار آگهی : چهارشنبه ۱۴۰2/۰۴/2۸
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

---------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲۱6۳/۱۷ اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم )به آدرس نیروگاه بلوار توحید خیابان حکمت شمالی خیابان حقیقت کوچه ۲ پلاک ۸( که بنام حسین احمدی 
میمنت فرزند قربانقلی میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد که به علت عدم رعایت ماده 6۷ آئین نامه قانون ثبت 
)عدم رعایت فواصل آگهی و روز تحدید حدود( تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان 
عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور 
به وارده ۲/۱۰۲۷۴ – ۱۴۰۲/۰۴/۱۹ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۲۴ ساعت 
۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی 

می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت 
یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا" تبصره ماده ۷۳/۲/۲۵ 
معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی 

را نیز به این اداره ارائه نمایند./ ن)م الف ۱6۵۸۳(
تاریخ انتشار آگهی : چهارشنبه ۱۴۰2/۰۴/2۸
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

---------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۸۳۵/۸۷ اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم) بلوار جمهوری ۱۲ متری انصارالمهدی ، پلاک ۷۸( که بنام رضا آقا زیارتی فراهانی فرزند ابوالحسن میباشد در جریان 
ثبت است که به علت عدم مراجعه مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
وارده ۱۰۳۰۷ – ۱۴۰۲/۰۴/۱۹ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۲۹ ساعت ۸/۳۰ 
الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می 
رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت 
یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا" تبصره ماده ۷۳/۲/۲۵ 
معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی 

را نیز به این اداره ارائه نمایند./ ن)م الف ۱6۵۹۰(
تاریخ انتشار آگهی : چهارشنبه ۱۴۰2/۰۴/2۸
عباس پورحسنی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

ایمان / رضا ملکی ؛این روزها فضای پاک فوتبال قم به بیماری بداخلاقی و هنجارشکنی مبتلا شده است.بارها و بارها 
شاهد برخوردهای زشت بازیکنان با یکدیگر و دشنام های بسیارزننده به داوران بوده ایم.

 بارها و بارها خانواده ورزشکاران از سکوهای ورزشگاه شهید حیدریان شاهد و ناظر این درگیری های هنجار شکنانه بوده اند و 
سردارشهید حیدریان که نام پاکش زینت بخش این استادیوم است و درجهان باقی به این حرکات غیر ارزشی افسوس خورده 

و با خود می گوید درزمان ما قداست و احترام درزمینهای خاکی وچمن چگونه تعریف می شد و الان چگونه ؟ 
این شهیدوالامقام که خوداز بهترین بازیکنان پشت خط دفاعی قوتبال قم محسوب می شد همواره به رعایت موازین 
اخلاقی تاکید بسیاری داشت و از جمله  بهترین بازیکنان اخلاق مدار فوتبال قم بود پس چه خوب که نام والای اورا گرامی 
بداریم و به حرمت خون پاک اش که برای اعتلای میهن اسلامی به زمین ریخته شد فضای پاک استادیوم شهید حیدریان را 

آلوده نسازیم وحرمت نام آن شهید والامقام را پاس داریم .
اما روی سخن ما به سعید گائینی مسئول سخت کوش کمیته انضباطی است که خود ازفوتبالیست های شایسته و اخلاقی 

فوتبال قم به شمار می آید و آن این است قاطعیت را سرلوحه کار خود قرار دهند.
جریمه های اندکی که برای بازیکنان و تیمها در نظر گرفته میشود هیچکدام بازدارنده نبوده و همچنان شاهد این بد 

اخلاقی ها در فضای فوتبال شهرمان  هستیم.
به هرنحوی که ممکن  است باید ترمزهنجارشکنان کشیده بود،ما آمده ایم تا از این فضا درس مردانگی،دوستی و جوانمردی 
را به کودکان خود آموزش دهیم اما متاسفانه کودکان دوست داشتنی حاضر در مدارس فوتبال همه روزه شاهد رفتار زشت 
بزرگانی هستند که تنها نام ورزشکار را یدک می کشند و بوئی از مرام  و معرفت و جوانمردی نبرده اند .منتظر اقدام شایسته و 

قاطعانه کمیته انضباطی خواهیم نشست.

در پی حوادث تکراری وتلخ درفضای فوتبال قم؛

ضرورت برخورد قاطع کمیته انضباطی با هنجار شکنان 
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عراقچی: دیپلماسی بخشی از میدان است

روسیه نتوانست روایت درستی از حمله به 
اوکراین ارائه دهد

دبیر شورای راهبردی روابط خارجی معتقد است که روسیه نتوانست روایت درستی 
از حمله خود به دنیا ارائه دهد و برعکس غربی ها روایتی درست کردند که در آن روسیه 

مسئول حمله به اوکراین معرفی شده و دنیا هم آن را پذیرفت.
سید عباس عراقچی در نشست نقد کتاب »سیاست خارجی قدرت های بزرگ« 
که روز سه شنبه در خانه اندیشمندان علوم انسانی برگزار شد، گفت: مهمترین کار 
دیپلماسی »روایت سازی« است و یکی از کارهایی که در روایت سازی این روزها انجام 
می شود، امنیتی سازی است. روایت از یک کشور به عنوان تهدید امنیتی به شکلی 
که بتوانید آن کشور را بدنام کنید و از آن مشروعیت زدایی کنید از کارویژه هایی است 
که روایت سازی به شما این امکان را می دهد و این کار موفقیت دیپلماسی است. 

قدرتی که در این کار موفق باشد در دیپلماسی و رسیدن به اهدافش موفق تر است.
وی ادامه داد: مولفه دیگر دیپلماسی بحث »اداراک سازی« و قدرت شناختی و 
معنایی است که به ما امکان می دهد در ذهن نخبگان طرف مقابل نفوذ کنیم و 
اهداف خود را پیش ببریم. آن چه امروز تعبیر به نفوذ در افکار می شود نوعی اداراک 
سازی است. به طور مثال روسیه نتوانست روایت درستی از حمله خود به دنیا بدهد 

برعکس غربی ها روایتی درست کردند از حمله روسیه به دنیا که دنیا آن را پذیرفت.
دیپلماسی بخشی از میدان است و باید به آن توجه شود 

معاون وزیر امور خارجه پیشین کشورمان اظهارکرد: این روایت سازی است که 
بازنده و برنده را در تعاملات تعیین می کند، پس مولفه زیرساخت دیپلماتیک و مهارت 
های دیپلماسی یک مولفه قدرت است که همه کشورها به آن اهمیت می دهند. 
اینگونه نیست که دیپلماسی و کار دیپلماسی امری غیر ضروری باشد که بعضا ما در 

اینجا با این تعبیر مواجهیم.
عراقچی تاکید کرد: دیپلماسی بخشی از میدان است و باید به آن توجه شود. 
هرکسی که جنگ را ببرد الزاما صلح را نبرده است. ممکن است در جنگ پیروزی 

داشته باشید اما در صلح نتوانید این کار را خوب انجام دهید.
وی افزود: دیپلمات ها مولفه های قدرت را در عرصه بین المللی نقد می کنند و 
تبدیل به منافع و ارزش می کنند. اگر دیپلماسی موثر نداشته باشید که داشته ها را 

به ارزش و سرمایه تبدیل کند در اصل کاری نکردید.
عراقچی تصریح کرد: درس دیگر کتاب مذکور این است که قدرت های بزرگ و 
جهانی در سیاست خارجی خود ممکن است اشتباه کنند یا شکست بخورند. تصور 
قدرقدرتی از هیچ کشوری نباید داشت و از طرفی نباید این نگاه را داشت که آنها در 
موقعیتی هستند که همه چیز به نفع آنهاست و همه چیز و همه تحولات کار قدرت 

های بزرگ است. این تصور اشتباهی است.
دبیر شورای راهبردی روابط گفت: در فهرست قدرت های بزرگ که در کتاب هم به 
آن اشاره شده، می بینیم که چند قدرت در دهه های قبل به چه شکل بالا و پایین 

شدند.
عراقچی ادامه داد: روسیه در اوکراین اشتباه زیاد کرده است یا آمریکا را ببینید در 
عراق چقدر اشتباه کرده است! این طور نیست که پشت میز مذاکره بنشینیم و تصور 
کنیم مذاکرات را از قبل باختیم! این کتاب ارزش مطالعه دارد و فصل اول و دوم را 
بسیار توصیه می کنم و باقی فصل ها برای دروس و رشته های تخصصی مفید است.
وی گفت: در کتاب مورد بحث این نکته مشهود است که کارشناسان مربوطه و 
تخصصی با نگاه تحلیلی در هر بخش آن را نگارش نکردند و بیشتر توصیف تاریخ 
سیاست خارجی کشورها مثل  ژاپن است اما این لزوما عیب کتاب نیست. همان طور 

که گفتم اطلاعات کتاب خوب است اما بحث تحلیلی اش کمتر است.
کار دیپلمات تامین منافع و امنیت ملی و خرید اعتبار و حیثیت 

برای کشور است 
معاون وزیر امور خارجه پیشین کشورمان از نقد دیپلماسی ایران استقبال کرد و 
گفت: وظیفه دیپلمات ها و دیپلماسی روایتگری است که بخشی از این روایت گری 
را دیپلمات ها و بخشی را رسانه ها انجام می دهند. اخلاق دیپلماسی بحث چالشی 
است اما به نظرم باید اول اخلاق سیاسی را بررسی کرد. در دنیای فعلی اخلاق جایی 
در دیپلماسی به معنای عام کلمه ندارد و همان طور که گفته می شود، دیپلمات ها 
حقوق می گیرند که دروغ بگویند، در ایران هم می گویند دیپلمات »ماله کش« است 
یا اینکه خوب توجیه می کند. کار دیپلمات تامین منافع و امنیت ملی و خرید اعتبار 

و حیثیت برای کشور است.
در  دیپلماسی  اما  کنند  نمی  رعایت  را  اخلاق  خارجی  کشورهای  گفت:  وی  
جمهوری اسلامی مقید به اخلاق و اصولی است که حداقل ما سعی می کردیم 

رعایت کنیم.
عراقچی درباره احیای برجام گفت: اطلاعات من هم در حد اطلاعات دوستان و 
آن چه در رسانه هاست، می باشد، اما معتقدم باید اجازه دهیم آقایان امیرعبداللهیان 
و باقری و همکارانشان که مشغول این ماموریت هستند در آرامش و بدون حواشی 

ماموریت مهمی که دارند را انجام دهند تا این کار به سرانجام برسد.
قطعنامه 22۳۱ در زمان خودش به طور خودکار لغو می شود 

عراقچی اظهار کرد: یکی از بندهای قطعنامه ۲۲۳۱ در اکتبر سال ۲۰۲۳ به پایان 
می رسد و مهم است این دوران را با درایت پشت سر بگذاریم. قطعنامه ۲۲۳۱ در 
زمان خودش به طور خودکار لغو می شود و ما از دستور کار شورای امنیت در ذیل 
هفت منشور خارج می شویم و این تحول بسیار بسیار مهمی است که نباید از دست 
برود. وی ادامه داد: می دانیم در نظام و وزارت امور خارجه با جدیت دارند این مساله 
را دنبال می کنند. برجام دشمن زیاد دارد و دشمن اصلی آن رژیم صهیونیستی 
است. روزی که ترامپ از برجام خارج شد نتانیاهو جشن گرفت و از همه ابزارها 
استفاده می کنند که برجام برنگردد از این رو خیلی باید مراقبت کرد. در طول دوران 
ترامپ و خروجش از برجام با چنگ و دندان آن را حفظ کردیم. دو بار ترامپ کار را در 
شورای امنیت به رای گیری کشاند اما موفق نشد و یک انزوای بین المللی را نصیب 
خودش کرد. در دولت جدید آمریکا فرصت پیش آمده و امیدواریم از این فرصت 

استفاده شود.
اجماع کلی در کشور هنوز براحیای برجام است 

دبیر شورای راهبردی روابط خارجی گفت: اجماع کلی در کشور است برای احیای 
برجام و این موضوع را راهبردی می دانند و هنوز در دستور کار است و اصرار دارم 
بگویم که اجازه دهیم تیم مذاکراتی ایران کارش را انجام دهد و نکته منفی برای آنها 

ایجاد نکنیم.
عراقچی تصریح کرد: سیاست همسایگی دولت درست است از قبل هم بوده 
است، در این که ایران به لحاظ راهبردی باید در محیط پیرامونی خودش از ایجاد 
تنش جلوگیری کند و روابط مسالمت آمیز مثبت با همسایگانش داشته باشد کسی 
تردید ندارد. خوشحالم روابط ایران و عربستان که یکی از دو قدرت بزرگ منطقه است 
را شاهدیم. ما از این قضیه عبور کردیم. تنش میان دو کشور به نفع دو کشور و صلح 
منطقه نیست. سیاست منطقه ای و همسایگی به خوبی پیش می  رود اما دشمنان و 

آفاتی دارد که باید مراقبت کرد.
وی تاکید کرد: باید مراقب روایت سازی ها و جنگ های روانی بود. پروژه معرفی 
ایران به عنوان تهدیدی امنیتی بودن را اسراییل همیشه دنبال کرده و ما با آن مقابله 
کردیم و این پروژه را شکست دادیم. عراقچی گفت: روایت گری را باید همچنان حفظ 
کرد و اجازه نداد دوباره علیه ایران روایتی تهدیدآمیز ساخته شود و امیدوارم سیاست 

منطقه ای دولت در مسیر درستی که شروع کرده ادامه یابد.

دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی گفت: من امیدی به سیاسیون ایران ندارم. 
نخبگانی که در سطح وسیع در جامعه پخش هستند باید محکم به صحنه بیایند، 
حرف شان را بزنند، کارشان را انجام دهند و نقش آفرینی  کنند. من به مردم امید 

دارم که صحنه را تغییر دهند. 
حسین مرعشی دبیرکل حزبی که معتقد است با تشکیل آن شوک سنگینی در 
فضای سیاسی ایران به وجود آمد، می گوید امروز سیاست ورزی در ایران، تقریبا به 

زمین سخت خورده است.
اخیر  انتخابات  دو  در  که  می کند  تاکید  انتخابات  تحریم  استراتژی  رد  با  و 
نهادهای  و  نگهبان  شورای  که  کردند  بازی  زمینی  همان  در  اصلاح طلبان 
حاکمیتی می پسندید و در نقد اظهارات فائزه هاشمی در این خصوص می گوید: 

»فائزه باید صبر می کرد تا حزب به جمع بندی روشنی برسد.«
مرعشی بر این باور است که اگر خود مردم در صحنه نباشند و سیاست را مدیریت 

و کنترل نکنند و به سیاستمداران شلاق نزنند، زندگی شان درست نمی شود.
او با وجود اعلام ناامیدی از سیاسیون ایران می گوید »به مردم امید دارم که 

صحنه را تغییر دهند. مشروح گفت وگوی ایلنا با 
حسین مرعشی دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی درادامه می خوانید.

هواداران اصلاحات، باید بتوانند اعتبار اصلاح طلبان را افزایش دهند 
ارزیابی شما از تغییرات صورت گرفته در جبهه اصلاحات چیست؟ آیا 

شاهد تحولاتی در عملکرد این جبهه خواهیم بود؟
یک بخشی از این مساله تغییر است و لازم نیست خیلی تعدیل و تفسیرهای 
خاصی از آن صورت بگیرد. زیرا سیاست ورزی در ایران، تقریبا به زمین سخت 
خورده است. خودم در این دوره جدید، حضور ندارم و از حزب مان نماینده ای 
معرفی کردیم تا در آنجا حضور داشته باشد. زیرا راهکاری برای خارج کردن 
اصلاحات از  بن بست سیاسی امروزی که در آن حاضر هستیم نداشتم. خانم 
منصوری، آقای آرمین و هیأت رئیسه جبهه  همان ترکیب قبلی است و تغییرات 
در حد ریاست و هیأت رئیسه است. آنها هم مسئولیت سنگینی را پذیرفتند، 
که در عرصه جامعه به ویژه در طیف هواداران اصلاحات، باید بتوانند اعتبار 
اصلاح طلبان را افزایش دهند و هم برای خروج از این بن بست سیاسی که الان 
در کشور شاهد هستیم باید بتوانند، راه حلی پیدا کنند. بنابراین کار و مسئولیت 
سختی را پذیرفتند. ما هم منتظر هستیم تا ببینیم دوستان چه راهی برای خارج 

کردن جبهه  اصلاحات و اصلاح طلبان از بن بست سیاسی ارائه می دهند.
اصلاح طلبان همه موقعیت های رسمی  در نظام سیاسی را

 از دست  داده اند
شما به این موضوع اشاره کردید که نمی توانستید راهی برای شکستن 
بن بست اصلاحات داشته باشید. این بن بست اصلاحات چرا و چگونه رخ 

داده است؟ 
مرعشی: به طور کلی آن چیزی که من در متن آن بودم و هنوز هم هستم، از 
سال ۱۳۷۴ و انتخابات مجلس پنجم شروع شد. تجربه من در انتخابات مجلس 

پنجم، مشابه شرایط امروز اصلاح طلبان است. از نتایجی که برای اولین بار تحت 
تاثیر نظارت استصوابی در انتخابات مجلس چهارم به دست آمد و جناح چپ که 
متوجه تغییرات سیاسی بعد از رحلت امام نشده بود، به دلیل رد صلاحیت و تغییر 
فضای سیاسی شکست خورد و یک فضای بسیار ناامیدی و یاس بر جناح چپ 

حاکم شد.
اما با تشکیل حزب کارگزاران، شوک سنگینی در فضای سیاسی ایران به وجود 
آمد و نتیجه این شوک آن بود که مجلس پنجمی بسیار متفاوت تر از مجلس چهارم 
شکل گرفت و امیدی در عرصه سیاسی به وجود آمد که در ادامه منجر به پیروزی 
آقای خاتمی در انتخابات ۷6 شد. تمام دوران سیاست ورزی در جناح ما مبارزه 
بود. یعنی کار ما در هیچ مقطعی ساده نبود. این مبارزه با رقیب دائمی بوده که 
حالا دسترسی  آن ها به نهادهای حاکمیتی بیشتر از ما بود اما نفوذ ما در جامعه 

از آنها بیشتر بوده.
از نظر من در دو انتخابات اخیر مجلس ۹۸ و ریاست جمهوری و شوراهای 
۱۴۰۰، اصلاح طلبان در همان زمینی بازی کردند که شورای نگهبان، نهادهای 
حاکمیتی و نظام می پسندید. یعنی آنها علاقه مند بودند تا اصلاح طلبان در 
نهادهای قدرت نباشند و به دنبال دولت و حکومت یکپارچه و یکدست بودند. 
اصلاح طلبان هم از این موضوع استقبال کردند. به نظرم ما اصلاح طلبان هم با 
آنها همراهی کردیم یعنی در همان زمینی بازی کردیم که آنها می خواستند و این 

دو موضوع با هم هم افزایی پیدا کردند.
وگرنه در هیچ دوره ای از ۱۰ دوره مجلس گذشته، حتی در مجلس چهارم که 
حضور نیروهای اصلاح طلب کم بود، هیچ وقت کمتر از ۵۰ نفر چهره اصلاح طلب 
در مجلس نداشتیم. در مجلس یازدهم تعداد نیروهای اصلاح طلب به اندازه 
انگشت های یک دست هم نمی رسید و حتی نتوانستند یک فراکسیون تشکیل 
دهند. بنابراین خواست حاکمان و هم اشتباه اصلاح طلبان، برای بازی در آن 
زمینی که صاحبان قدرت می پسندید، هم افزایی ایجاد شد و ما را به نقطه ای 

رساند که همه موقعیت های رسمی  در نظام سیاسی را از دست بدهیم.
حالا این موارد را هم اضافه کنید که در فضای اجتماعی، اتفاقاتی تحت تأثیر 
تغییر نهادهای مرجع اطلاع رسانی و نهادهای مرجع در جامعه افتاد که این 
تغییرات، بدبینی مردم نسبت به سیاست ورزی و حضور در حکومت و همچنین 

بحران سیاسی در ایران را تشدید کرده است.
مردم ایران باید به داد خودشان برسند منتظرفریادرسی 

سیاسیون نباشند
می خواهم بگویم بالاخره به دنبال راه حل می خواهیم بگردیم یا خیر؟ 

اینکه می گویم بگردیم یعنی جمع را به کار می برم مقصودم فقط سیاسیون 
اصلاح طلب نیست. بلکه مردم هم است که آیا می خواهیم به یک راهکاری برسیم 
یا خیر؟ اینکه فکر کنیم نقش سیاست ورزی و سیاست در اداره کشور کم شده 
واقعیت ندارد. در نبودن نیروهای کارآمد، با تجربه و جریان هایی که دلسوز ایران و 
مردم هستند، ممکن است کار به دست افرادی بیافتد که به مردم فشار بیشتری 

وارد کنند. آیا در حال حاضر مردم این فشار را حس نمی کنند؟ آیا مردم متوجه یک 
تورم مستمر ۵۰ درصد و بالاتر نیستند که به چه شکلی زندگی شان را تاریک کرده 
است؟ آیا نمی بینیم که با حرکت های بسیار قشری و سطحی، حتی مقدس ترین 
مقدسات یک ملت، بازیچه دست بازی های سیاسی سبک می شود؟ آیا نمی بینیم 
که به چه شکل، سرمایه های معنوی  و مادی  ما از بین می رود؟ آیا نمی بینیم که 
چطور نیروهای متخصص از ایران مهاجرت می کنند؟ آیا نمی بینیم پرستارها، 
پزشکان، دانشجوهای سطح بالای ما مهاجرت می کنند؟ این مهاجرت ها حتی 
به کارگران فنی هم رسیده است. آیا این موارد را نمی بینیم؟ نمی خواهیم برای این 

مشکلات راهکار پیدا کنیم؟ بنابراین راهکار چیست؟
اگر راهکار این است که می خواهیم با اپوزیسیون خارج از کشور همراهی کنیم 
و به دنبال براندازی برویم، اطمینانی وجود دارد که وضعیت ایران بهتر شود؟ 
یعنی براندازی یا تغییر کلی نظام سیاسی جمهوری اسلامی، در شرایطی که 
اجماع ملی درباره آن وجود ندارد. اگر در مورد نبودن جمهوری اسلامی اجماع 
ملی وجود دارد حتما نمی توان گفت در مورد آن، جایگزین وجود دارد یا نه. در 
اعتراضات سال گذشته که شکل گرفت، بخشی از نیروهایی که به میدان آمدند 
آنچنان علیه مقدساتی که مردم به آن ها اعتقاد دارند، تند رفتند که خیلی از مردم 
با آنها همراهی نکردند. الان جایگزین جمهوری اسلامی به چه شکل می خواهد 
جلو بیاید؟ چیزی که در حال حاضر با همه مشکلاتش داریم، نتیجه انقلاب کاملا 
مردمی، حضور امام، مراجع ثلاثه قم، تمام سیاسیون، از مؤتلفه اسلامی در سمت 
راست گرفته تا حزب توده، فداییان خلق در سمت چپ است. همه جریان های 

سیاسی در صحنه حاضر بودند، که نتیجه  آن انقلاب اسلامی شده است.
حالا در شرایطی که هیچ رهبری مشخصی با ایده های معینی که خواسته های 
قشرهای مختلف جامعه که اعتراضی هم به جمهوری اسلامی دارند، نیست تا 
با آن همراهی کنند و آن را پوشش دهند، در شرایط امروز چه چیزی می تواند 
جایگزین جمهوری اسلامی شود تا بهتر از جمهوری اسلامی کشور را به سرانجام 
برساند؟ یعنی می رسند به جایی که آقای زاکانی شهردار تهران شده و غدیر 
که مسأله کوچکی نیست، آن را خمیرمایه دعواهای سیاسی کرد. در جنبش 
اعتراضی سال گذشته، مردم در خیابان بودند. شما از این طرف بیاید غدیر را 

سرمایه خودتان کنید؟ این موضوع چه مشکلی را حل می کند؟
بنابراین آحاد ملت، سیاسیون و غیر سیاسیون اگر یک مقدار احساسات را 
کنترل کنیم، ببینیم که بین این دو:  ۱- ادامه وضع موجود که حتما روز به روز چند 
اتفاق مهم پشت سر هم می افتد و همچنان فشار اقتصادی بر مردم تشدید شده، 
مهاجرت افزایش پیدا می کند، ناکارآمدی در سیستم های اداری،  و سیاسی 
تشدید می شود، هر روز قشری گری و فاصله گرفتن از محتواهای واقعی قوی تر 
می شود یا ۲- سیاهچاله ای به نام براندازی است که نمی دانیم بعد از آن چه کسی 
می خواهد ایران را جمع کند؟ بین این دو موضوع، عقلای قوم، سیاسیون، مردم و 
بزرگان مملکت نمی توانند راه حلی پیدا کنند؟ می خواهم در اینجا خطاب به ملت 
ایران، به عنوان عضو کوچک جامعه که تجربه ای دارم بگویم، مردم ایران باید به 
داد خودشان برسند و منتظر هیچ فریادرسی در هیچ یک از سیاسیون نباشند. در 
اعتراضات سال گذشته که مردم معترض آن را شکل دادند، نه اپوزیسیون خارج 
از کشور توانست سوار اعتراضات شود و نه سیاسیون داخلی توانستند آن را در 

اختیار بگیرند. جنس اعتراضات طوری بود که از جنس خود مردم معترض بود.
در سیاسیون کمتر کسانی را می شناسم 

که خود را برای ملت و ایران فدا کنند 
خیلی قبل تر از آن گفته شد گشت ارشاد را بردارید. وقتی حوادث 
پشت سر هم اتفاق می افتاد خیلی از عقلا گفتند این کار را نکنید و به 
جامعه فشار نیاورید. وقتی مردم این همه فشار را تحمل می کنند شما یک 

فشار به فشارهای مردم اضافه نکنید.
الان هم به مردم ایران می گویم، در سیاست هم خودتان به داد خودتان برسید. 
با سیاست های غلط، تورم، کنترل نمی شود. برای ۵ میلیون فارغ التحصیل بیکار 
ایرانی شغل درست نمی شود. ایران توسعه پیدا نمی کند. این تحقیری که ما در 
منطقه می شویم که می بینیم ترکیه، امارات، عربستان و عراق با چه سرعتی رشد 
می کنند حل نمی شود. این خیلی ساده  است یعنی چه که سیاست برای  ما مهم 
نیست؟ ما جاخالی بدهیم تا یک اقلیت بیاید بر ما حکومت کنند؟ چه کسی گفته 
این حرف درست است؟ اگر اکثریت مردم با سیاست قهر کنند؛ مگر سیاست با 
شما قهر می کند؟ مگر سیاست زندگی شما را رها می کند؟ مگر سیاست تعطیل 

می شود؟
جمله ای در مورد آقای قالیباف گفته شده که به ایشان گفتند شما چندین 
بار در تهران کاندیدا شدید و تنها زمانی توانستید رای بیاورید که مردم نیامدند. 
این درست است که مردم نیایند آقای قالیباف رئیس مجلس شود؟ مردم نیایند 
آقای رئیسی رئیس جمهور شود؟ مردم نیایند آقای زاکانی شهردار تهران شود؟ 
چه کسی گفته این درست است؟ مسأله پیچیده نیست. من سیاسیون را کنار 
می گذارم چون اصلا در سیاسیون ایران کمتر کسانی را می شناسم که حاضر 
باشند برای ملت و ایران خودشان را فدا کنند. سیاسیون محاسبات خودشان را 

دارند و هم حساب هزینه و فایده کار سیاسی شان را می دانند.

حسین مرعشی: 

سیاست ورزی در ایران، به زمین سخت خورده است 

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۹۴ شماره  رای   -۱
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۵۸ مربوط به تقاضای آقای حمیدرضا علی عسگری 
فرزند حسین در پنج و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ 6۲ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳۵/۹۲6 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه نشاط سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۹۸ صفحه ۱۲۱ خریداری به موجب رونوشتی از 
سند رسمی شماره ۳۷۱۴6 مورخ ۱۳۵۵/۱۰/۲۰ دفترخانه 6 قم )م الف ۱۷۴۵۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۹۵ شماره  رای   -۲
علی  محمدصادق  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۵۹
عسگری فرزند حسین در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ششدانگ 6۲ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳۵/۹۲6 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه 
نشاط سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۹۸ صفحه ۱۲۱ خریداری به موجب 
رونوشتی از سند رسمی شماره ۳۷۱۴6 مورخ ۱۳۵۵/۱۰/۲۰ دفترخانه 6 قم )م 

الف ۱۷۴۵۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۲6 شماره  رای   -۳
۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۰مربوط به تقاضای آقای سید محمد مومنی فرزند 
سید ستار در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۳/۳۴ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۲۲۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسین زاهدی خریداری به موجب سند رسمی شماره 

۲۰۲۱6 مورخ ۱۳۴۷/۰۱/۱۵ دفترخانه ۲ قم )م الف ۱۷۴6۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۲۲۵ شماره  رای   -۴
رحیم  باقری  حسین  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۸۱مربوط 
آبادی فرزند حسن در چهاردانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۱۸۷/۷۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۳۰ و ۱۱۱۹۵ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۷۱۹۱ مورخ ۱۳۹۹/۰۵/۲6 

دفترخانه ۳۹ قم)م الف ۱۷۴6۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۴ شماره  رای   -۵
رحیمی  محمدضا  آقای  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۲6مربوط 
به مساحت  باب ساختمان  از ششدانگ یک  دو دانگ مشاع  در  فرزند حسین 
ششدانگ ۱۵۳/۵۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۱۷ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۳۴۹۳۸)م الف ۱۷۴66(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۹۸۵ شماره  رای   -6
دهرائی  رحیمی  زهرا  خانم  تقاضای  به  ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۱۲۷مربوط 
فرزند عیسی در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۱۵۳/۵۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۱۷ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

۱۴۰۱۲۰۳۳۰۰۰۱۰۳۴۹۳۹)م الف ۱۷۴6۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اعتماد(
نوبت اول: ۱۴۰2/۰۴/۱۳
نوبت دوم: ۱۴۰2/۰۴/2۸
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۴۳۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۰6 مربوط به تقاضای آقای 
بلال نورزاده فرزند اسحق در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱۹۵۰/۱۳۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

یحیی حسینی هاشمی صفحه ۲۵ دفتر ۱۴۷ )م الف۱۷۴6۰(
۲- رأی شماره ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۹۷۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۳۲ مربوط به تقاضای 
خانم صغری ابوطالبی فرزند اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴/۱۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱۹۲ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۱۸۴ دفتر ۱۴۳ )م الف۱۷۴6۱(
۳- رأی شماره ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۳6۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۵۷ مربوط به تقاضای 
خانم بتول رضائی برومند فرزند جمعه در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۵/۷۸ 
مترمربع پلاک شماره ۱۴۹ فرعی از ۲۲۷۵ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از احسان قربانی گنجه صفحه ۳۷ دفتر ۱۲۹ )م الف۱۷۴6۲(

۴-رأی شماره ۱۴۰۲6۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۴66 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۳6 مربوط به تقاضای آقای 
عباس رنجبران فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۵۱ فرعی از ۲6۰۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۱۴۲ دفتر 

۸۲ و موروثی )م الف۱۷۴6۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و اعتماد(
نوبت اول: ۱۴۰2/۰۴/۱۳
نوبت دوم: ۱۴۰2/۰۴/2۸
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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 فاطمه جان! روز قیامت هر چشمی گریان است، 
مگر چشمی که در مصیبت و عزای حسین گریسته 

باشد، که آن چشم در قیامت خندان است و به 
نعمتهای بهشتی مژده داده می شود.

چهارشنبه -28 تیر ماه 1402 - سال بیست وششم- شماره 5770

بحار الانوار، ج 44، ص .293

کمبود 100 هزار پرستار در کشور
رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: حدود ۲۰ تا ۳۰ هزار پرستار بیکار در کشور داریم و این در حالی 
است که با کمبود بیش از ۱۰۰ هزار نفر پرستار در مراکز درمانی و بیمارستان های کشور مواجه هستیم.محمد 
میرزابیگی افزود: در ایام کرونا پرستاران جوان با تمدید طرح و آغاز داوطلبانه طرح خود، به کمک نظام سلامت 
آمدند و به آنها وعده استخدام داده شد اما بالغ بر ۱۷ هزار نفر از کادر سلامت فعال در روزهای شیوع کرونا که ۱۲ 
هزار نفر آن ها پرستار بودند پس از فروکش کردن آمار کرونا نه تنها به کارگیری نشدند بلکه همگی از کار بیکار شدند. 
این در حالی بود که رهبری در روز پرستار سال ۱۴۰۰ و ریاست جمهوری در دو سال متوالی تأکید کردند که وزارت 
بهداشت و سازمان امور استخدامی باید این پرستاران را استخدام کنند اما متأسفانه وزارت بهداشت و سازمان 
امور استخدامی اقدام به جذب پرستاران نکردند.وی ادامه داد: به دلیل عدم صدور مجوز استخدام و به کارگیری 

پرستاران، بیمارستان ها و مراکز درمانی متأسفانه به وضع قراردادهای کوتاه مدت رو آورده اند.

یک سال زندان برای نماینده افشاگر ماجرای شاسی بلندها
احمد علیرضابیگی، نماینده مدعی خبر واگذاری خودروهای شاسی بلند به مجلسی ها، از برگزاری دومین 
جلسه دادگاه خود در روز یکشنبه هفته جاری به اتهام نشر اکاذیب خبر داد.هنوز یک روز از تشکیل این جلسه 
دادگاه و درخواستش برای رسیدگی پرونده اش در محکمه سیاسی نگذشته بود که رأی یک سال حبس او در 
دادگاه بدوی صادر شد و روز )سه شنبه( این رأی در سامانه الکترونیکی قضائی بارگزاری شد.که پیش از این 
خبرداده بود اولین جلسه دادگاهش به دلیل نقص در پرونده و عدم ثبت شکایت توسط شاکی از سوی رئیس 
دادگاه به بازپرسی برگشته است، امروز به »شرق« گفت که رأی دادگاه بدوی او مبنی بر صدور یک سال حبس 
صادر شده است و در صورت تأیید رأی در دادگاه تجدید نظر به دلیل اینکه هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان این 
پرونده را خارج از وظایف نمایندگی تشخیص داده است، حکم یک سال حبس او از زمان تأیید حکم قابل اجرا 

خواهد بود.

فوت 4۳ زائر ایرانی در حج 1402

معاون مرکز پزشکی حج و زیارت تعداد فوتی های حج امسال تاکنون را ۴۳ نفر، ۳۸ نفر در مکه و ۵ نفر در مدینه 
اعلام کرد.در آخرین نشست مسئولان حج و زیارت در سرزمین وحی که روز سه شنبه )۲۷ تیر( به ریاست حجت 
الاسلام والمسلمین سید عبدالفتاح نواب درمکه تشکیل شد سرپرست حجاج ایرانی با اشاره به اینکه کاهش نیرو 
و حذف برخی از پست ها از جمله اقداماتی بود که برای نخستین بار در سازمان حج و زیارت، مرکز پزشکی و بعثه 
رهبری در حج ۱۴۰۲ انجام شد، تصریح کرد: پویایی در کار می طلبد که این برنامه ها بررسی و بازخورد گیری شود 
که در جهت رفاه حال زائر تا چه حد مؤثر بوده است. کار کارشناسی نشان خواهد داد که در چه مواردی تغییراتی 

صورت گیرد و یا همین روند ادامه یابد

موسسه گاج: تعطیل نشده ایم!
در پی اعلام خبر صدور حکم تعطیلی موسسه کمک آموزشی گاج توسط  معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس 
سازمان مدارس غیردولتی ، این موسسه با صدور اطلاعیه ای تعطیلی اش را تکذیب کردبه گزارش »تابناک«، 
در پی اعلام خبر صدور حکم تعطیلی موسسه کمک آموزشی گاج توسط  معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس 
سازمان مدارس غیردولتی ، این موسسه با صدور اطلاعیه ای تعطیلی اش را تکذیب کرد و نوشت:خبری که در 
خصوص تعطیلی گاج در برخی از رسانه ها منتشر شده است، صحت ندارد و پرقدرت به مسیر ۲۲ ساله خود 

ادامه می دهیم.

علی دایی از کشور خارج شد!
اسطوره ماندگار پرسپولیس و تیم ملی از کشور خارج شد.یکی از دوستان شهریار در گفت وگویی کوتاه سفر او 
را تایید کرد اما مدعی شد نمی داند این مسافرت تا چه زمانی طول می کشد و علی دایی طی روزهای اقامت در 
خارج از ایران به کدام کشورها سفر خواهد کرد. قدر مسلم این که با توجه به شناخت رسانه ها از دایی، او برای 

همیشه در آن سوی آب ها ماندگار نخواهد شد و دیر یا زود به ایران بازمی گردد.

لیلا بلوکات محکوم به حبس در زندان سمنان شد
مهدی کوهیان، از اعضای کمیته پیگیری وضعیت هنرمندان بازداشتی، در توییتی از صدور حکم یک سال 
زندان برای لیلا بلوکات، بازیگر، خبر داد.او در این توییت، نوشت:شعبه ۱۰۸۸ دادگاه کیفری دوحکم محکومیت 
خانم لیلا بلوکات با تغییری جزئی، علاوه بر محکومیت های احکام مشابه قبلی. تحمل حبس تعزیری در یکی از 

زندان های استان سمنان نیز اضافه شده است.«

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی قم خبرداد:

دستگیری سارق طلاجات بانوان سالمند 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی قم از دستگیری سارق طلاجات بانوان سالمند و اعتراف وی به 

۱6 فقره سرقت در سطح استان خبر داد. 
سرهنگ جعفر عباسعلی پور دراین خصوص اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر افزایش وقوع 
سرقت از بانوان سالمند به روش اغفال آنان به بهانه بخشیدن وجه نقد و البسه جهت اهداء به افراد مستمند 

در چند وقت اخیر ، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.
وی افزود: در بررسی های اولیه مشخص شد سارق در زمان نزدیک شدن به اذان ظهر و در حوالی مساجد 
تردد کرده و پس از شناسایی سوژه های خود که معمولًا افراد سالمند و مذهبی بوده به آنان نزدیک و تحت 
عنوان فرد خیر با آنان گفت وگو و با نشان دادن لباس هایی که بسته بندی شده و اعلام اینکه از کربلا 

برگشته و این اجناس را برای افراد نیازمند تهیه کرده با سوژه صحبت می کند.
عباسعلی پور ادامه داد: پس از کسب اعتماد آنان بیان می کرد که چه طلای زیبایی دارید می خواهم 
برای زنم بخرم و به جهت یاد داشت نمودن شماره سریال طلا آن را از مالباخته دریافت و سپس طلا را به 
همراه لباس های کهنه و مقداری پول تقلبی داخل نایلونی انداخته که کف آن سوراخ بوده و طلا به کف 
اتومبیل می افتاده و شاکی به خیال اینکه طلای خود را به همراه کمک های اهدایی که سارق به وی داده 

اند پس گرفته و از محل دور شده و بعداً متوجه عدم وجود طلاجات خود می شود.
وی اضافه کرد: در نهایت با تلاش های شبانه روزی کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم، یک دستگاه 
خودروی سواری پژو پارس خاکستری در این رابطه شناسایی و در ادامه با بررسی های صورت گرفته سارق 
به هویت معلوم نیز شناسایی و مشخص شد نامبرده مدتی است به اتهام دیگری در استان اصفهان تحمل 

حبس کرده و خانواده وی در تلاش برای تهیه وثیقه جهت آزادی وی می باشند.
عباسعلی پور بیان داشت: ماموران طی هماهنگی قضایی صورت گرفته بلافاصله متهم را به شهر قم 
دلالت و طی بازجویی های مواجهه حضوری انجام شده، سارق مذکور به تعداد ۱6 فقره سرقت در این 

خصوص اعتراف کرد.
 

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

جمع آوری 21۶ معتاد متجاهر 
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری ۴ نفر قاچاقچی عمده، ۳۴ نفر خرده فروش مواد مخدر و جمع 

آوری ۲۱6 معتاد متجاهر در نتیجه اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی در استان خبر داد. 
سردار محمدرضا میرحیدری در گفت وگویی خبری اظهار کرد: به دنبال مطالبات مردمی مبنی بر ارتقاء 
احساس امنیت، طرح تشدید ارتقاء امنیت اجتماعی با محوریت مبارزه با قاچاق مواد مخدر در محور 
های مواصلاتی، دستگیری خرده فروشان مواد مخدر و معتادان متجاهر در مناطق جرم خیز و بوستان 
های " الغدیر، علوی و نبوت" در دستور پلیس مبارزه با مواد مخدر استان با همکاری فرماندهی انتظامی 

شهرستان قم قرار گرفت.
وی افزود: این طرح از ۱۲ لغایت ۱۹ تیر ۱۴۰۲ به مدت یک هفته اجرا و با اقدامات اطلاعاتی و انتظامی 
در نقاط آلوده به مصرف و توزیع مواد مخدر استان به خصوص بوستان های ذکر شده در مجموع مقدار  

۴۷۷کیلو 6۲۹ گرم انواع مواد مخدر کشف شد.
فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: همچنین در طول اجرای این طرح، تعداد ۴ نفر قاچاقچی عمده، 

۳۴ نفر خرده فروش مواد مخدر دستگیر و ۲۱6 نفر معتاد متجاهر جمع آوری شد.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

توقیف ۶ دستگاه خودرو شوتی و شناسایی
 انبار سیگار قاچاق

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم از توقیف 6 دستگاه خودرو قاچاق بر سواری حامل کالا های 
قاچاق و شناسایی انبار نگهداری سیگار قاچاق به ارزش ۱۲ میلیارد ریال در این استان خبر داد.

سرهنگ حسین برزگر افزود:  با انجام اقدامات اطلاعاتی و پایش جاده ایی، 6 دستگاه خودروی قاچاق 
که همواره و به صورت متداول اقدام به قاچاق کالا از استان های مرزی به سمت پایتخت با استفاده از راه 

پاک کن نموده در محور "سلفچگان –ساوه" توقیف شدند.
وی  با بیان اینکه کالا های مکشوفه شامل:مواد غذایی و یخچال بوده که با انجام یکسری اقدامات 
اطلاعاتی و پلیسی، یک انبار نگهداری سیگار قاچاق که خودرو های شوتی تخلیه سیگار کرده نیز 
شناسایی و کالا های آن توقیف شد گفت: کارشناسان ارزش کالا های مکشوفه را ۱۲ میلیارد ریال برآورد 

کرده و همچنین پرونده تشکیل و به سازمان تعزیرات ارسال شد.

برپایی خیمه عزای محرم در امامزاده موسی مبرقع )ع(

فرمانده انتظامی استان قم گفت: قم در حوزه جرایم خشن از استان هایی است که 
میزان این جرایم در آن نزدیک به صفر است و اگر آثاری از این جرایم می بینیم نشات 
گرفته از عوامل بیرونی است و مجرم از استان های دیگر به قم می آید و مرتکب جرم 

می شود.
سردار محمدرضا میرحیدری روز سه شنبه در نشست خبری اظهار داشت: در عین 
حال و برای کنترل جرایم، در مبادی ورودی استان همکاران انتظامی مستقر حتی نفر 

و پلاک را استعلام گرفته و کنترل می کنند.
وی افزود: دادستان قم در مورد کیف قاپی و موبایل قاپی هشدار داده است و اگر 
سارقی، خانم ها را مورد آسیب روحی و جسمی قرار دهد با برخورد سخت عوامل 

انتظامی مواجه می شود.
سرقت مسلحانه در قم نداریم

میرحیدری در ادامه با اشاره به این که سرقت مسلحانه در قم نداریم گفت: عوامل 
بیرونی بیشترین تاثیر را در سرقت در استان داشته است، از این رو با فعال کردن گلوگاه 
ها و ایست و بازرسی در استان و هوشمندسازی پلیس سعی بر آن است تا در مبادی 
ورودی کنترل بیشتری داشته باشیم تا سارقان شناسایی شده و مانع ورود آن ها به 
داخل استان شویم. وی بیان کرد: در سرقت با کمک مردم و توجه به مساله پیشگیری 
و کمک دستگاه های همکار مانند گشت های بسیج و رضویون ۴۰ درصد کاهش 
سرقت مغازه، ۲۲ درصد کاهش سرقت منزل، ۳۲ درصد کاهش سرقت اتومبیل، ۱۷ 
درصد کاهش سرقت موتورسیکلت و ۲۲ درصد کاهش قاپ زنی را در سال جاری تا 

پایان ۲۲ تیرماه شاهد بوده ایم.
وی گفت: تردد خودروهای شوتی در محورها باعث تصادف های تلخ می شود، از 
این رو پلیس امنیت اقتصادی و عوامل انتظامی و یگان تکاور در ارتقای سطح سلامت 
محورها کمک کار پلیس هستند و صاحبان خودروی شوتی ها اکثرا خارج از استان 

هستند و از محورهای مواصلاتی قم تردد دارند.
۴۷۱ هزار و 5۰۴ تماس مردمی با سامانه ۱۱۰ تا 22 تیرماه

فرمانده انتظامی استان قم افزود: در مجموع از ابتدای امسال تا ۲۲ تیرماه، ۴۷۱ 
هزار و ۵۰۴ تماس مردمی با سامانه ۱۱۰ داشته ایم که از این میزان ۵۳ درصد نیازمند 

راهنمایی و ارشاد بوده است و ۴۷ درصد تماس ها عملیاتی شده است.
وی بیشترین تماس ها را جرایم عمومی علیه اموال و اشخاص، تصادف ها، نزاع و 

درگیری و سرقت عنوان کرد.  وی گفت: تعداد کل تماس ها در سال ۱۴۰۲ نسبت 
به مشابه سال قبل ۲۴ درصد افزایش داشته و تعداد تماس های منجربه عملیات نیز 

هشت درصد افزایش داشته است.
افزایش ۷.۹ درصدی وقوع جرایم رایانه ای

میرحیدری افزود: در حوزه جرایم رایانه ای وقوع این جرایم درسطح استان افزایشی 
بوده است این در حالیست که پلیس فتا دامنه فعالیت کشوری دارد و مجرم را در هر 
نقطه از کشور رصد کند می تواند پیگیری کند. وی ادامه داد: در مجموع در وقوع 
جرایم رایانه ای امسال ۷.۹ درصد افزایش جرم را شاهد هستیم و کشف وقوع نیز 

افزایشی بوده و پلیس فتای قم از پلیس های موفق در سطح کشور است.
افزایش ۸درصدی کشفیات کالای قاچاق

میرحیدری در ادامه گفت: در حوزه جرایم اقتصادی در ارتباط با کشف احتکار، 
افزایش عملکرد همکاران انتظامی را شاهد بوده ایم و کشفیات امسال نزدیک به هشت 
درصد افزایش داشته است و با فعالیت پلیس در مقابله با احتکار، احتکار ۹۷۴ میلیارد 
ریال کالا امسال در قم کشف شده است. وی بیان کرد: در ارتباط با پرونده های بالای 
۵۰۰ میلیون تومان قاچاق کالا، هفت درصد افزایش کشفیات را داشته ایم که ارزش 

ریالی پرونده های کشف شده ۱۳ درصد رشد داشته است.
وی بیان کرد: دستگیری قاچاقچیان در حوزه مواد مخدر ۴۸ درصد در این مدت 
رشد داشته و در جمع آوری معتادان متجاهر ۱۷ درصد رشد داشته ایم و مجموع مواد 

مخدر کشف شده در سال جاری یک تن و ۹۰۰ کیلوگرم است.
آمار های تصادفات فوتی و جرحی شهری و جاده ای

فرمانده انتظامی استان قم ابراز داشت: در تصادف های فوتی از ابتدای امسال تا 
پایان ۲۲ تیرماه جاری در حوزه پلیس راه ۹ درصد و تصادف های جرحی ۱۰ درصد 

کاهش داشته ایم اما تصادف های خسارتی ۱۴ درصد افزایش را نشان می دهد.
وی ادامه داد: طی مدت مذکور تصادف های فوتی درون شهری در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل آن یک درصد رشد داشته در حالی که تصادف جرحی ۹ درصد 

کاهش و خسارتی نیز ۳۰ درصد افزایش داشته است.
وی با اشاره به این که مجموع تماس با سامانه ۱۹۷ ، ۹ درصد در مدت مذکور کاهش 
داشته است گفت: نسبت به مدت مشابه سال قبل انتقادات پنج درصد کاهش، 

شکایات 6۱ درصد کاهش و تقدیر و تشکر از پلیس ۴۳ درصد افزایش داشته است.
اتباع خارجی در صورت وقوع جرم خشن از کشور اخراج می شوند

فرمانده انتظامی استان قم گفت: اتباع خارجی شامل دو دسته هستند، دسته اول 
کسانی  هستند که دولت برای حضور آن ها مجوز صادر کرده و اگر مرتکب جرم شوند 
خصوصا اگر جرم خشن باشد باید با خانواده از کشور طرد شوند و کسی که حق مردم 

ما را تضییع کند هزینه آن را سنگین پرداخت خواهد کرد.
وی ادامه داد: دسته دوم از اتباع غیر مجاز هستند و در برخی مشاغل سخت چون 
کارایی بالاتری دارند صاحبان مشاغل سخت منفعت فردی خود را بر منافع جمعی 
ترجیح می دهند و از آنها استفاده می کنند این در حالیست که باید احترام به جامعه و 
قانون بگذارند و اگر این گونه باشد افراد تبعه خارجی غیر مجاز به کشور ورود پیدا نمی 
کنند. وی افزود: نزدیک به ۲۷۰ نفر از اتباع خارجی غیر مجاز دو هفته گذشته توسط 

پلیس قم جمع آوری و جهت طرد از کشور تحویل مقامات مربوطه شدند.

فرمانده انتظامی استان قم:

 جرایم خشن در استان قم نزدیک به صفر است

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم مطرح کرد:

هویت بصری ثابت در تبلیغات محیطی 
ایام محرم و صفر

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: اهتمام شهرداری قم با 
تشکیل کمیته تبلیغات، ایجاد و حفظ یک هویت بصری ثابت در تبلیغات محیطی 

ایام محرم و صفر است.
اقدامات  خبری  نشست  در  شنبه  سه  روز  ظهر  از  پیش  زاده  کلانتر  مهدی 
شهرداری قم به مناسبت فرارسیدن ماه محرم، طی سخنانی  بیان کرد: ستاد 
علمداران خدمت یک حرکت جهادی است و همه برنامه های ویژه ایام محرم و 

صفر توسط شهرداری قم از سوی این ستاد برگزار می شود.
وی افزود: شعار امسال در حوزه تبلیغات محتوایی و آذین بندی شهر، »در زیر 

خیمه اش همه یک خانواده ایم« است.
کلانتر زاده با اشاره به راه اندازی پویش های مردمی در طول محرم و صفر تصریح 
کرد: مردمی سازی برنامه های محرم و صفر و استفاده از این فرصت برای جهاد 
تبیین و بیان خدمات شهرداری قم که نوعی معروف است، از موضوعات مورد 
تأکید است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم توضیح داد: چاپ 
و نصب ۲ هزار متر بنر با موضوع محرم و صفر، توصیه های  مقام معظم رهبری و 
برداشت هایی از فرمایشات امام حسین)ع(، امام سجاد)ع( و حضرت زینب)س( 
با محوریت بصیرت عاشورایی که در سطح شهر اکران می شود، در دستور کار 

شهرداری است.
وی با بیان اینکه حدود ۲۰۰ هیئت در سامانه قم یار درخواست تبلیغات در 
سطح شهر را داشتند، اظهار کرد: همه خدمات شهرداری قم برای صدور مجوز و 
درخواست تبلیغات به شکل غیرحضوری انجام می شود و این امر روند صدور مجوز 

را برای متقاضیان تسهیل کرده ایم.
وی خاطرشان کرد: با این هدف که مردم بتوانند هویت بصری ثابت در تبلیغات 
شهر را مشاهده کنند، کمیته تبلیغات متشکل از روابط عمومی، معاونت خدمات 
شهری، سازمان سیما و منظر شهری و سازمان فرهنگی شهرداری قم راه اندازی 
شده است. کلانتر زاده با اشاره به اینکه دو تلویزیون  شهری به سطح شهر اضافه 
می شود که قابلیت روزانه هزار نمایش را دارند و درمجموع امسال چهار تلویزیون 
شهری نصب شده است، ادامه داد: تبلیغات مراسم هیئت ها و محتواهای تولید 

شده با موضوع بصیرت عاشورایی در تلویزیون های شهری پخش می شود.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خاطرنشان کرد: با توجه به 
هم زمان شدن دهه اول محرم و هفته امربه معروف و نهی از منکر، پویش رسانه ای 
#برای_مردم در راستای لبیک گویی به فرمایش مقام معظم رهبری مبنی بر جهاد 
تبیین باهدف بیان خدمات و معروف ها راه اندازی شده است و تا پایان سال ادامه 

دارد.
وی افزود: در این پویش خدماتی که برای مردم انجام شده است؛  از طریق 

رسانه های تصویری و مکتوب، فضای مجازی و منظر شهری مطرح می شود.
کلانتر زاده با اشاره به اهدای پرچم به کسبه پیرامون حرم مطهر بانوی کرامت 
در ایام محرم، تصریح کرد: ۱۷۰ بسته تبلیغی برای سیاه پوشی فضای شهری و 
محیط پیرامون به مساجد اهدا شد؛ همچنین کمیته حمایت از مراکز فرهنگی و 

مساجد شهر قم در آستانه آغاز ماه محرم و صفر تشکیل شده است.

مدیرکل نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

صدور 150 مجوز ویژه برپایی 
ایستگاه های صلواتی

نشست  دراین  نیز  قم   شهرداری  شهری  خدمات  بر  نظارت  مدیرکل 
با محوریت  با هشت ستاد خدمات رسانی  قم  خبریگفت:مجموعه شهرداری 
شهرداران مناطق هشتگانه و ۱۱ کمیته اجرایی و پشتیبانی با محوریت اجرایی، 
فرهنگی، انتظامی، حمل ونقل، اطلاع رسانی، اسکان و زیباسازی و تأمین ارزاق به 

استقبال محرم  و صفر می رود.
سید محسن میر هادی با اشاره به اینکه آماده سازی شهر مقدس قم ازنظر سیما 
و منظر شهری و سیاه پوش کردن شهر با نصب پرچم ها و ریسه های مشکی در 
دستور کار قرارگرفته است، ادامه داد: در ۸ نقطه شهر پرچم عزای حسینی به 
اهتزاز درمی آید؛ سیاه پوشی ادارات و مجموعه های شهری، ورودی های شهر، 

اطراف حرم مطهر و جمکران به طور ویژه در دستور کار قرار دارد.
میر هادی تصریح کرد: حدود ۳ هزار نفر از نیروهای مجموعه ستادی خدمات 
شهری و فضای سبز موضوعاتی مانند نگهداری نظافت و آماده سازی شهر را بر 
عهده دارند و حدود ۱6۰ ماشین آلات برای جمع آوری پسماند و نگهداری نظافت 

آماده خدمت رسانی است.
مدیرکل نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم در خصوص تسهیل صدور 
مجوز برای برپایی ۱۵۰ ایستگاه صلواتی در ایام محرم در شهر قم، گفت:صدور 
مجوزها به صورت مجازی انجام شده است و امکاناتی برای ایستگاه صلواتی در 
اختیار آنان قرار می دهیم تا نظافت و جمع آوری پسماند پیرامون ایستگاه های 

صلواتی انجام شود.
وی با اشاره به توزیع ظروف گیاهی ویژه هیئات مذهبی با هماهنگی شورای 
هیئات مذهبی و باهدف استفاده کمتر از ظروف پلاستیکی و یک بارمصرف، 
ارائه  به منظور  مذهبی  هیئت  و  تکیه   ۱۳۰ از  ایمنی  بازدید  کرد:  تصریح 
دستورالعمل های لازم نکات ایمنی، استقرار خودروهای آتش نشانی در اماکن 
مذهبی و هیئات بزرگ، استقرار دو دستگاه موتورسیکلت اطراف حرم مطهر، 
اعطای کپسول های خاموش کننده  به هیئات مذهبی، برگزاری کارگاه آموزشی 
ویژه مسئولان هیئات مذهبی از دیگر برنامه های خدمات شهری در ماه محرم 
است. مدیرکل نظارت بر خدمات شهری شهرداری قم تصریح کرد: با توجه به ایام 
تعطیلات، ستاد رفع تخلفات شهری درراستای کنترل ناهنجاری های اجتماعی 
از قبیل سد معبر و متکدیان به ویژه پیرامون حرم مطهر بانوی کرامت و مسجد 

مقدس جمکران به صورت ۲۴ساعته و با آمادگی کامل حضور دارند.
میر هادی با اشاره به برپایی نماز ظهر عاشورا هم زمان با تعطیلی ۲۰دقیقه ای 
کلیه ایستگاه های صلواتی در دستور کار قرار دارد، تصریح کرد: آمادگی سازمان 
خدمات شهری برای حمل ونقل عمومی، به ویژه آمادگی پارکینگ طبقاتی پیرامون 
حرم و پارکینگ شرقی حرم برای سهولت زائران حرم کریمه اهل بیت)س( در 

دستور کار قرار دارد.

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

 فعالیت 30 هیئت مذهبی و گروه 
فرهنگی در بوستان های شهری

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری قم نیز دراین نشست 
خبری گفت: حدود ۳۰ هیئت مذهبی و گروه فرهنگی در بوستان های شهری 

برای برپایی محافل و جلسات خود ساماندهی و برنامه ریزی شده اند.
پیام جوادیان طی سخنانی عنوان کرد: از مدت ها قبل برای ماه محرم تصمیم 
گرفتیم المانی با ارتفاع ۵ و نیم متر تحت عنوان »یا اباعبدالله الحسین)ع(« آماده 
کنیم. حال بعد از گذشت چند ماه این المان ویژه ایام عزاداری سیدالشهدا)ع( 
در میدان شهید مطهری نصب خواهد شد. وی افزود: همچنین ساخت المان 
استقرار  حسین)ع(  امام  میدان  در  عنوان »حسین)ع(«  تحت  دیگری  مرتفع 
خواهد یافت. فضاسازی میدان آستانه و صحن بزرگ امام خمینی)ره( به عنوان 
نقاط شاخص عزاداری اباعبدالله الحسین)ع( از ورودی چهارراه بازار تا حرم مطهر 

و نصب بیرق های محرم در دستور کار ما قرار دارد.
و  سال  طول  در  شهری  فضاسازی  بیرق های  اینکه  به  اشاره  با  جوادیان 
مناسبت های مختلف تعویض می شود و در ایام محرم به رنگ مشکی درمی آیند، 
خاطرنشان کرد: در حوزه بهسازی و بازآفرینی کلیه المان های شهری قم، نصب 
۱۰ المان نخل در بلوار عمار یاسر، ساخت ۱۵ المان جدید و نصب در سطح شهر 
با عنوان بیرق حسینی و جانمایی و نصب ۳۰ المان شهری دیوارنگاره پلاک با 

مضمون محرم در نقاط پرتردد شهر انجام می شود.
پروژه   ۴۵۰ حدود  گفت:  قم  شهرداری  منظر  و  سیما  سازمان  مدیرعامل 
نورپردازی در سطح شهر داریم که از امشب تا پایان ماه صفر با افکت مشکی رنگ 
عزای حسینی به شهر می بخشد، نصب مضامین ماه محرم بر روی ۱۴۰ المان  
سطح شهری، نصب حدود ۵۰۰ مترمربع چاپ بنر و تبلیغات محرم و فرهنگ 

عاشورایی در حال اکران است و در شب اول محرم نصب آن به پایان می رسد.

عکاس : محمدعلی مریزاد

زیارت  امور  و  فرهنگی  اجتماعی،  معاون 
استانداری قم برلزوم هم افزایی، تعامل و برنامه ریزی 
هرچه بهتر دستگاه ها و نهاد های خدمت رسان برای 

تسهیل سفر زائران اربعین از استان قم تاکید کرد.
همایش  و  اربعین  ستاد  در  مقیمی  ابوالقاسم 
مدیران اجرایی موکب های ستاد بازسازی عتبات 
محبان  و  زائران  به  خدمت  قم،  استان  عالیات 
را  حسینی  اربعین  و  محرم  ایام  در  اهلبیت)ع( 
دست  و  خادمان  همه  برای  ارزشمند  توفیقی 
اندرکاران موکب ها دانست و گفت: در راه خدمت به 
زائران و محبان اباعبدالله الحسین )ع( باید از همه 

ظرفیت ها بهره برد.
وی با اشاره به برخی مشکلات مسافران کربلای 
معلی در ایام اربعین سال گذشته گفت: امسال با 
تعامل، هم افزایی و برنامه ریزی دقیق دستگاه های 
اجرایی و هیئات مذهبی کمتر شاهد مشکل پیش 

روی مسافران کربلا خواهیم بود.
توسعه خدمات به عزاداران در مسیر بلوار پیامبر 
اعظم قم، حل مشکلات گمرکی هیئات مذهبی 
برای ایجاد موکب در عراق نیز از دیگر موضوعاتی 

بود که مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
برای تامین کالاهای اساسی زائران اربعین 

آمادگی داریم
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم نیز با 
اشاره به اینکه آمادگی برای تامین اقلام و کالاهای 
اساسی زائران اربعین وجود دارد گفت: جلسه های 
قرارگاه در این سازمان شکل گرفته، نیازمندی های 
مواکب مانند برنج،شکر،مرغ و گوشت با توجه به 
بضاعت موجود و پیگیرهای صورت گرفته، تامین 

شده است.
محمدرضا حاجی رضا با بیان اینکه مشکل آرد و 
نان نیز حل خواهد شد تصریح کرد: با هماهنگی با 
فرمانداری و دبیرخانه ستاد اربعین، سعی می کنیم، 
موکب ها کمترین دغدغه را در خصوص کالاهای 

مورد نیاز داشته باشند.
برای خروج اقلام زائران اربعین مشکلی 

وجود ندارد
به  اشاره  با  نیز  قم  استان  گمرکات  مدیرکل 

ماشین آلات،  انتقال  برای  انجام شده  برنامه ریزی 
خوراکی  لوازم  و  تجهیزات  کالاها،  خودروها، 
امسال  اربعین گفت:  ایام  در  به عتبات  صادراتی 
برنامه ریزی می کنیم که بهتر از سال قبل در خدمت 
موکب داران باشیم و در سریع ترین زمان ممکن کارها 

انجام شود.
اینکه موکب ها هر  بیان  با  دریکوندی  اسفندیار 
چه سریع تر نماینده های خود را به گمرکات استان 
معرفی کنند گفت: چنانچه موکب داران مجوز نقل 
و انتقال کالا توسط خودروهایشان به پایان رسیده، 

اقدامات بعدی را هر چه سریع تر انجام دهند.
اربعین  ایام  در  اینکه  یادآوری  با  همچنین  وی 
به  کالاها  خروج  بر  نظارت  برای  را  خود  نیروهای 
مرزهای خروجی کشور اعزام می کنیم گفت: چون 
خروج برخی اقلام از کشور ممنوعیت دارد که بر 

اساس سهمیه اعلام شده، عمل خواهیم کرد.
گمرکات  اداره کل  کرد:  خاطرنشان  دریکوندی 
استان با مرزهای خروجی کشور هماهنگی خوبی 
دارد، برای خروج اقلام و کالاهای پیاده روی اربعین 

مشکلی پیش نمی آید.
نحوه تامین سوخت اربعین طبق مصوبات 

ستادی است
مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه قم 
برای  ستادی  جلسه های  برگزاری  به  اشاره  با  نیز 
تصمیم گیری جهت تامین سوخت مراسم اربعین 
گفت: بر اساس دستورالعملی که تصویب می شود، 

برای تامین سوخت همکاری خواهیم داشت.
محمدرضا حصیری با تاکید بر اینکه برای تامین 
سوخت به ویژه گازمایع مشکلی وجود ندارد گفت: 
نمایندگان  موکب داران  بیشتر،  هماهنگی  برای 
خود را در حوزه سوخت، به شرکت پخش فرآورده ها 

معرفی کنند.
با توجه به حضور میهمانان و زائران  وی گفت: 
خارجی، در طول مسیر حرکت زائران برای تامین 
سوخت هماهنگی  وجود دارد، مقدمات کار فراهم 

شده و آماده همکاری هستیم.
طبق  گاز،  و  نفت   بخش  در  کرد:  تاکید  وی 
آیین نامه های ستادی عمل می شود، چون حوزه 

است،  اقتصادی  و  امنیتی  موضوع  یک  سوخت 
بومی سازی  شد،  ابلاغ  که  ستادی  دستورهای 

می کنیم.
آمادگی کامیون داران قمی برای مراسم اربعین

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای استان نیز دراین جلسه با اشاره به آمادگی 
و  سنگین  خودروهای  رانندگان  و  کامیون داران 
شرکت های فعال در حوزه حمل ونقل بار برای انتقال 
اقلام پیاده روی اربعین گفت: یکی از مسائل موجود 
در اربعین، اعزام زائران شهرهای اطراف، از طریق 

ترمینال مسافربری قم است.
علیرضا اسدی همچنین با بیان اینکه ۴۰ درصد 
سهمیه ناوگان حمل ونقل عمومی قم در ایام اربعین 
به مسافران شهرهای اطراف اختصاص پیدا می کند 
گفت: به دلیل برخی مشکل های احتمالی مانند 
پیدا  اقامت  ترمینال  زائران در  بسته شدن مرزها، 
می کنند، به همین علت یک موکب یا موکب هایی را 

هم باید در این مکان برپا کنیم.
۱5 موکب اربعین قم توسط اتباع برپا می شود

معاون فرهنگی اداره کل اتباع و مهاجران خارجی 
استانداری قم نیز با بیان اینکه ۱۵ موکب توسط 
اتباع برپا می شود، اظهار داشت:  اسامی موکب داران 
خارجی به ستاد مهاجران وزارت کشور ارسال شده، 
و قرار است، بخش نامه مربوط به مقررات آمدوشد 
صورت  به  موکب ها  این  دست اندرکاران  و  عوامل 
مستقیم به معاونت زائرین استانداری ها اعلام شود.

حجت الاسلام علی صالحی در ادامه خاطرنشان 
هیات های  همت  به  که  اتباع  موکب های  کرد: 
مذهبی استقرار پیدا می کند، طبق سال های قبل 

فعالیت می کنند.
اطلاعات موکب های قم بروزرسانی شود

علی اکبر عطایی جانشین ستاد بازسازی عتبات 
عالیات قم نیز با اشاره به اینکه از سه هزار و ۳۳۰ 
این  برای  ثبت شده در کشور ۲۰۱ موکب  موکب 
این  به  مربوط  اطلاعات  گفت:  است  استان 
موکب ها و مشخصات افراد اجرایی و هیات امنا باید 
بروزرسانی شود و موکب داران نیز دستورالعمل های 

جدید را دریافت کنند.

معاون اجتماعی، فرهنگی و امور زیارت استانداری قم تاکید کرد:

لزوم هم افزایی دستگاه ها در قم برای تسهیل سفر زائران اربعین


